
در دیدار وزیرصمت با مراجع تقلید درقم مطرح شد؛

گرانی ها زندگی مردم را سخت کرده است

سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
روز جمعه در سفر به قم با مراجع معظم تقلید، برخی 
نمایندگان مجلس خبرگان رهبری دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش خبرنگار ما،دراین دیدار مراجع تقلید با انتقاد 
ازاینکه گرانی زندگی مردم را سخت کرده است خواستار 

برخورد با دلال ها و انتخاب مدیران پاکدست شدند .
آیت الله  سبحانی:

برای جلوگیری از تخلفات، مدیران پاکدست را 
منصوب کنید

اگر  گفت:  صمت  وزیر  به  خطاب  سبحانی  آیت الله 
بخواهیم شاهد چنین تخلفاتی همچون فولاد مبارکه 
نباشیم باید مدیران به مسئولان پاکدست متدین و معتقد 
و در مسئولیت های مهم  را شناسایی کنیم  آخرت  به 

منصوب کنیم. 
این مرجع تقلید این وزارتخانه را با سایر وزارتخانه ها 
بسیار متمایز دانستند و افزوند: این وزارتخانه مسئولیت 
تأمین نیازهای اساسی و نیازهای کلان کشور را بر عهده 

دارد لذا باید تلاش بیش از پیش داشته باشد.
وی به کارگیری نیروهای متعهد مؤمن و پاکدست را 
در پست های این وزارتخانه بسیار ضروری عنوان کرد و 
گفت: باید مراقب بود که افرادی که شایستگی ندارند 
در پست های حساس این وزارتخانه که وظیفه تولید و 

صنعت کشور را بر عهده دارد به کارگیری نشوند.
این مرجع  تقلید ادامه داد: تخلفاتی که در فولاد مبارکه 
نگران  ما  برای  باشد خیلی  اگر صحیح  صورت گرفته 
کننده است که شاید در شرکت ها و سازمان های دیگر نیز 

چنین تخلفاتی داشته باشند.
آیت الله سبحانی یادآورشد: اگر بخواهیم شاهد چنین 
پاکدست  مسئولان  به  مدیران  باید  نباشیم  تخلفاتی 
در  و  کنیم  شناسایی  را  آخرت  به  معتقد  و  متدین 

مسئولیت های مهم منصوب کنیم.
وی افزود: اگر مدیر و کارمندی تخلفش محرز شده 
نباید به جای برخورد، او را در سایر مناسب و مدیریت ها 
منصوب کنیم بلکه او را باید عزل کنیم تا سایر مدیران 
بدانند که در نظام اسلامی کسی که تخلف کند باید کنار 

گذاشته شود.
آیت الله مکارم شیرازی ؛

وزارت صمت باید دست دلال  ها را از بازار کوتاه کند 
با  آیت الله مکارم شیرازی  نیز در دیدار وزیر صمت، 
اشاره به اهمیت ماموریت این وزارت خانه، بر جلوگیری 
از افزایش بی رویه قیمت ها و کوتاه کردن دست دلال ها 
از بازار تاکید کردند.  این مرجع تقلید با اشاره به اقدامات 
موثر وزارت صمت در کاهش قیمت و افزایش تولید بر 
واسطه گری  کالا،  قاچاق  خواری،  رانت  از  جلوگیری 

دلال ها و افزایش لحظه به لحظه قیمت ها تاکید کردند.

وی ، وجود دلال ها و واسطه های را از مهمترین عوامل 
افزایش قیمت ها دانست و گفتند: وزارت صمت باید 
تورم دست  و  ایجاد زیرساخت ها ضمن مهار گرانی  با 
واسطه ها را در بازار قطع و برای از بین بردن فساد و رانت 

تلاش کند.
این مرجع تقلید: افزود وزارت صمت باید اقدامات امید 
بخش در حوزه تولید و بازار را به مردم بازگو کند تا ضمن 
از مفاسد  برای همکاری در جلوگیری  از مردم  دعوت 

اقتصادی، روح امید به آینده در کشور زنده شود.
آیت الله مکارم شیرازی اتصریح کرد: یکی از مشکلاتی 
که در حوزه تولید وجود دارد همکاری نکردن بانک ها 
در ارائه تسهیلات است و متاسفانه بانک ها توجهی به 

درخواست های تولیدکنندگان ندارند.
آیت الله نوری همدانی:

هیچ گونه تغییری در کاهش قیمت ها 
مشاهده نمی شود 

آیت الله نوری همدانی  نیز در دیدار وزیر صمت کاهش 
تورم و مبارزه با گرانی های پی در پی را خواستار شد و 
گفت: افزایش قیمت ها موجب شده زندگی برای مردم 

سخت بشود.
آیت الله حسین نوری همدانی ،تلاش برای کاهش 
تورم و مبارزه با گران فروشی و گرانی های پی در پی و 
لحظه به لحظه را خواستار شد و افزود: متاسفانه هیچ 
گونه تغییری در کاهش قیمت ها هم مشاهده نمی شود 

و این زندگی را بر مردم بسیار تنگ و سخت کرده است.
وی فشار های اقتصادی و تحریم های دشمن را غیر 
قابل انکار دانست و یادآور شد: اما این نمی تواند بهانه ای 

باشد که با افزایش قیمت ها و تورم مبارزه نکنیم.
از  بخواهیم  اگر  یادآور شد:  نوری همدانی  الله  آیت 
توطئه های دشمنان و فشار های اقتصادی در امان باشیم 
باید تلاش کنیم که کشور را در تولید همه نیاز های مردم 

به خودکفایی برسانیم.
این مرجع معظم تقلید افزود: اگر بتوانیم خودمان 
نیاز های کشور را تولید کنیم، تحریم ها و فشار های هیچ 

گونه اثری نخواهد داشت.
وی افزود: رکن اصلی این نظام مردم هستند و هر وقت 
دیدید که مردم از شما راضی هستند بدانید که کارتان را 

درست انجام داده اید.
وزیر صمت:

همه مسائل اعلام شده در موضوع فولاد مبارکه 
تخلف نبوده است

وزیر صمت  نیز دراین دیدارها، با اشاره به اینکه همه 
مسائل مطرح شده در خصوص فولاد مبارکه تخلف نبوده 
است، گفت: به دنبال برخورد قاطع با تخلفات و افراد 

خاطی هستیم. 
به رسانه ای شدن  اشاره  با  امین،  سید رضا فاطمی 
حال  در  ما  کارشناسان  گفت:  مبارکه،  فولاد  تخلفات 
این مسائل که  اما همه  این موضوع هستند،  بررسی 
اعلام شده تخلف نبوده و البته به دنبال راهکاری هستیم 
تمهیداتی  افراد خاطی  با  قاطع  برخورد  زمینه  در  که 
بیندیشیم که دیگر شاهد چنین تخلفاتی نباشیم. وی با 
اشاره به رشد چشمگیر تولید در ۴ ماهه نخست امسال، 
گفت: امروز کشورمان در زمینه های تولید فولاد، مصالح 
ساختمانی و لوازم خانگی رشد تولید را پس از سال ها 
تجربه می کند. وزیر صمت افزود: همچنین در خصوص 
صادرات هم سال گذشته نسبت به سال ۹۹، ۴۰ درصد 
رشد داشته است و در چهار ماه اول هم نسبت به پارسال 

۲۰ درصد رشد را تجربه کرده ایم.
فاطمی امین یادآور شد: در زمینه زیرساخت ها برای 
تولید و صادرات اصلاحات اساسی و زیربنایی صورت 
گرفته که تا پایان امسال به پایان می رسد و پیش بینی 
می شود که در سال آینده در حوزه صنعت تحولات زیادی 

داشته باشیم.
آغاز سیر نزولی کاهش قیمت ها در کشور 

وی از آغاز سیر نزولی کاهش قیمت ها در کشور خبر 
داد و یادآور شد: با راه اندازی سایت قیمت کالاها هم 
وزارت صمت  در سایت  قلم محصول  اکنون ۵۴ هزار 
قیمت های  ارائه  و  گرانفروشی  از  که  شده  بارگذاری 

مختلف جلوگیری خواهد شد.
وزیر صمت افزود: در زمینه پیشگیری از احتکار نیز 
موجودی  رصد  و  اشراف  برای  تجارت  جامع  سامانه 
انبارها راه اندازی شده که این سامانه نیز از احتکار کالا 
اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  است. وی  کرده  جلوگیری 
یکی از مشکلات تولیدکنندگان سرمایه در گردش است 
و در جایی هم برخی تسهیلات در جای خود صرف 
نمی شود خاطرنشان کرد: برای حل این مشکل نیز از 
این پس تسهیلات به جای واریز به حساب تولید کننده 
به حساب فروشنده کالا واریز خواهد شد تا از تخلفات 
احتمالی جلوگیری شود. فاطمی امین همچنین پیش از 
خطبه های نماز جمعه قم سخنرانی د کرد.دیدار با برخی 
اعضای مجلس خبرگان رهبری و گروهی از طلاب دیگر 

برنامه سفر یک روزه وزیر صمت به قم بود.
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ابعاد سفرامیرعبداللهیان
 به مسکو

ایران و روسیه حداقل در دو سال اخیر رفت و آمدها را در 
سطح بالا ادامه می دهند و یک گشایش اساسی در روابط 

ایران و روسیه به وجود آمده است. قبلا در بخش اقتصادی با وجود ظرفیت های دو کشور 
این موارد فعال نمی شد که به دلیل ملاحظه روسیه که به دنبال تحریم ها علیه ایران بود، این 
اتفاق کمتر رخ می داد. امروز خود روسیه تحریم شده و آن ملاحظات از بین رفته و توجه 
روسیه به افزایش ارتباط با ایران و البته چندین کشور دیگر از جمله ترکیه، امارات، عربستان، 
مالزی، اندونزی و برخی کشورهای آفریقایی و آمریکای لاتین بوده و این روابط گسترش پیدا 

کرده است.
ایران نیز در سفرهای لاوروف به تهران و امیرعبداللهیان به مسکو موضوعاتی مثل همکاری 
دو کشور برای دور زدن تحریم ها، طرح شمال جنوب که هند را به روسیه و بازارهای شرق 
اروپا وصل می کند، مطرح کرده است. به هر حال روسیه یک توجه ویژه نشان داده است 
در حالی که در گذشته این طرح را به خوبی پیگیری نمی کرد. به ویژه بخش ریلی آن که از 
رشت به آستارا پیش بینی شده بود، مدت ها متوقف شد و امیدواریم در دوره جدید راه بیفتد. 
همچنین در این سفر حمل و نقل دریایی در خزر از بندر انزلی به آستارا تا آذربایجان یکی از 

موضوعاتی ست که پیگیری شد.
یکی از بحث های جدید این سفر، میانجیگری بین روسیه و اوکراین به درخواست مکرون 
بود. البته در اصل درخواست مکرون از رئیس جمهور ما بوده است و از ایران درخواست کرده 

به دلیل روابط خوبی که با روسیه دارد، بین روسیه و اوکراین میانجیگری کند.
موضوعی که در نشست خبری لاوروف مطرح شد و امیدوارم بهانه ای برای عقب افتادن 
برجام نباشد این بود که او خواست به کنایه بگوید طرف های اروپایی می خواستند با جنگ 
در اوکراین گروکشی کنند. البته بعید می دانم این بهانه ای برای اروپایی ها باشد زیرا لاوروف 

اعلام کرد ما همه جوره موافق توافق هستیم و از توافق استقبال می کنیم.
به نظر می رسد مهم ترین موضوع امیر عبداللهیان در این دوره از گفت وگوها علاوه بر 
موضوعات همیشگی مثل همکاری شمال جنوب، ریل رشت آستارا و توسعه اقتصادی، 
مسئله میانجیگری ایران بین روسیه و اوکراین بود که باید دید طرف اوکراینی چه واکنشی 
نشان می دهد و اصولا طرف روسیه با طرح توقف شش ماهه جنگ بر سر میز مذاکره می آید 
یا خیر. برای شکل گیری هر توافق، باید دو طرف جنگ میانجی را قبول داشته باشند، اما 
نمی دانم در شرایط حاضر روسیه و اوکراین به واسطه ایران جنگ را متوقف کنند یا خیر، 
شرایط خیلی شانس کمی را در این زمینه نشان می دهد اما اگر این اتفاق رخ دهد، اتفاق 
خوبی برای ایران است زیرا هر کشوری بتواند به صلح و امنیت دنیا کمک کند، در سطح 
بین المللی وجهه خوبی پیدا می کند. بعید می دانم این ملاقات در روند مذاکرات تاثیر 
بگذارد. زیرا در کنفرانس مطبوعاتی، لاوروف صراحتا گفت ما از این توافق استقبال می کنیم 
و هیچ مخالفتی با این توافق ندارد، ضمن اینکه روسیه در این بحث تعیین کننده نیست. 
مذاکرات دو طرف تعیین کننده دارد که ایران و آمریکا هستند. روسیه، آلمان، چین، فرانسه 
تسهیل گر این توافق به حساب می آیند و واسطه گری می کنند تا توافق به دست آید اما نقش 

تعیین کننده و کلید توافق فقط در دستان ایران و آمریکا است.
کارشناس مسائل بین الملل

با حضور اعضای کنگره ملی شهدای استان قم ؛

خانواده جانباز شهید »محمد علی محمدیان قمی« 
تجلیل شدند

شهید  درصد  جانباز ۷۰  منزل  در  حضور  با  قم،  استان  شهدای  ملی  کنگره  اعضای 
»محمد علی محمدیان قمی« اولین مدال آور مسابقات پارا المپیک برای ایران، از صبر و 

مجاهدت های خانواده این شهید والامقام تقدیر کردند. 
به گزارش ندای قم ، در آستانه برگزاری نخستین یادواره ۵۶ شهید جانباز هفتاد درصد 
علی  »محمد  شهید  جانباز  خانواده  با  استان  شهدای  ملی  کنگره  اعضای  قم،  استان 
امنیتی  سیاسی،  معاون  حاجی زاده  احمد  کردند.  گفت وگو  و  دیدار  قمی«  محمدیان 
اجتماعی استانداری قم در این دیدار ضمن قدردانی از زحمات و تلاش های همسر شهید 
محمدیان بر نقش مهم شهدا و جانبازان در دوران دفاع مقدس تاکید کرد و گفت: شهدا 
ولی نعمت ما، برکت و نعمت های انقلاب هستند که بایستی شکرگزار این مهم باشیم. دکتر 
علی اکبر خوش گفتار مقدم، رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم نیز با اشاره به اینکه 
جانبازان و خانواده های جانبازان شهید سختی های بسیاری را متحمل شده اند، عنوان کرد: 
خانواده ها و به خصوص همسران شهدای جانباز دارای صبر و شکیبایی مثال زدنی هستند.
وی ابراز کرد: جانبازان شهید در دوران دفاع مقدس وظیفه خود را به نحو احسن انجام 
دادند و پس از آن نیز با ایثارگری و فداکاری های بسیار در مسیر نظام و انقلاب اسلامی حرکت 

کردند و بی شک شهادت بهترین مزد برای این شهدای والامقام است.
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ایمان / گفت و گو / رضا ملکی :ورزش سپاه از دیرباز درکنار سایرهیاتهای 
وسپاه  بسیج  ورزش  وتلفیق  شود  ظاهر  آفرین  افتخار  توانسته  ورزشی 
تیمهای  ارگان مقدس در رشته های مختلف دربدنه  این  برومند  وقهرمانان 
ملی موجب عزت وآبرومندی نام مفدس ایران درعرصه های جهانی شده اند 
.مدتها بود که ورزش درسپاه قم چراغ خاموش حرکت کرده واین همه افتخار 
درنزد ورزشکاران برومند سپاه در هیاتهای مختلف ورزشی انعکاسی رسانه 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از اجرای 8 پروژه 
آرتا،  و گفت:  اداره کل میراث فرهنگی قم خبر داد  و  بین شهرداری  مشترک 
پارک آبی، مجموعه پرشین، مجموعه باهم، مجموعه کهکشان و سه شهربازی 
از پروژه های اجراشده بوده و در حال حاضر نیز سه پروژه بزرگ مشارکتی در 
مرحله سرمایه گذاری داریم. علیرضا ارجمندی در گفت وگویی ارتباط و همکاری 
بین اداره کل میراث فرهنگی و شهرداری را امری لازم و ضروری خواند و اظهار 

درگفتگو با »سرگرد کوهی«مسئول ورزش سپاه استان قم عنوان شد؛
درخشش ورزشکاران سپاه قم درسطح استانی و ملی

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:
اجرای ۸ پروژه مشترک بین شهرداری و میراث فرهنگی 
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رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم:

1۵۲  موکب قمی به زائران اربعین 
خدمت  رسانی می کنند

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم:

۱۵۲  موکب قمی به زائران اربعین 
خدمت رسانی می کنند

رییس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات استان قم با اشاره به افزایش ۲۰  مواکب 
اربعین در مرز مهران و مسیر  زائران  به  این استان  از  اربعین گفت: امسال ۱۵۲ موکب 

پیاده روی نجف تا کربلا خدمت رسانی خواهد کرد. 
رضا حافظی در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به برنامه ریزی برای خدمات دهی در ایام 
اربعین اظهار داشت: با توجه به قرارگیری در فصل گرما، تدابیری باید در زمینه آب، یخ و 

سیستم های سرمایشی اندیشیده شود.
وی با بیان اینکه تاکنون دستگاه های بسته بندی آب متعددی توسط مواکب آماده شده تا 
در ایام اربعین بتوانیم برای خدمت رسانی به زائران مورداستفاده قرار دهیم، گفت: در حال 
حاضر نمایندگان ستاد بازسازی عتبات عالیات استان برای آماده سازی زیرساخت ها در 

کشور عراق هستند و تا پایان عملیات اربعین در این کشور حضور خواهند داشت.
رئیس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات استان قم با تأکید بر اینکه امسال ۲۰ درصد به 
ظرفیت موکب های استان قم در مراسم اربعین حسینی علی رغم همه مشکلات افزوده شده 
است، ابراز کرد: استان قم در سال جاری، ۱۵۲ موکب دارد که بعد از استان های تهران و 

خوزستان، استان قم دارای بیشترین موکب اربعین حسینی است.
وی با اشاره به خدمات متنوع ۱۵۲ موکب استان به زائران اربعین حسینی، تصریح کرد: 

این مواکب تنها و صرفا محدود به خدمات اسکان و پذیرایی نخواهد بود.
حافظی ادامه داد: ۶۸ موکب از این مواکب در شهر کربلا، حدود ۳۸ موکب در مسیر نجف 
به کربلا، ۳۴ موکب در نجف اشرف و ۱۲ موکب در نقاط صفر مرزی و شهر مقدس قم مستقر 

هستند.
به گفته وی، موکب داران علاوه بر خدمت رسانی عمومی شامل اسکان، تغذیه و پشتیبانی 
از زائران، باید رسالت فرهنگی خود را که همانا ترویج فرهنگ و مکتب اهل بیت )ع( بوده را در 
این فرصت مهم به درستی ایفا کنند که در این  زمینه تعداد۱۵۰ روحانی، موکب های قم را 
همراهی می کنند که یکی از وظایف اصلی آن ها اقامه نماز و پاسخ به سؤالات و شبهات است.
رئیس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات استان قم با تأکید بر اینکه مواکب استان قم 
بیشترین تعامل را با موکب های عراقی دارند تا این ائتلاف بین دو ملت به بهترین نحو شکل 
بگیرد، عنوان کرد: تیم های ارزیاب کمک خواهند کرد تا بهترین خدمات به زوار اربعین در 

سال جاری در موکب های استان ارائه شود.
حافظی از موکب داران اعزامی از استان قم خواست که به رسالت جهانی راهپیمایی و 

به نوعی همایش عظیم اربعین در ایجاد وحدت و همدلی توجه ویژه داشته باشند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم: 

نرخ رشد اقتصادی قم به بالای ۱.۴ 
رسیده است 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: نرخ بیکاری در قم امسال به زیر ۱۰ 
درصد رسیده و در سایر شاخصه های اقتصادی نیز نرخ رشد اقتصادی افزایش یافته است. 

محسن امیدیان در دیدار مردمی و چهره به چهره مسئولان استانی و شهری به مناسبت 
هفته دولت در مسجد امام حسن عسکری)ع( شهرک پردیسان، افزود: در سالی که گذشت 

نرخ رشد اقتصادی قم به بالای ۱.۴ رسیده است.
وی گزارشی از عملکرد دولت در حوزه های مختلف ارائه داد و افزود: یکی از کارهای 
شاخص دولت در یک سال گذشته در حوزه بهداشت و سلامت، تامین صدها هزار واکسن و 

کاهش فوتی ها به عدد صفر است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم توسعه بیمه را نیز مورد توجه قرارداد و گفت: 
قبل از دولت سیزدهم در استان قم، تقریبا تعداد بیمه شدگان ۳۴۰ هزار نفر بوده که  بعد از 
یک سال و نیم و رویکرد جدید دولت تعداد بیمه شدگان ۸۸ درصد افزایش داشته و به رقمی 
بالغ بر ۶۳۰ هزار نفر رسیده است. وی دیپلماسی متوازن را نیز یادآور شد و ابراز کرد: تاکید 
جدی مقام معظم رهبری برای توجه به ظرفیت ۱۵ کشور همسایه در دستور کار دولت جدید 
قرار گرفته و امروز ارتباطات خوبی با همسایگان داریم و امسال بعد از یک دهه تراز صادرات 
کشور مثبت شده است. امیدیان ادامه داد: مسائل اقتصادی امروز مساله همه ما بوده و باید 
قبول کنیم کم کاری کارگزاران مختلف در حوزه اقتصاد را داشته ایم و باکارهایی که در دولت 
انجام شده امیدواریم اتفاق های خوبی بیفتد. وی به حذف ارز دولتی اشاره کرد و گفت: با 
اقدامی که دولت جدید در حذف ارز دولتی انجام داد حدود ۳۵۰ هزار میلیارد تومان در سال 
رانت حذف شد و جلوی بسیاری از قاچاق های کالا گرفته شده است. وی تاکید کرد: در یک 
سال گذشته ۵۴ هزار میلیارد تومان از محل تعهدات دولت قبل به استان قم پرداخته و از 
تولید و اشتغال حمایت شده و در سال ۱۴۰۱  منابع حمایتی از اشتغال سه برابر شده و سهم 

قرض الحسنه بسیار بالاتر است.

۲1

در دیدار وزیرصمت با مراجع تقلید درقم مطرح شد؛

گرانی ها زندگی مردم را سخت کرده است 
هیچ گونه تغییری درکاهش قیمت ها مشاهده نمی شود 

سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت روز جمعه در سفر به قم با مراجع معظم تقلید، برخی نمایندگان مجلس خبرگان رهبری دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش 
خبرنگار ما،دراین دیدار مراجع تقلید با انتقاد ازاینکه گرانی زندگی مردم را ســخت کرده اســت خواستار برخورد با دلال ها و انتخاب مدیران پاکدست شدند . آیت الله سبحانی 
خطاب به وزیر صمت گفت: اگر بخواهیم شاهد چنین تخلفاتی همچون فولاد مبارکه نباشیم باید مدیران به مسئولان پاکدست متدین و معتقد به آخرت را شناسایی کنیم و در 
مسئولیت های مهم منصوب کنیم.  این مرجع تقلید این وزارتخانه را با سایر وزارتخانه ها بسیار متمایز دانستند و افزوند: این وزارتخانه مسئولیت تأمین نیازهای اساسی و نیازهای 
کلان کشور را بر عهده دارد لذا باید تلاش بیش از پیش داشته باشد. وی به کارگیری نیروهای متعهد مؤمن و پاکدست را در پست های این وزارتخانه بسیار ضروری عنوان کرد و گفت: 
باید مراقب بود که افرادی که شایستگی ندارند در پست های حساس این وزارتخانه که وظیفه تولید و صنعت کشور را بر عهده دارد به کارگیری نشوند. این مرجع  تقلید ادامه داد: 

تخلفاتی که در فولاد مبارکه صورت گرفته اگر صحیح باشد خیلی برای ما نگران کننده است که شاید در شرکت ها و سازمان های دیگر نیز چنین تخلفاتی داشته باشند.

شهردار قم خبرداد:

افتتاح ۵ هزار میلیارد تومان 
پروژه شهری تا پایان سال  

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

آزاد سازی فقط ۱/۵ هکتار از اراضی هزارهکتاری پردیسان

وزیر صمت درسخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه قم:

واحدهای تولیدی قم مشکل کمبود کارگردارند

شهردار قم از افتتاح 5 هزار میلیارد تومان پروژه شهری در قم تا پایان سال جاری خبر داد و گفت: سال ۱۴۰۰ نزدیک به 
۱۳ هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شد و امسال تا امروز نزدیک به یک هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان پروژه اجراشده است.

 ســید مرتضی سقائیان نژاد در گفت وگو با خبرنگاران، با اشــاره به هفته دولت و برنامه شهرداری قم در افتتاح پروژه های 
عمرانی اظهار داشت: در ادامه افتتاح و بهره برداری از پروژه های شهرداری قم، در این مرحله  نیز ۴۰ پروژه افتتاح خواهد 

4

۲
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مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم :

تعاونی های منفعل از چرخه دریافت 
تسهیلات خارج می  شوند 

8

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم با اشاره به فعالیت هزار و 170 تعاونی در قم گفت: تعاونی های منفعل را شناسایی 
و و از چرخه دریافت تسهیلات خارج می کنیم و تا سه ماه آینده پرونده های باز برخی تعاونی ها بسته می شود.  وحید وزیری راد در 
گفت وگویی، با اشاره به برگزاری مراسم تجلیل از تعاون گران برتر استان قم به مناسبت فرا رسیدن هفته تعاون، اظهار کرد: تلاش ما 
این است که میان تعاونی های فعال و غیرفعال تفاوت قائل شویم.  وی بیان کرد: در حال حاضر دو هزار تعاونی در استان قم داریم 

حسن بهشتی پور*
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حضور زنان در ورزشگاه؛
 فرق می کند چه کسی 
رئیس جمهور باشد! 

دختران آبی و قرمز ایران بالاخره توانستند در یک بازی 
باشگاهی داخلی به ورزشگاه بروند و تیم محبوب خود را تشویق کنند. حس آنها قابل درک 
نیست و نمی شود گفت که آنها را درک می کنیم. اما می دانم که عبور از گیت های بازرسی و 
گذشتن از تونل و رسیدن به صندلی های ورزشگاه آزادی و دیدن زمین چمن چه لذتی دارد.
دولتی ها می گویند که بدون فشار فیفا به بانوان ایرانی اجازه حضور در ورزشگاه ها را داده اند 
که راستش را بخواهید باور نمی کنیم. اگر نبود فشارهای فیفا، آنهم در زمانه ای که دبیر ستاد 
امر به معروف به دنبال جدا سازی دانشگاه هاست، حضور بانوان در ورزشگاه های فوتبال 

همچنان یک رویا بود.
در کنار فشار فیفا از حق نباید گذشت که رییس جمهور رئیسی هم نقش بسزایی در این 
تصمیم داشت. شما تصور کنید که حسن روحانی، سید محمد خاتمی، محمدرضا عارف و یا 
هر غیر اصول گرایی رئیس جمهور ایران بود و فیفا چنین درخواستی می داد و دولت به دنبال 

فراهم کردن شرایطی بود که زنان هر هفته به ورزشگاه بروند!
قطعا الان کفن پوشان در مشهد و برخی دیگر از شهر ها به صحنه می آمدند و فریاد وااسلاما 

سر می دادند. اما بالاخره فرق می کند چه کسی رئیس جمهور باشد!
خوشبختانه در این فشارهای فیفا، نام رئیس جمهور ایران حسن روحانی نبود و سید 

ابراهیم رئیسی بر کرسی ریاست قوه مجریه تکیه زده بود.
همه کسانی که منتقد حضور زنان در ورزشگاه بود و از زیر ساخت ها گلایه می کردند، الان 
سکوت اختیار کرده اند و حتی می توانند به راحتی همه حرف های خود را فراموش کنند و 

ازاین حضور حمایت کنند.
از همین جهت است که امیدوارم برجام هم توسط دولت رئیسی احیا شود. آنوقت آن 
توافقی که از ترکمنچای ننگین تر بود، تبدیل به واحد آموزشی می شود که باید در دانشگاه ها 

و حتی مدارس تدریس شود.
برجام تبدیل به نجات بخشی می شود که بیا و ببین. البته می دانید که برجام رئیسی و نه 

برجام روحانی!
تاریخ نشان داده است که با تغییر رئیس جمهور و مجلس، شرایط می تواند ۱۸۰ درجه 

تغییر کند.
دوباره به بحث حضور زنان به ورزشگاه برگردیم. خوشبختانه در دوهفته گذشته که بانوان به 

استادیوم رفتند، هیچ مشکلی پیش نیامد و زمین هم به آسمان نرسید.
امیدوارم به زودی دردیگر شهرهای ایران هم شاهد حضور پرشور زنان در ورزشگاه های 
اهواز، اصفهان، کرمان و ... باشیم. آنها حق دارند که پابه پای مردان در ورزشگاه ها حضور 
داشته باشند. همانگونه که در دیگر ساحت های اجتماعی حضور دارند و حتی نقش شان در 

برخی مواقع پررنگ تر از مردان است.
بالاخره تابوهای اجتماعی روزی شکسته خواهند شد. اگر به یاد بیاورید زمانی تماس 
تصویری داستان ها داشت و حالا آدم ها به واسطه تماس تصویری به یکدیگر نزدیک شدند 

و اگر نبود همین تماس ها شاید خیلی از ما در عصر کرونا از دوری خانواده دق می کردیم.
روزنامه نگار فعال سیاسی و اجتماعی

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

رسیدگی به هفت هزار و ۷۶۱ پرونده 
تخلف صنفی 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: از ابتدای امسال تا پایان مردادماه ، هفت هزار 
و ۷۶۱ پرونده تخلف واحدهای صنفی به ارزش ۲۰۴ میلیارد و ۲۶۹ میلیون تومان در این 

استان مورد رسیدگی قرار گرفت. 
مهدی ریاضی در گفت وگویی افزود: این پرونده ها شامل ۶ هزار و ۳۹ پرونده در بخش 
کالا و خدمات، یک هزار و ۵۴۴ پرونده در بخش قاچاق کالا و ارز و ۱۷۸ پرونده در بخش 

بهداشت و دارو بود.
وی اضافه کرد: مبلغ ریالی محکومیت در رای در بخش کالا و خدمات ۳۶ میلیارد و ۴۱۵ 
میلیون تومان، در بخش قاچاق کالا و ارز ۱۶۷ میلیارد و ۳۸۱ میلیون تومان و در بخش 

بهداشت و دارو ۴۷۳ میلیون تومان است.
وی ادامه داد: در این مدت  هفت هزار و ۹۱۵ پرونده در تعزیرات قم تشکیل شد که از این 
تعداد، هفت هزار و ۷۶۱ پرونده معادل ۹۸ درصد مختومه شده و ۱۵۴ پرونده نیز در مرحله 

رسیدگی است.
ریاضی بیان کرد: تعزیرات حکومتی وظیفه رسیدگی به تخلفات را دارد، مطابق قانون حکم 

صادر می کند و این احکام پس از قطعی شدن به مرحله اجرا می رسد.
وی افزود:  این سازمان با برگزاری گشت های مشترک با سازمان صنعت ، معدن و تجارت ، 
جهاد کشاورزی، اتاق اصناف به منظور نظارت بر واحدهای صنفی و غیرصنفی نظارت دارد.

وی ادامه داد:  تعزیرات صدور حکم در زمینه گران فروشی، کم فروشی، تقلب، عدم ارائه 
فاکتور خرید، عدم صدور فاکتور فروش، فروش اجباری، احتکار، اخفا و امتناع از عرضه کالا، 
عدم ایفای تعهدات ارزی،  تعطیلی خودسرانه و قاچاق کالا و ارز، عدم حضور مسوول فنی در 
داروخانه، و اخذ وجوه مازاد بر تعرفه را بر عهده دارد. مدیرکل تعزیرات قم خاطرنشان کرد: 
نظارت و بازرسی از واحدهای نانوایی سطح شهر در راستای برخورد با تخلفات گران فروشی، 

کم فروشی، تعطیلی خودسرانه و کاهش زمان پخت است.

مدیرشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم :

امکان توزیع کودهای یارانه ای
 به صورت هوشمند فراهم است

مدیرشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم گفت:  با آغاز به کار دولت سیزدهم امکان 
توزیع کودهای یارانه ای درقم به صورت هوشمند فراهم شد و این کار زمینه نظارت دقیق بر 

روند تخصیص کودهای یارانه ای به کشاورزان را ممکن می سازد. 
حسین زند  درگفت وگویی ، ضمن گرامیداشت هفته دولت، بیان داشت: از اواسط سال 
۱۴۰۰ با اجرای سامانه کنترل و پایش مواد کودی و صدور حواله الکترونیکی کود با وجود 
سایر سامانه های موجود از جمله سامانه حمل و نقل و توزیع نهاده های کشاورزی، کلیه 
مراحل تامین، تدارک و توزیع کودهای شیمیایی یارانه ای از مبادی تا تحویل به کشاورز به 
صورت صددرصد الکترونیکی و هوشمند انجام می شود و این روند امکان نظارت کامل و 

دقیق را جهت راستی آزمایی و مصرف واقعی کودها را فراهم می سازد.
وی با اشاره به این که از ابتدای اجرای طرح سامانه پایش و کنترل مواد کودی در قم تاکنون 
بیش از ۲۰ هزار حواله الکترونیکی کود صادر شده است، افزود: سهمیه کودهای یارانه ای 
استان در سال جاری ۲۰ هزار تن شامل انواع کودهای ازته، فسفاته و پتاسه می باشد و از 
ابتدای سال ۱۴۰۱ تاکنون بیش از ۱۳ هزار تن ) بیش از ۶۵ درصد برنامه کودی ابلاغی 
استان قم ( تامین و تدارک شده است که این مقدار نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۰ بیش 

از ۶۰ درصد رشد داشته است.
زند در بخش دیگری از سخنان خود گفت: شرکت خدمات حمایتی کشاورزی با پیشینه 
چندین دهه فعالیت در حوزه تامین نهاده های کشاورزی و به ویژه کودهای شیمیایی یارانه ای 
در راستای خودکفایی کودهای کشاورزی و تولید محصول با کیفیت و کمیت بالا، با عقد 
تفاهم نامه با بیش از ۱۴۰ تولید کننده کودهای کشاورزی در سطح کشور و قرار گرفتن 
یکهزار و ۶۴۱ قلم انواع کودهای شیمیایی، آلی، زیستی و غیره، سبد کودی متنوع، کامل، 
با کیفیت و با استانداردهای لازم را در اختیار کشاورزان عزیز و بهره برداران بخش کشاورزی 
قرار داده است . وی ادامه داد: در همین راستا، سومین همایش آموزشی و ترویجی معرفی 
سبد کودی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی در استان قم در تاریخ چهاردهم شهریور 
ماه سال جاری با مشارکت ۱۵ تولید کننده از سراسر کشور و معرفی حدود ۱۰۰ قلم انواع 
کودهای کشاورزی به منظور بازدید کشاورزان، بهره برداران بخش کشاورزی، کارشناسان و 

شرکت های تعاونی تولید برگزار می شود.

به همت جهادگران قمی صورت می گیرد؛

بازسازی ۱۵ منزل سیل زاده 
مددجویان کمیته امداد 

گروه جهادی شهید مختاربند بسیج سازندگی سپاه استان قم با حضور در روستاهای 
امام  امداد  کمیته  مددجویان  به  متعلق  سیل زده  منزل  بازسازی ۱۵  قم  قمرود  منطقه 

خمینی)ره( را در دستور کار دارد. 
به گزارش روابط عمومی سپاه قم، جهادگران سپاه امام علی بن ابی  طالب)ع( در قالب 
گروه شهید مختاربند از ۶ شهریورماه به روستاهای سید آباد، جعفرآباد و علی آباد منطقه 

قمرود واقع در جاده گرمسار قبل از عوارضی اعزام شدند.
این گروه جهادی بازسازی ۱۵ منزل سیل زده که متعلق به مددجویان کمیته امداد امام 
خمینی)ره( است را دنبال می کند و در این پروژه عمرانی کمیته امداد امام خمینی)ره( 

استان قم نیز نیز در تامین هزینه ها مشارکت دارد.
عملیات اجرایی جهادگران چهار روز پیش آغاز شده و تا اربعین امام حسین)ع( کار ادامه 
خواهد داشت. سیمان کاری سقف، ایزوگام کاری، دیوارچینی، حفر چاه، رفع نم زدگی و 

سفیدکاری از جمله اقدامات جهادگران برای منازل سیل زده خواهد بود.

اخبار

وزیر امور خارجه :

اتحاد جریان های اسلامی ضرورتی
 انکار ناپذیر است

وزیر امور خارجه ضمن اشاره به تلاشهای دشمنان جهت ایجاد تفرقه بین کشورهای 
جهان اسلام بر ضرورت اتحاد جریانهای اسلامی و جلوگیری از هر گونه انشقاق تاکید کرد. 
حسین امیرعبداللهیان شامگاه پنج شنبه دهم شهریور ماه  درنشست هم اندیشی وزیر 
امور خارجه و اعضای مجمع عمومی و اندیشمندان و مهمانان از ۱۱۸ کشور با حضور 
حضرت آیت الله رمضانی دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع(  که در وزارت امور خارجه 
برگزار شد ، زمینه سازی برای هم اندیشی علما و پژوهشگران مسلمان در سرتاسر جهان را 
از دست آوردهای ارزشمند هفتمین اجلاس مجمع عمومی مجمع جهانی اهل بیت)ع( 
خواند. وزیر امور خارجه کشورمان با تبیین جایگاه برجسته و اثرگذار مقام معظم رهبری 
در بین اندیشمندان و تحلیلگران جهانی، بینش و گفتمان حکیمانه، منطقی و به روز مقام 
معظم رهبری در عرصه های مختلف را از افتخارات و سرمایه های ارزشمند جهان اسلام 
و مسلمانان جهان خواند.  امیرعبداللهیان در ادامه، ضمن اشاره به تلاشهای دشمنان 
جهت ایجاد تفرقه بین جهان اسلام و ارائه تصویری نادرست و خشونت آمیز از چهره 
اسلام، بر ضرورت اتحاد جریانهای اسلامی و جلوگیری از هر گونه انشقاق و همچنین 
ضرورت جهاد تبیین به منظور معرفی اسلام ناب محمدی )ص( تاکید کرد. رئیس دستگاه 
دیپلماسی کشورمان ایجاد اجماع جهانی علیه خشونت، تمرکز بر گفتمان صلح و عدالت 
اسلامی و افشای ابعاد ساختگی و متعارض حقوق بشر غربی را ضرورتی انکارناپذیر در 
جهاد تبیین خواند. امیرعبداللهیان رویکرد، گفتمان و عملکرد سیاست خارجی جمهوری 
اسلامی ایران را بر مبنای عزت مداری، استقلال و صلح دوستی خواند و بر تداوم  مسیر 

استقلال سیاسی و عزت ملی تاکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان در پایان ضمن اشاره به فرصت ها و چالش های جهان 
اسلام، دیدگاه های جمهوری اسلامی ایران در مورد وضعیت یمن، سوریه، بحرین، لیبی، 
افغانستان، لبنان و اوکراین و همچنین آخرین وضعیت مذاکرات رفع تحریم ها را تشریح 

نمود.
  

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش :

ایران به دنبال صلح و دوستی پایدار
 در منطقه و جهان است 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: جمهوری اسلامی ایران به دنبال صلح و 
دوستی پایدار در منطقه و جهان است.

امیر علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، صبح امروز به منظور 
چهاردهمین سالروز تشکیل نیروی پدافند هوایی ارتش با وابستگان خارجی مقیم تهران 

دیدار و گفتگو کرد.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش در این دیدار ضمن تبریک روز نیروی پدافند هوایی 
ارتش، تعامل سازنده، اثرگذار، مثمر ثمر و همچنین تبادل دانش با کشورهای دوست و 
هم پیمان را در تمامی سطوح امری لازم و ضروری دانست و گفت: امروز نیروی پدافند 
هوایی ارتش با تکیه بر دانش بومی، خلاقیت، نوآوری، تعهد و نیروی انسانی با ذکاوت 
و هوشیار توانسته است با عبور از تمامی تحریم ها و محدودیت ها به قدرتی مثال زدنی 
در سطح منطقه تبدیل شود. امیر علیرضا صباحی فرد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
به دنبال صلح و دوستی پایدار در منطقه و جهان است و پدافند هوایی ارتش همواره در 
راستای مقابله با انواع تهدیدات در زمینه ی علوم پدافندی لحظه به لحظه در حال رشد و 
نقش آفرینی است. وی خطاب به وابستگان نظامی و دفاعی خارجی مقیم تهران با اشاره 
به برگزاری و بازدید از نمایشگاه توانمندی نیروی پدافند هوایی در زمینه ی علوم پدافندی، 
اعم از راداری، موشکی، جنگالی، سایبر و… در دانشگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص(، 
اظهار داشت: شما تنها گوشه ای از اقتدار و صلابت نیروی پدافند هوایی را در دفاع از 
گوشه گوشه ی ایران اسلامی مشاهده کردید که ماحصل انسجام، یکپارچگی و هم افزایی 

نیروهای مسلح ایران در کنار نبوغ، خلاقیت و وطن پرستی جوانان این مرز و بوم است.
وی با برشمردن برخی از دستاوردهای نوین نیروی پدافند در زمینه ی سامانه های راداری 
و موشکی، تاکید کرد: پدافند هوایی ارتش با در اختیار داشتن به روز ترین تجهیزات که 
در لبه فنآوری روز دنیا است هزاران کیلومتر فراتر از مرزها را رصد می کند و در صورت ورود 

بدون مجوز هرگونه پرنده ای اقدامی قاطع و پشیمان کننده انجام می دهد.
امیر صباحی فرد، خاطر نشان کرد: در زمینه ی تجهیزات پدافندی به هیچ کشوری 
وابستگی نداریم و به درجه ای از رشد و بالندگی رسیده ایم که در جهت تبادل دانش، تعامل 

و صلح و دوستی پایدار تجهیزات هم صادر می کنیم.
  

رئیس سازمان بسیج اساتید کشور:

مشکلات کشور باید بر پایه
 علم دانشگاهیان حل شود

 رئیس سازمان بسیج اساتید کشور در دومین روز اجلاس رؤسای دانشگاه ها بر ضرورت 
جوان گرایی و کادرسازی تأکید کرد و گفت: مشکلات کشور باید بر پایه علم دانشگاهیان 

حل شود. 
محمدرضا مردانی، رئیس سازمان بسیج اساتید کشور، روز جمعه در دومین روز اجلاس 
رؤسای دانشگاه ها اظهار داشت: این دوره از آموزش عالی در نوع خود کم نظیر است و 
معدل خوبی به انتصابات وزیر علوم می دهم.  وی افزود: این دوره فرصت خوبی برای پیاده 
سازی اهداف گام دوم انقلاب است؛ بنابراین اگر قرار است تمدن نوین اسلامی پیاده شود 
حتما دانشگاه ها باید میدان دار آن باشند. رئیس سازمان بسیج اساتید کشور در ادامه با 
بیان اینکه جوان گرایی مورد تأکید رهبری و کادرسازی از اهداف بسیار مهم و در اولویت 
است، گفت: باید میدان برای فعالیت جوانان مهیا باشد، در دولت های گذشته نیز بحث 
و تأکید داشتیم که مشکلات باید با تکیه بر علم حل شود. وی به طرح کمک به نظام 
کارآمدی کشور در بسیج اساتید اشاره کرد و گفت: پیگیر این هستیم که به اساتید بسیجی 

توجه ویژه ای شود و ما برای حل مساله کشور ۲۰ کارگروه ایجاد کرده ایم.
مردانی به آغاز سال تحصیلی جدید اشاره کرد و افزود: نباید از نگاه به مسائل اساسی و 
کلان کشور غافل شویم، به ویژه نباید از سیاست های کلی و کلان مثل اقتصاد دانش بیان 

غفلت کنیم. مشکلات کشور باید بر پایه علم دانشگاهیان حل شود.
وی اعتلای سازمانی بسیج اساتید را یکی از محورهای مهم بیان کرد و گفت: از سال ۸۰ 
تاکنون فعالیت های زیادی در این زمینه انجام شده است به طوری که هم اکنون بیش از 

۵۶ هزار استاد در این سازمان فعالیت می کنند.
  

رییس سازمان بازرسی کشور: 

با مجرمان جرائم خشن قاطعانه برخورد شود
 رییس سازمان بازرسی کل کشور بر لزوم برخورد قاطع با مجرمان جرائم خشن تاکید 
کرد و گفت: نباید اجازه داد که افرادی با اقدامات خود باعث ایجاد ناامنی در جامعه شوند. 
ذبیح الله خدائیان روز پنجشنبه در جمع قضات وکارکنان دادگستری شهرستان بافق با 
بیان اینکه دستگاه قضایی دستگاهی است که وظیفه اجرای عدالت را برعهده دارد افزود: 
اجرای عدالت رسالت این مجموعه است و مردم از ما توقع اجرای عدالت دارند و این باری 
که بر دوش ما گذاشته شده معنای زیادی را دارد چرا که مردم از ما انتظار دارند با صبر و 
حوصله به صحبت هایشان گوش کنیم. وی با اشاره به اینکه مردم انتظار دارند در موعد 
مقرر حکم صادر شود تاکید کرد: جایگاهی که ما در آن قرار گرفته ایم جایگاه مهمی است 
و باید خدا را شاکر باشیم که در نظام جمهوری اسلامی ایران وظیفه احقاق حق و ابطال 
باطل را برعهده داریم بر این اساس باید پاسخگوی خواسته های مردم بود. این مسئول با 
بیان اینکه باید آستانه تحمل برای پاسخگویی به مردم بالا باشد اظهار کرد: در دوره تحول و 
تعالی رئیس قوه قضاییه به موضوعاتی که عنوان می شود عمل می کنند و دنبال شعار دادن 
نیستند و ضمن تاکید بر شان و  جایگاه قضاوت خواستار تکریم ارباب رجوع نیز می باشند.

 
سخنگوی وزارت امور خارجه :

نظرات ایران برای جمع بندی
 مذاکرات ارسال شد

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: نظرات جمهوری اسلامی ایران برای جمع بندی 
مذاکرات به هماهنگ کننده ارسال شد.

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه از ارسال نظرات جمهوری اسلامی ایران در 
مورد پاسخ آمریکا درباره متن پیش نویس توافق احتمالی رفع تحریم ها خبر داد.

تیم  آمریکا،  پاسخ  دریافت  از  پس  افزود:  کشورمان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
کارشناسی جمهوری اسلامی ایران آن را به دقت مورد بررسی قرار داده و پاسخ های ایران، 

پس از ارزیابی در سطوح مختلف، تدوین و امشب به هماهنگ کننده تحویل داده شد.
کردن  نهایی  هدف  با  سازنده  رویکردی  دارای  ارسالی  متن  داشت:  اظهار  کنعانی 

مذاکرات است.

رئیس جمهور رفع مشکلات کشور را نیازمند حرکتی جهادی و تحولی دانست و گفت: 
با گام های آهسته نمی توان مشکلات را برطرف کرد لذا باید یک حرکت جهشی داشته 

باشیم. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در آیین بهره برداری از طرح غدیر با قدردانی 
از بیش از ۲ هزار نفر که به صورت شبانه روزی در طراحی و اجرای طرح آبرسانی غدیر 
مشارکت داشتند، گفت: ایرانی بودن تمام اقدامات از طراحی، اجرا و تجهیزات به کار رفته 

در این طرح باعث افتخار است.
وی با بیان اینکه این طرح با دست توانمند مهندسان، کارگران و مدیریت جهادی 
مدیران به نتیجه رسیده است، افزود: با اجرای این طرح بزرگ در مدت زمان ۱۰  ماه 

معلوم می شود که ظرفیت های بزرگی در کشور ما وجود دارد.
رئیس جمهور با قدردانی از وزیر نیرو، استاندار خوزستان، سازمان آب و برق و همه 
افرادی که در اجرای طرح غدیر نقش داشتند، گفت: وزیر نیرو دارای روحیه ای جهادی 

هستند و برای مدیریت آب و برق کشور به صورت شبانه روزی تلاش می کند.
وی مدیریت امکانات برای رفع مشکلات مردم را ضروری خواند و افزود: این طرح به زوار 

ابا عبدالله الحسین)ع( آبرسانی می کند که توفیقی بزرگ است.
آیت الله رئیسی گفت: بسیج، ارتش، سپاه و همه نیروهای مردمی که در سنگر دفاع 
مقدس بودند اکنون در سنگر سازندگی و آبادانی در جای جای کشور در حال فعالیت 

هستند که این موضوع برای مردم روشن و محسوس است.
وی اجرای طرح غدیر در کمترین زمان را موجب بالا رفتن توقع ما و مردم دانست و 
افزود: از مسوولان استان خوزستان از جمله سازمان آب و برق و پیمانکاران انتظار می رود 

سایر طرح های استان را نیز با مدیریت جهادی همچون طرح غدیر اجرا و تکمیل کنند.
رئیس جمهور اظهارداشت: می گفتند با مشکلاتی که در ارتباط با تولید برق وجود 
دارد مگر می شود خاموشی نداشته باشیم اما با مدیریت و استفاده درست از برق و آب و 

همکاری صنایع و بخش کشاورزی این کار محقق شد.
خشکسالی  درخصوص  مشکلی  اگر  گرفته  صورت  ریزی  برنامه  طبق  افزود:  وی 
گریبانگیر هر کدام از سدها شود از ظرفیت سایر سدها برای تامین آب آشامیدنی مردم 

استفاده می شود. آیت الله رئیسی با بیان اینکه طرح غدیر سه یا چهار ساله بود که در 
مدت ۱۰ ماه به سرانجام رسید، گفت: این از اقدامات مخلصانه بوده و اجر آن عندالله 
محفوظ است چراکه افرادی شبانه روز در این طرح کار کردند و مردم خوزستان امیدوار 
و نشاط  افزایش سرمایه  و  بیشتر مردم  را موجب مشارکت  امیدواری  این  شدند. وی 
آفرینی جوانان  افزود: طرح غدیر باعث نقش  اجتماعی استان خوزستان دانست و 

خوزستانی در منطقه خواهد شد.
رئیس جمهور با اعتقاد بر اینکه می توان کارهای بزرگی در کشور انجام داد، بیان کرد: 
عرب، لر، دزفولی و اندیمشکی همه باید احساس کنند که در منطقه دارد فعالیت و کار 

انجام می شود.
وی با تاکید بر لزوم تسریع در اجرای طرح های فاضلاب در خوزستان شد و افزود: نباید 

باران که نعمت الهی است باعث ایجاد دلهره در مردم شود.

رئیس جمهور:

 نیازمند حرکتی جهشی و جهادی برای رفع مشکلات کشور هستیم

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: اگر 
بخواهیم قضاوتی درخصوص عملکرد دولت در طول 
یک سال انجام دهیم باید به عرصه میدانی کارها نگاه 
کنیم و موضوعاتی همچون گرانی ها و موضوع مسکن 
و مباحثی از این قبیل که در حال حاضر این ها نقاط 

ضعف هستند. 
عضو  و  ملکان  مردم  نماینده  موسوی  علی  سید 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم در گفت وگو 
با ایلنا، در رابطه با ارزیابی نقاط و ضعف و قوت دولت 
سیزدهم در پایان نخستین سال فعالیت دولت سید 
شکی  هیچ  مساله  این  در  گفت:  رئیسی،  ابراهیم 
وجود ندارد که دولت سیزدهم یک دولت کاملا مردمی 
یک  سیزدهم  دولت  اینکه  ویژه  به  است،  انقلابی  و 
رئیس جمهور ولایی، پرتلاش و توانمند دارد و بعضی از 

وزرا هم واقعا توانمند هستند.
وی ادامه داد: اما اگر امروز بخواهیم یک قضاوتی 

درخصوص عملکرد دولت در طول یک سال انجام دهیم 
باید به عرصه میدانی کارها نگاه کنیم و موضوعاتی 
همچون گرانی ها و موضوع مسکن و مباحثی از این 
قبیل که در حال حاضر این ها نقاط ضعف هستند. 
واقعا بحث گرانی ها مدیریت نشده و مسکن هم به یک 
مشکل برای خانواده ها تبدیل شده است. جا دارد که 
دولت در این زمینه ها با جدیت وارد شود و موضوعی 
مانند مسکن را که مهم ترین دغدغه مردم است و بخش 
اختصاص  خود  به  را  خانوار  ماهیانه  درآمد  از  زیادی 
می  دهد، حل کند. عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس در ادامه به عملکرد وزرا اشاره کرد و ابراز داشت: 
برخی وزارت خانه ها از جمله وزارت راه و شهرسازی و 
وزارت جهاد کشاورزی عملکرد مناسبی نداشتند در 
حالی که انتظار این بود که واقعا عملکردها فراتر از این 

باشد و موفق عمل کنند.
وی افزود: به ویژه در حوزه کشاورزی که ما موضوع 

مهم و راهبردی امنیت غذایی را داریم یا در حوزه راه و 
شهرسازی و بحث مسکن واقعا عملکرد در طول یکسال 
گذشته مناسب نبود، اما برای مثال در وزارت نیرو به 
نظر من وزیر خیلی پرتلاش است و همواره برای حل 
مشکلات از جمله قطعی برق فعالیت دارد که امسال 
در مقایسه با سال گذشته از این جهت دچار معضل و 
مشکل نبودیم. همچنین وزارت نیرو در بحث مدیریت 
منابع آب هم با جدیت ورود پیدا کرده و عملکرد نسبتاً 
اگر  مجموع  در  داشت:  اظهار  موسوی  دارد.  خوبی 
بخواهیم کلیت عملکرد دولت را نگاه و ارزیابی کرده 
و معدل بگیریم، من احساس می کنم که ما از دولت 
راضی هستیم اما انتقاداتی هم داریم و انتظار داریم که 
دولت به صورت علمیاتی تر مخصوصا در حوزه کنترل و 
مهار گرانی ها و بحث مسکن وارد شود و این دو مساله 
را نیز حل کرده یا دغدغه آن را برای خانواده ها تا حد 

امکان کم کند.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

دولت با جدیت به موضوع کنترل گرانی ها وارد شود 

وزیر صمت: گفت : در قم مشکل ما کمبود کارگر است 
و واحدهای تولیدی مشکل کمبود نیروی کار دارند چرا 

که صنعت در این استان رشد خوبی داشته است.
سید رضا فاطمی امین در سخنرانی پیش از خطبه های 
نماز جمعه قم اظهار داشت: سال های گذشته کشور به 
درآمد نفت بسیار وابسته بود و اینکه صادرات غیر نفتی 

رشد کرده نشاندهنده پایداری اقتصاد کشور است.
وزیر صمت با اشاره به میزان تولیدات کشور گفت: 
در اکثر موارد؛ تولیدات کشور در بخش های مختلف 
جهشی است که رشد ۵ درصدی در فولاد، رشد ۱۵ 
درصدی در آلومینیوم، رشد ۴۷ درصدی در تولید وانت و 
رشد ۱۲۰ درصد در تولید اتوبوس و مینی بوس از جمله 
این موارد است. فاطمی امین افزود: این مواردی که در 
خصوص رشد تولید گفته شد به معنای آن نیست که 
مشکلات معیشتی مردم حل شده و ما مشکلاتی در 
بخش های مختلف داریم، اما آمارها در تولید و اقتصاد 
نشان از حرکت رو به جلو است که این امر ایجاد اشتغال 

و کاهش تورم را به دنبال خواهد داشت.
وی افزود: در بخش تولید گاهی مسائلی وجود دارد 
که ممکن است برای آن باید تصمیم فوری گرفت و ما 

در دولت مردمی در کنار اینکه مسائل جاری را پیش 
می بریم اما تمرکز اصلی روی حل مسائل اساسی کشور 
ایجاد موفقیت مسائل دیگر حل  است که در صورت 
می شود. وزیر صمت با اشاره به معضل قاچاق گفت: در 
پوشاک و صنایع مختلف از جمله خودرو قاچاق داریم 
که یکی از راه ها برای حل این مشکل رصد کالاها است.

۳۰ درصد قطعات خودرو قاچاق است
قاچاق  کالای  با  مبارزه  اینکه  بیان  با  امین  فاطمی 
امسال در دستور کار قرار گرفت افزود: ۳۰ درصد لوازم 
یدکی خودرو قاچاق است که برای این امر مقرر شد کد 

رهگیری روی قطعات نصب شود.
وزیر صمت گفت: هم اکنون ۲۳۰ میلیون قطعه یدکی 
این کد رهگیری را نصب کرده اند که اگر قطعه ای این کد 
را نداشته باشد یا قاچاق یا تقلبی است و از دو ماه دیگر 
با اطمینان می توانیم کالاهای قاچاق و تقلبی در لوازم 

یدکی را رصد کنیم.
در  سرمایه  حوزه  در  داشت:  عنوان  امین  فاطمی 
گردش مشکلاتی وجود دارد که دو کار ویژه ای در حال 
انجام است که در دو ماه آینده به صورت کامل اجرایی 

خواهد شد.

وی ابراز داشت: ممکن است افرادی به اسم تولید، 
منابع و تسهیلات را دریافت کنند اما در بخش دلالی 
صرف شود که در این زمینه به جای اینکه از فرد مدارک 
بخواهیم که تولید کننده هست یا خیر با کامل شدن این 
روش به طور خودکار مشخص می شود هر کارخانه و 

تولید کننده چقدر سرمایه و منابع می خواهد.
بزودی گران فروشی در فروشگاه ها برطرف می شود 
در  متروکه  معدن   ۱۲۰۰ برای  افزود:  صمت  وزیر 
ماه های آینده مزایده برگزار می شود و در اختیار مردم 

قرار می گیرند.
وی گفت: در سایت صنعت ۵۴ هزار قلم کالا قیمت 
گذاری شده است و امکانی فراهم شده است تا مردم 

قیمت ها را رصد کنند و از گران فروشی جلوگیری شود.
فاطمی امین افزود: در زمینه گران فروشی در بخش 
با  فروش  زنجیره  در  اما  نیستیم  مشکل  دچار  تولید 
آینده  هفته  از  که  هستیم  مواجه  قیمت ها  افزایش 
می شود  دریافت  فروشگاه ها  روزانه  فروش  اطلاعات 
و چون این اطلاعات به صورت مستقیم در اختیار ما 
قرار می گیرد به صورت خودکار بحث گران فروشی در 

فروشگاه ها برطرف می شود.

وزیر صمت  درسخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه قم:

واحدهای تولیدی قم مشکل کمبود کارگردارند 

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نمازجمعه قم  :

رفع کامل تحریم ها شرط پیشرفت در مذاکرات است 
خطیب جمعه قم گفت: شرط پیشرفت در مذاکرات هسته ای برداشته شدن 

کامل همه تحریم ها است.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری درخطبه های نمازجمعه قم  با بیان اینکه 
برداشته شدن کامل تحریم های ظالمانه شرط پیشرفت مذاکرات هسته ای است، 
گفت: اینکه طرف های مذاکره کننده ادعا می کنند ایران به تعهدات خود عمل 
نکرده سخنی بیهوده و کذب است چرا که ایران همواره خود را به تعهدات ملزم 
می داند. وی افزود: طرف های مذاکره کننده باید پرونده پادمان را که در آن ادعا 

می کنند ایران از تعهدات خود منحرف شده به طور کامل ببندند.
خطیب جمعه قم با اشاره به اینکه یکسال از آغاز فعالیت دولت گذشته است 
و مردم انتظاراتی داشته اند، تأکید کرد: نگاه رهبر معظم انقلاب برای ما ملاک 
است و ایشان در دیدار با هیئت دولت به دو نکته کلیدی اشاره کردند که یکی از 

آن ها توفیقات دولت و امید مردم به آینده بود.
وی با بیان اینکه تحرک و پویایی رئیس جمهور در سفرهایی که به شهرها و روستا 
دارند امیدآفرین است، گفت: شاید برخی بگویند زندگی ما سر و سامان ندارد اما 

قضایا به گونه ای است که ما نیاز به کارهای زیر ساختی داریم.
وی با اشاره توصیه های رهبر معظم انقلاب به هیئت دولت اظهار کرد: کاهش 
تورم و رشد تجارت جهانی، قراردادهایی که با سایر کشورها منعقد شده است، 

رایگان شدن آب، برق و گاز افرادی که تحت حمایت کمیته امداد و بهزیستی 
هستند، آزاد شدن بخشی از پول های بلوکه شده در سایر کشورها، شرکت جوانان 

در حاکمیت، برجسته شدن شعارهای انقلاب بشارت های خوبی است.
امام جمعه قم با یادآوری ایام اربعین و اعزام زائران عبدالله الحسین علیه السلام 
به عراق تصریح کرد: این سفر عشق محبت و دلدادگی و به اهل بیت عصمت و 
طهارت علیهم السلام است و دولت و ملت عراق با تمام وجود و با همه توان از 

زائران پذیرایی می کند.
امام جمعه قم حوادث اخیر در عراق را دور از انتظار برشمرد و گفت: اینگونه 

مسائل نمی تواند اربعین حسینی را تحت الشعاع قرار دهد. 
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به حادثه ای که در چند روز گذشته در عراق 
اتفاق افتاد تاکید کرد: کسی انتظار چنین حادثه تلخی را نداشت، اما با پیام 

مرجعیت عراق و ایران این قائله خاتمه یافت.
وی افزود: ما همیشه خواهان آرامش و آسایش و امنیت برای زائران هستیم و 

دولت عراق هم باید برای تامین امنیت زائران اهتمام ویژه ای داشته باشد.
وی با تسلیت شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام گفت: آن حضرت فرمود 
انسان به دنبال دنیا و مرگ نیز به دنبال وی است و تعبیر حضرت اینگونه است 

روزی که نیامده چرا غصه آن را می خوردید.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس،با اشاره به درخواست فرانسه  برای 
میانجی گری ایران جهت خاتمه جنگ بین روسیه و اوکراین گفت: غرب و آمریکا، 
ایران را به عنوان یک بازیگر بزرگ در منطقه و جهان شناخته اند و دست کمک به 

سوی ایران دراز کردند. 
ابوالفضل عمویی با اشاره به درخواست کشورهای اروپایی از جمله فرانسه  برای 
میانجی گری جمهوری اسلامی ایران برای خاتمه جنگ بین روسیه و اوکراین گفت: 
این درخواست طرف مقابل فرصت جدیدی برای دستگاه دیپلماسی ایران است. 
چرا که غرب و آمریکا، ایران را به عنوان یک بازیگر بزرگ در منطقه و جهان شناخته اند 

و دست کمک به سوی ایران دراز کردند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: جمهوری 
اسلامی از ابتدای این بحران، مخالفت خود را با جنگ و خونریزی اعلام کرده بود. 

البته ایران ریشه این بحران را در توسعه طلبی ناتو می داند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه ایران با پیمان 

آتلانتیک شمالی موافق نیست،اظهار داشت:  علی رغم این مواضع  طرف های 
درگیر بحران را به آرامش فراخوانده و معتقدیم که جنگ، راه حل پایان این درگیری 

نیست.
سخنگوی فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی 
ایران از ابتدای جنگ اوکراین و روسیه، طرف های مقابل را به حل بحران در چارچوب 
حقوق بین الملل دعوت کرده است، یادآور شد:  مواضع هوشمند جمهوری اسلامی 
ایران در قبال روسیه و اوکراین سبب شده تا امروز ایران به عنوان یکی از کشورهایی که 

ظرفیت میانجیگری را دارد، مطرح شود.
وی در خواست فرانسه از ایران برای میانجی گری را یک قابلیت برای دیپلماسی 
جمهوری اسلامی دانست و خاطرنشان کرد: این فرصت باید به دقت مورد بررسی و 
توجه قرار بگیرد و اتخاذ مواضع معقول بین المللی، این ظرفیت را به کشور می دهد 
که نقش آفرینی های بزرگی در مسائل بین المللی ایفا کند و قطعا در تقویت سیاست 

خارجی جمهوری اسلامی در دولت سیزدهم اثر گذار است.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس:

درخواست فرانسه از ایران برای میانجی گری در جنگ اوکراین

مصطفی داننده *
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سلولیت و آنچه خوب است در مورد آن بدانید

واضح است که هیچ غذایی به تنهایی نمی تواند جلوی سرطان را بگیرد یا باعث 
سرطان شود؛ اما پژوهش ها نشان می دهند برخی از عادت های غذایی و عواملی در 

سبک زندگی می توانند در کاهش احتمال ابتلا به سرطان نقش داشته باشند. 
جسیکا کوردینگ؛ متخصص تغذیه در یکی از مطالبش می نویسد: »من به عنوان 
یک متخصص تغذیه که با بیماران زیادی کار کرده بودم همیشه فکر می کردم اگر خودم 
یا یکی از عزیزانم بیمار شویم کاملا می دانم چه باید بکنم؛ اما وقتی پدرم در سن ۶۱ 
سالگی به سرطان پیشرفته ی لوزالمعده مبتلا شد، من تمام برنامه های زندگی ام را برای 
مراقبت از او تغییر دادم و خیلی زود دریافتم هنوز چیزهای خیلی زیادی برای یاد گرفتن 

هست.
در آن زمان من ۳۱ ساله بودم و به خاطر تحصیلات و حرفه ام تغذیه ی کاملا سالمی 
داشتم چون حواسم به تمام چیزهایی که باید و نباید می خوردم بود تا احتمال بیماری ها 
را به حداقل ممکن برسانم و عمری طولانی داشته باشم؛ اما وقتی پدرم بعد از ۱۵ ماه 
مبارزه با سرطان از دنیا رفت تمایل پیدا کردم که در حوزه ی سرطان مطالعه و کار کنم. 
من نمی توانم پدرم را به زندگی برگردانم اما می توانم به دیگران کمک کنم چگونه وضعیت 

سلامتی خود را بهتر کنند و احتمال ابتلا به سرطان را کاهش دهند.
هرچند درست است که در بعضی از سرطان ها مولفه ی ژنتیک نیز وجود دارد؛ اما ۳۰ 
تا ۵۰ درصد از موارد سرطان به فاکتورهایی از سبک زندگی مثلا سیگار و الکل، کم میوه 

و سبزی خوردن، اضافه وزن و چاقی و نداشتن تحرک بدنی مربوط می شوند.« 
رژیم غذایی مدیترانه ای را در پیش بگیرید

اگر دوست دارید رژیم غذایی تان ضدسرطان باشد، رژیم غذایی مدیترانه ای بهترین 
انتخاب برای شماست. در این روش غذایی شما باید دوسوم بشقابتان را با غذاهای 
گیاهی مثلا غلات کامل، بنشن و حبوبات و میوه و سبزیجات پُر کنید. این موادغذایی 
سرشار از فیبر هستند و گوارش و وزن را تنظیم می کنند، قند خون را کنترل می کنند 
و همه ی این ها برای کاهش خطر ابتلا به سرطان  مهم اند. میوه ها و سبزی ها دارای 
انواع آنتی اکسیدان ها هستند که اگر به طور منظم مصرف شود می توانند از شما در 

برابر سرطان محافظت کنند. یک سوم باقیمانده ی بشقاب غذایتان نیز باید شامل 
مواد غذایی حیوانی شود؛ مثلا غذاهای دریایی، گوشت مرغ و بوقلمون و مقدار کمی 
لبنیات. آزمایش ها نشان می دهند نیترات و نیتریت که مواد نگهدارنده ی گوشت های 
قرمز فرآوری شده اند، ترکیباتی تولید می کنند که موجب آسیب DNA می شوند و پختن 
گوشت قرمز در دماهای بالا باعث تشکیل مواد شیمیایی می شود که سبب جهش 
DNA شده و سرطان ایجاد می کند کارشناسان توصیه می کنند چربی های سالم 
مانند روغن زیتون، دانه ها و مغزها، زیتون و ماهی های چرب مصرف کنید و مصرف 
چربی های ترانس و غذاهای سرخ شده را به حداقل برسانید. داشتن مقدار کافی 
چربی سالم در غذا برای سیر شدن، جذب موادمغذی، سلامت قلب، کنترل قندخون و 
عملکرد مغز ضروریست؛ اما چربی های ناسالم موجب التهاب در بدن می شوند و التهاب 
مزمن می تواند به DNA آسیب زده و موجب سرطان شود. لازم به یادآوری است که 
بیشتر غذاهای فرآوری شده به طورکلی پُر از قند و چربی و کربوهیدرات های ساده و 

کالری اند و مواد مغذی مهم در پیشگیری از سرطان را ندارند.
سویا را نیز در رژیم غذایی خود بگنجانید. اگر به این دلیل از خوردن سویا اجتناب 
می کنید که در اینترنت و رسانه های اجتماعی خوانده و شنیده اید که مصرف سویا 
باید بدانید که مطالعات انسانی چنین ارتباطی را  موجب سرطان سینه می شود، 
نشان نداده اند و می توانید با خیال راحت سویا بخورید. سویا دارای ترکیبات گیاهی 
به نام ایزوفلاوون هاست که فیتواستروژن هستند؛ یعنی در بدن مشابه استروژن عمل 
می کنند و مدت زمان طولانی در معرض میزان بالایی از استروژن بودن، ریسک سرطان 
سینه را در خانم ها افزایش می دهد. اما ارتباط مصرف سویا با ابتلا به سرطان فقط در 
موش ها دیده شده و شواهد انسانی در این مورد وجود ندارد. حتی برخی مطالعات 
نشان داده اند مصرف محصولات و فرآورده های سویا می تواند ریسک سرطان سینه را 

کاهش دهد؛ اما در مورد مصرف مکمل سویا احتیاط کنید.
مصرف گوشت های فرآوری شده را محدود کنید

مطالعات نشان داده اند مصرف گوشت قرمز و گوشت فرآوری شده مانند سوسیس 

و کالباس در افزایش احتمال برخی از سرطان ها نقش دارد، خصوصا سرطان های 
کولورکتال. گوشت فرآوری شده چیزی است که تحت فرایندهای شیمیایی زیادی 
قرار می گیرد تا ماندگاری طولانی و طعم بهتری پیدا کند. آزمایش ها نشان می دهند 
نیترات و نیتریت که مواد نگهدارنده ی گوشت های قرمز فرآوری شده اند، ترکیباتی تولید 
می کنند که موجب آسیب DNA می شوند و پختن گوشت قرمز در دماهای بالا باعث 

تشکیل مواد شیمیایی می شود که سبب جهش DNA شده و سرطان ایجاد می کند.
رژیم غذایی پُر از چربی های اشباع )به طور کلی گوشت قرمز و گوشت های فرآوری 
شده به میزان زیادی از این نوع چربی دارند( با افزایش احتمال سرطان مرتبط اند؛ 
اما مصرف چربی های اشباع در حد اعتدال در یک رژیم غذایی متعادل ضرری برای 

سلامتی ندارد.
اول  را در رده ی  سازمان بهداشت جهانی در سال ۲۰۱۵، گوشت فرآوری شده 
سرطان زاها قرار داد؛ یعنی شواهد محکمی وجود دارند که گوشت های فرآوری شده 
موجب سرطان می شوند. گوشت قرمز در رده ی دوم سرطان زاها قرار گرفت؛ یعنی 
بین مصرف زیاد گوشت قرمز و افزایش ریسک سرطان های کولورکتال ارتباط وجود 

دارد.
مصرف قند اضافی و نوشیدنی های قندی را محدود کنید

این باور اشتباه وجود دارد که قند، سرطان را تغذیه می کند. تاکنون هیچ مطالعه ای 
نشان نداده که مصرف قند باعث سرطان شود، اما یک ارتباط غیرمستقیم وجود دارد. 
اگر  کسی به طور مداوم و همیشگی آنقدر قند و شیرینی بخورد که دچار اضافه وزن 
شود، افزایش بافت چربی و استروژن در بدنش می تواند احتمال ابتلا به سرطان را بالا 

ببرد.
ما باید غذاهایی را که دوست داریم و از آن ها لذت می بریم بخوریم؛ اما حساب شده. 
مثلا در جشن تولد کیک بخوریم، بستنی بخوریم، قهوه مان را شیرین کنیم؛ اما نکته 
اینجاست که باید قند اضافی را در مواد غذایی که هر روز مصرف می کنیم محدود کنیم.
خیلی از مواد غذایی قند پنهان دارند که شاید به نظر نرسند، مثلا ماست های میوه ای 
یا غلات صبحانه. این غذاها نیز بر قند خون اثر می گذارند. مصرف آبمیوه را نیز محدود 
کنید. بهتر است آبمیوه را با آب سبزیجاتی که فیبر و پروتئین دارند همراه کنید یا بهتر 

است میوه ها و سبزی ها را به صورت اسموتی مصرف کنید.
به مرور زمان به وزن سالمی برسید

تحقیقات حاکی از آن هستند که چاقی و اضافه وزن با انواع گوناگون سرطان ارتباط 
دارند. وزن اضافی بدن، عامل تقریبا ۱۱ درصد از سرطان ها در خانم ها و ۵ درصد از 

سرطان ها در آقایان در ایالات متحده است.
اگر مطمئن نیستید وزن سالم برای بدن شما چقدر است از یک پزشک کمک بگیرید. 
اگر هم سعی دارید وزن کم کنید یادتان باشد که تداوم واقعا مهم است و باید به شیوه ای 

سالم وزن کم کنید.
با  و  انتخاب کنید  را  اینکه رژیم های لاغری سخت و بسیار محدودکننده  به جای 
ورزش شدید خودتان را تنبیه کنید، به طور پیوسته قدم های کوچک بردارید تا کم کم 
عادت های سالم را در خود ایجاد کرده و به وزن سالمی برسید و بتوانید آن را حفظ کنید.

چگونه یک رویکرد ضدسرطان را در زندگی به کار ببریم؟
رژیم غذایی واقعا بخش مهمی از تمام روش هایی است که برای پیشگیری از سرطان 
در پیش می گیرید، اما داشتن فعالیت و تحرک بدنی نیز اهمیت دارد. همچنین باید از 
خودتان در برابر نور آفتاب محافظت کنید، سیگار و الکل مصرف نکنید و کمتر در معرض 

سموم محیطی قرار بگیرید.
اگر با خواندن این مطلب فکر می کنید خیلی چیزها هست که باید آن ها را تغییر 
دهید، از یکی دو جای کوچک شروع کنید و پشتکار داشته باشید. اگر هم احساس 
می کنید نمی دانید چگونه و از کجا باید شروع کنید، با یک پزشک مشورت کنید تا 

کمکتان کند تغییرات لازم را به درستی ایجاد نمایید.

کاهش ابتلا به سرطان با تغییر عادات غذایی؛ بر طبق یافته های علمی

علت شب ادراری در کودکان غذا چگونه خطر ابتلا به سرطان را کاهش می دهد؟

فوق تخصص کلیه کودکان توضیحات جامعی درباره شب ادراری در کودکان بیان 
کرد. 

در برنامه مادر،کودک،تندرستی، معصومه محکم، فوق تخصص کلیه کودکان و 
در خصوص شب ادراری در کودکان و راههای پیشگیری از آن مطالبی بیان کرد.

استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: شب ادراری یک بیماری 
نیست و بیشتر اوقات سیر فیزیولوژیک طبیعی است که پس از مدتی برطرف می 
گردد. معمولًا حواشی و مسائل جنبی شب ادراری است که باعث نگرانی های 

زیادی در خانواده می شود.
وی گفت: کودکان تا پایان پنج سالگی به طور طبیعی گاهی شبها خود را خیس 
می کنند؛ زیرا هنوز مثانه آنها تکامل کامل را پیدا نکرده است وتا پایان پنج سالگی 

شب ادراری جای نگرانی ندارد.
این متخصص متذکر شد:  بعد از ۸ سالگی کودک نباید به طور طبیعی دچار 
شب ادرای شود در صورت شب ادراری در این سن ،نیاز به بررسی جدی تر ودقیق 

تر می باشد.  
وی گفت: تکامل سیستم ادراری در دختران  زودتر از پسران صورت می گیرد؛ 

همچنین میزان شیوع شب ادراری در پسران بیش از دختران است.
استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: روال صحیح از پوشک 

گرفتن کودک، عامل مهمی در کاهش شب ادراری کودکان محسوب می شود.
وی ابراز کرد: حساسیت های زیاد والدین در برخورد با کودکی که دچار شب 
ادراری شده نه تنها باعث شیوع بیشتر شب ادراری در کودک میگردد بلکه باعث 

ایجاد  مشکلات روحی در آینده او نیز خواهد بود.
محکم  شب ادراری اولیه را به  عدم کنترل ادرار در حین خواب مربوط دانست و 
گفت: در صورت نبودن بیماری زمینه ای خاص،شب ادراری اولیه نامیده می شود 
. شب ادراری اولیه معمولا دلیل خاصی ندارد ودر خانواده هایی مشاهده می شود 

که والدین ویا فرزندان دیگر نیز مبتلا به شب ادراری بوده اند.
وی گفت: در شب ادراری ثانویه کودک سابقه شب ادراری نداشته و معمولًا به 
دنبال بیماری های دیگری مانند عفونت ادراری، بیماری زمینه ای کلیه ای، 

استرس های غیر قابل تحمل ،قند خون بالا و...ایجاد می شود.
این متخصص کودکان متذکر شد: در نوع ثانویه نیاز به بررسی کامل و درمان 

کردن عامل زمینه ای است.
وی در پاسخ به این سؤال که استرس تا چه حد در شب ادراری کودکان نقش 
دارد، گفت: گاهی استرس می تواند تنها عامل شب ادراری باشد. در کودکانی که 
از نظر روحی حساسیت زیادی دارند،  یک برخورد بسیار کوچک با گروه همسالان 

می تواند زمینه ساز شب ادراری آنها شود.
کارشناس برنامه با اشاره به این نکته که والدین باید پس از پوشک گرفتن از کودک 
از آموزش »زمان معین برای دستشویی رفتن کودکان« استفاده کنند و از به کار 
بردن عبارت, هر وقت دستشویی داشتی برو پرهیز کنند و به آموزش زمان معین 
برای دستشویی رفتن ممارست ورزند،افزود: بیشتر کودکان با روش های حمایتی 

گفته شده درمان می شوند و نیاز به درمان دارویی نخواهند داشت.
 

پیاز قند خون را کاهش می دهد 
طبق تحقیقات محققان، پیازهای خوراکی می توانند سطح قند خون را تا ۵۰ 

درصد کاهش دهند. 
متخصصان تغذیه و سلامتِ نیجریه در یک مطالعه دانشگاهی دریافتند، پیاز 
که یک خوردنی معمول در تغذیه اکثر افراد است، سطح قند خون را تا ۵۰ درصد 
کاهش می دهد و "احتمالا" می تواند در درمان بیماران مبتلا به دیابت کاربرد داشته 

باشد.
لوزالمعده افراد مبتلا به دیابت نوع ۲ قادر به تولید انسولین کافی برای تنظیم قند 

خون نیست، یعنی قند خونشان ممکن است تا سطح خطرناکی بالا برود.
اما یافته هایی که اخیرا در نودوهفتمین نشست سالانه "انجمن غدد درون ریز" 
در سن دیه گو ارائه شد، نشان داد: پیاز در صورتی که همراه داروی دیابت موسوم 
به "متفورمین" مصرف شود، قند خون بالا و میزان کلّی کلسترول را تا حد زیادی 
کاهش می دهد. آنتونی اوجیه، نویسنده اصلی این پژوهش از دانشگاه ایالتی دلتا 
در آبراکا در نیجریه گفت: پیاز ارزان و در دسترس است و به صورت مکمل غذایی 
مصرف می شود. این گیاه خاصیتی دارد که شاید بتوان از آن برای درمان بیماران 

مبتلا به دیابت استفاده کرد.
متخصصان این نظریه را روی موش ها امتحان کردند. در مجموع، به سه گروه 
از موش های صحرایی که با روش پزشکی به دیابت کرده بودند، مقادیر متفاوتی 
عصاره پیاز دادند تا ببینند آیا اثربخشی دارو را افزایش می دهد یا خیر.متخصصان، 
دارو و پیاز را به سه گروه دیگر از موش های صحرایی نیز دادند که دیابت نداشتند و 

قند خونشان طبیعی بود.
ازای هر  به  یافته های آن ها نشان داد سطح قند خون موش های دیابتی که 
کیلوگرم وزن بدن ۴۰۰ و ۶۰۰ میلی گرم عصاره پیاز مصرف کردند، نسبت به سطح 

پایه به ترتیب ۵۰ و ۳۵ درصد پایین آمد و کاهش قابل توجهی را نشان داد.
همچنین، عصاره پیاز سطح کلّی کلسترول را در موش های دیابتی کاهش داد 
و ۴۰۰ میلی گرم و ۶۰۰ میلی گرم بیشترین اثربخشی را داشت.این آزمایشات 
همچنین نشان داد که عصاره پیاز به افزایش وزن موش های غیردیابتی منجر شد، 
اما روی موش های دیابتی چنین تاثیری نداشت.  اوجیه توضیح داد: پیاز کالری 
بالایی ندارد. اما به نظر می رسد با افزایش سوخت وساز بدن و افزایش اشتها، موجب 
افزایش مصرف مواد غذایی می شود. ما باید سازوکاری را بررسی کنیم که پیاز از 
طریق آن، گلوکز خون را کاهش می دهد هرچند هنوز در این مورد توضیحی نداریم 

و انجام بررسی های دقیق تر و بیشتر در این زمینه لازم است.
 

تولید انسولین خوراکی با سرعت جذب بالا 
محققان کانادایی که در زمینه تولید قرص انسولین خوراکی فعالیت دارند، به 

نتایج جدیدی در این زمینه رسیدند. 
تیمی از محققان دانشگاه بریتیش کلمبیای که بر روی تولید قرص های انسولین 
خوراکی به عنوان جایگزینی برای انسولین تزریقی روزانه تحقیق می کنند، به 

کشفی تازه رسیدند که می تواند دستاوردی شگرف در این زمینه به شمار رود.
پژوهشگران کانادایی متوجه شدند جدیدترین نوع از قرص های انسولین، به 
همان سرعتی که انسولین تزریقی جذب بدن می شود، در بدن موش ها جذب 

شده است.
دکتر »Anubhav Pratap« از محققان »دانشکده زمین و سیستم های غذایی« 
)Faculty of Land and Food Systems( در دانشگاه بریتیش کلمبیای کانادا 
می گوید: این نتایج شگفت انگیز، نشان می دهد ما در مسیر درستی در زمینه 
توسعه فرمولاسیون انسولین هستیم که دیگر نیازی به تزریق پیش از هر وعده 
غذایی نیست )و با این روش( کیفیت زندگی، علاوه بر سلامت ذهنی بیش از ۹ 

میلیون مبتلا به دیابت نوع ۱ بهبود می یابد.
این محقق کانادایی همچنین می گوید پدرش که طی ۱۵ سال روزی ۳ الی ۴ 
بار انسولین مصرف می کرد، الهام بخش او در زمینه تحقیق در ارتباط با انسولین 

غیر تزریقی بوده است.
در  ارشد  همکاران  از   )Alberto Baldelli( بالدلی«  »آلبرتو  دکتر  همچنین 
آزمایشگاه دکتر پراتاپ )Pratap( در این باره می گوید: ما شاهد این بودیم ۱۰۰ 
درصد قرص های انسولین ]مصرفی[مستقیم وارد کبد می شود. این در حالی است 

که در تلاش های قبلی، بیشتر انسولین مصرفی داخل معده می رفت.

سلامت

راهکاری ارزان برای جلوگیری از چاقی
نتایج تحقیقات نشان داده چگونه انواع غذا و ورزش نکردن در چاقی نقش دارد. 
مطالعات اخیر در مورد رفتار موش ها مشاهدات شگفت انگیزی را به همراه داشته 
است. این مطالعات نشان داد کمبود هیدراتاسیون و مصرف بیش از حد نمک ۲ 
عامل مهم در چاقی است. از این رو به نظر می رسد نوشیدن آب بیشتر و خوردن 
غذاهای شور کمتر ۲ راهکار ارزان و آسان است که می تواند به پیشگیری و درمان 

چاقی کمک کند. 
به نقل از ویفروم، مطالعات علمی و اخبار رسانه ها مملو از هشدارهایی در مورد 
چگونگی تاثیر شکر، کربوهیدرات ها، چربی های اشباع شده و کمبود ورزش در بروز 
چاقی است اما مطالعات اخیر بینش جدیدی ارائه کرده است مبنی بر اینکه احتمالا 
رژیم غذایی پرنمک به موش ها کمک می کند مقدار نسبتا کم کربوهیدرات هایی را که 
مصرف می کنند را به فروکتوز، نوعی قند که به  طور طبیعی در میوه ها، عسل و برخی 
از سبزی ها وجود دارد، تبدیل کنند. به نظر می رسد فروکتوز یک قند ساده است که 

منجر به تولید چربی می شود.
مقادیر کم فروکتوز مانند آنچه در یک میوه یافت می شود، مشکلی ایجاد نمی کند 
ولی سطح بیش از حد فروکتوز برای سلامت انسان مشکل ساز است. این قندها افراد 
را به خوردن بیشتر تشویق می کند و می تواند منجر به افزایش وزن، تجمع چربی و 
پیش دیابت شود. همچنین بدن ما هم فروکتوز را به تنهایی تولید می کند. مطالعات 
تجربی نشان می دهد ممکن است همین مقدار هم برای ایجاد چاقی کافی باشد. 
از آنجایی که فروکتوز از گلوکز ساخته می شود، تولید فروکتوز زمانی که سطح گلوکز 
خون بالا باشد، افزایش می یابد. این فرآیند زمانی اتفاق می افتد که ما مقدار زیادی 
برنج، غلات، سیب زمینی و نان سفید می خوریم. این ها کربوهیدرات هایی است که 

به سرعت گلوکز را در خون آزاد می کنند.
تولید فروکتوز می تواند با کم آبی تحریک و باعث تولید چربی شود.

باید توجه داشت چربی حاوی آب نیست اما وقتی تجزیه می شود، آب در بدن تولید 
می کند. مقدار آب تولید شده ناشی از سوختن چربی ها قابل  توجه و تقریبا معادل 
مقدار چربی سوزانده شده است. هم اکنون نیز برخی حیوانات برای تامین آب در 

مواقعی که آن در دسترس نیست، به چربی متکی هستند.
دریا  آب  مقداری  آن ها  که  حالی  در  هستند.  مورد  این  از  نمونه ای  نهنگ ها 
می نوشند، بیشتر آب خود را از غذاهایی که می خورند، دریافت می کنند و هنگامی 
که برای مدت طولانی بدون غذا می مانند، آب لازم را عمدتا از طریق متابولیسم چربی 
دریافت می کنند. نقش کم آبی بدن به  عنوان عامل چاقی را نباید دست کم گرفت. 
این موضوع معمولا بعد از خوردن غذاهای شور ایجاد می شود. کم آبی و مصرف نمک 
فروکتوز و چربی تولید می کند؛ به همین دلیل است که سیب زمینی سرخ کرده شور 

چاق کننده است. در واقع نمک باعث ایجاد حالتی شبیه کم آبی در بدن می شود.
علاوه بر این مطالعات نشان می دهد اکثر کسانی که اضافه وزن دارند یا چاق 
هستند، آب کافی نمی نوشند. احتمال کم آبی آن ها بسیار بیشتر از افراد لاغر است. 

مصرف نمک آن ها نیز در مقایسه با افراد لاغر بسیار زیاد است.
نتایج تحقیقات نشان می دهد افراد چاق اغلب سطوح بالایی از وازوپرسین دارند؛ 
هورمونی که به کلیه ها کمک می کند آب را برای تنظیم حجم ادرار نگه دارند اما 
مطالعات اخیر نشان می دهد وازوپرسین هدف دیگری نیز دارد و آن تحریک تولید 
چربی است. شواهد فزاینده ای وجود دارد که بیشتر مردم به  طور کلی خیلی کم آب 

می نوشند و افزایش مصرف آب ممکن است به کاهش وزن افراد چاق کمک کند.
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رئیس کمیته فرهنگی ستاد اربعین حسینی خبرداد:

اعزام پنج هزار مبلغ به آیین پیاده روی اربعین
رئیس کمیته فرهنگی ستاد اربعین حسینی گفت با اشاره به این که امسال پنج هزار 
مبلغ از سوی سازمان اوقاف و امور خیریه به آیین پیاده روی اربعین اعزام می شوند بیان 
کرد: این حرکت بزرگ به فرموده رهبر معظم انقلاب پیشران تمدن نوین اسلامی است 

و این تمدن نوین مبتنی بر مکتب اهل بیت است.
به  خیریه  امور  و  اوقاف  سازمان  اعزامی  مبلغان  ،همایش  گزارش  این  براساس  
موکب های اربعین حسینی روز چهارشنبه در سالن همایش های امامزاده سید علی 

)ع( قم برگزار شد 
حجت الاسلام والمسلمین حمید احمدی روز چهارشنبه در همایش مبلغان اعزامی 
سازمان اوقاف و امور خیریه به موکب های اربعین حسینی با اشاره به این که باید بدانیم 
عراق یک کشور مستقل با حکومت و قوانین و شرایط مستقل خود است. اظهار داشت: 
چند وقتی است نا امنی هایی در عراق و مسائل داخلی این کشور رخ داده شده است 
و معتقدیم چون دیکتاتوری دوران صدام از بین رفت و در زمان صدام مسلمانان و اسلام 

در حاشیه بودند تا این کشور به ثبات برسد زمان می برد.
وی بیان کرد: اربعین حسینی به لطف سیدالشهدا و تدابیر علما و مراجع تقلید امروز 
به حرکت بزرگ فرهنگی تبدیل شده است و بسیاری از نقشه هایی که سال ها و قرن ها 

شکل گرفت کنار زده شد.
وی گفت: دشمنان اسلام مساله قومیت ها را ایجاد و از دل آن اسرائیل را ایجاد کردند 
اما خداوند به برکت سید الشهدا پدیده فر امذهبی و فرا قومیتی به نام اربعین را ایجاد 

می کند و باید قدردان این نعمت باشیم.
مبلغان اعزامی اربعین به مسائل داخلی عراق ورود نکنند

احمدی با اشاره به این که در اربعین حسینی همه طوایف و گروه ها حضور دارند 
و همه افرادی که حاضر می شوند دلبسته به مکتب امام حسین)ع( هستند اظهار 
داشت: برخی اتفاقات اخیرا در عراق افتاد و  نگرانی ها ایجاد شد اما همه عراقی ها 
گفتند ما خادمی امام حسین)ع( را می کنیم و مردم عراق با رهبری علما هوشمند 

هستند و اربعین با شکوهی خواهند داشت.
وی بیان کرد: خدماتی که مبلغان و موکب ها می دهند برای یک شهر، گروه و طایفه 

مورد پسند نیست و خدمات باید برای زائران همه کشورها باشد.
وی افزود: علاوه بر شیعیان، اهل سنت و گروه های مختلفی از ادیان دیگر نیز در 
آیین اربعین حسینی حضور دارند و حضور گروه های انحرافی در میان زائران نگران 

کننده نیست.
رئیس کمیته فرهنگی ستاد اربعین حسینی ادامه داد:در آیین اربعین حسینی 
جمعیت چند میلیونی حضور می یابند و چند نفری هم از فرقه های انحرافی حضور 
پیدا می کنند و مردم نباید به آن ها توجه کنند و این افراد جریان جدی اربعین نیستند.
وی تاکید کرد: همه عراقی ها از همه طوایف برای ما محترم هستند و به آن ها احترام 

می گذاریم و مسائل جناحی و گروهی در اربعین نباید وارد شود.
وی افزود: مقام معظم رهبری صریحا تاکید دارند که مردم از تصویر ایشان در پیاده 

روی اربعین استفاده نکنند و همه باید هشیاری لازم را داشته باشیم.
میزبانی 2۰2 موکب اوقاف از زائران اربعین در مرزها

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه  نیز در این از حضور روحانیون 
در اربعین به عنوان یک توفیق الهی نام برد و گفت: این سازمان با ۲۰۲ موکب در 

مرزهای ایران با عراق و پاکستان از زائران اربعین حسینی میزبانی می کند. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامرضا عادل معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف 
و امور خیریه در این همایش با بیان اینکه زیارت امام حسین)ع( هیچگاه به فراموشی 
سپرده نمی شود، گفت: احیای فرهنگ عاشورا موضوعی است که باید مورد توجه 

همگان قرار گیرد.
وی با تاکید بر اینکه دشمنان اسلام پشت پرده فتنه های اخیر عراق درحال تلاش 
برای تضعیف حماسه اربعین هستند، گفت: این یک خیال خام است که دشمن فکر 

می کند می تواند حرکت اربعین را متوقف کند. 
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه با اشاره به ثواب زیارت اربعین 
گفت: میلیون ها نفر از نقاط مختلف جهان در اربعین حسینی به عراق سفر می کنند تا 

ارادت خود به اهل بیت)ع( را به جهانیان نشان دهند.
وی از حضور روحانیون در مراسم اربعین به عنوان یک توفیق الهی نام برد و تصریح 
کرد: سازمان اوقاف و امور خیریه با ۲۰۲ موکب در مرزهای ایران و عراق و همچنین 

مرزهای ایران و پاکستان از زائران اربعین حسینی میزبانی می کند.
 

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم:

داشتن برنامه علمی کارها را پیش می برد
مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم  گفت :هر کاری باید بر اساس برنامه و 
جامعیت علمی باشد، تا ماندگار شود. شناخت دقیق جامعه امر دیگر برای ماندگاری 

فعالیت های خیرخواهانه است. 
افزایی،  مهارت  دوره  نخستین  در  اسکندری  عباس  والمسلمین  الاسلام  حجت 
توانمند سازی فعالان عرصه نیکوکاری که در جامعة المرتضی در قم برگزار شد،گفت: 
این گونه نشست ها مورد عنایت خدا و اهل بیت علیهم الاسلام است، چرا که انسان 

موجود اجتماعی است و در ارتباط با همه مردم مسئولیت دارد.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه هر کاری باید بر اساس برنامه 
و جامعیت علمی باشد، تا ماندگار شود، افزود: شناخت دقیق جامعه امر دیگر برای 

ماندگاری فعالیت های خیر خواهانه است.
وی بیان داشت در جامعه افراد به صورت های مختلف وجود دارند، کسانی هستند 
تن پرورند و تنبل می باشند، جامعه خیّر باید این دسته افراد برنامه داشته باشد و زمینه 
اشتغال را فراهم کند و در این میان افرادی توانایی کارکردن ندارند اینها هم باید به نوعی 

دیگر مورد حمایت قرار گیرند.
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری گفت بعضی نیازمند حمایت فکری و فرهنگی 
و تشویق برای پذیرش مسئولیت را دارند و باید این دسته افراد را هم دعوت به کار 
خیر کرد. وی بیان داشت. در این بین افرادی به فکر ایثار و فداکاری هستند و به فکر 
خودشان نیستند. این افراد خاص می باشند و جامعه خیّر باید برای همه این موارد 

برنامه داشته باشد.
 

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

آزاد سازی فقط ۱/۵ هکتار از اراضی
  هزار هکتاری پردیسان

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم با بیان اینکه در سفر رئیس جمهور به قم در سال 
گذشته ضرب الاجلی برای بازگرداندن این زمین ها یا تعیین تکلیف آن ها تعیین شد  

گفت: با گذشت ماه ها، فقط یک و نیم هکتار از این زمین ها آزاد شده است.
محمد صادقی با بیان اینکه تا کنون ۱۳۵ هزار نفر در استان در سامانه نهضت ملی 
مسکن ثبت نام کرده اند افزود: زمین برای ساخت ۴۰ هزار واحد فراهم شده که در 
زمین های ۵ هکتاری پردیسان در حال ساخت است و در زمین های ۵۶۰ هکتاری هم 

به تازگی عملیات ساخت آغاز شده است.
وی ساخت خانه برای سایر متقاضیان واجد شرایط را منوط به تامین زمین دانست 
و گفت: یکی از گزینه های ساخت مسکن دولتی، زمین های هزار هکتاری پردیسان 

است که در سال های گذشته به برخی نهاد ها  واگذار شده است.
صادقی افزود :در صورت آزاد سازی زمین های بلا استفاده واگذار شده به نهادها، 

زمین کافی برای ساخت مسکن دولتی برای متقاضیان قم فراهم می شود.
 

مدیر کل ثبت اسناد و املاک استان قم مطرح کرد:

اعلام آمادگی برای سند دارکردن
 زمین های کشاورزی جعفرآباد 

مدیر کل ثبت اسناد و املاک استان قم گفت : آمادگی داریم برای همه ۲۴ هزار 
هکتار زمین های کشاورزی شهرستان جعفرآباد سند صادر کنیم.

و  جعفریه  شهر  اسلامی  شوراهای  اعضای  با  توجیهی  نشست  در  جوانی  علی 
روستاهای بخش مرکزی شهرستان جعفرآباد از آمادگی این اداره کل برای صدور سند 
تک برگ برای تمامی ۲۴ هزار هکتار زمین های  کشاورزی شهرستان خبر داد و گفت: 
در صورتی که مالکان با اجرای این طرح همکاری کنند، حداکثر تا پایان سال همه 

املاک بخش مرکزی شهرستان، سند دار خواهد شد.
وی ابراز امیدواری کرد: پس از صدور اسناد کشاورزی بسیاری از مشکلات و تعارضات 
ملکی رفع شده و این موضوع سبب رونق کشاورزی و امکان حمایت های بیشتر از 

کشاورزان در زمینه های مختلف  را فراهم خواهد آورد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم :

۹۰ کیلومتر از جاده های قم
 در یک سال گذشته بهسازی شد

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: در محورهای شریانی قم ۹۰ 
کیلومتر در طول یک سال گذشته بهسازی انجام شده که ۴۰ کیلومتر آن راه روستایی 

بوده است. 
 حسین زنجیرانی فراهانی روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگاران  اظهار داشت: 
در هفته دولت امسال چند پروژه برای راه های شریانی مورد بهره برداری قرار گرفت که 

شاخص ترین آن، راه دسترسی نمایشگاه بین المللی استان قم است.
وی با بیان اینکه برخی از پروژه ها نیز بخش عمده آن انجام شده و به زودی به بهره برداری 
می رسد، تصریح کرد:  در سال جاری از محورهای شریانی استان آزادراه قم-تهران ۸۰ 
میلیارد تومان برای بهسازی آسفالت تعریف شده و بعد از مطالبه و مناقصه این هفته برای 

حدود ۵۰ میلیارد تومان آن عملیات اجرایی صورت می گیرد.
زنجیرانی فراهانی عنوان کرد: در آزادراه قم- تهران پروژه نصب حفاظ بتنی در دست 
اقدام است، در این خصوص در سه ماه اخیر ۲۵ کیلومتر گارد وسط جمع آوری شده 

است.
به واسطه  طرفی  از  و  می شود  تعریف  ترافیک  به  توجه  با  هم  روشنایی  افزود:  وی 
محدودیت های صنعت برق آزادراه قم- تهران یک درمیان روشن است و شبرنگ و نقوش 

افقی راه را روشن می کند.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم بیان کرد: برای شبکه راه روستایی نیز 
در حدود ۴۰ کیلومتر بهسازی صورت گرفته است و در ۲۵ روستا ازجمله محور چاهک، 
کهندان، قاهان، فردو و کهک در این چندماهه روکش آسفالت انجام شده و قرارداد ۸۰ 
میلیارد تومانی جداگانه ای نیز تا سال آینده در شبکه راه روستایی منعقد شده و در 

مجموع وضعیت راه روستایی از شهری بهتر است.
وی با تأکید بر اینکه ۲ دستگاه دوربین کنترل سرعت بتازگی در راه های قم اضافه شده 
است، گفت: به طورکلی جاده پنجمین عامل تصادف است و ۹۰ درصد به عامل انسانی 
و خودرو بستگی دارد، با این حال بهسازی راه ها و رفع نقاط حادثه خیز را در دستور کار 

قرار می دهیم.
رفع 2۰ نقطه حادثه خیز استان قم در دستور کار است

وی در مورد دیگر طرح ها نیز بیان کرد: خاک ریزی مسیر چهار خطه پردیسان -ورجان 
به اتمام رسیده و تا ۲ سال آینده بهسازی عملیاتی می شود، از طرفی رفع ۲۰ مورد نقاط 

حادثه خیز در استان در دستور کار است.
وی تصریح کرد: خاک ریزهای ایمنی سرپل ها و نقاط پرتگاهی محور قم -اراک در پنج 

ماه گذشته تکمیل شده و روشنایی محور به بهره برداری رسید.
 

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم:

نباید فقط به مونوریل نگاه حمل ونقلی 
داشته باشیم

 سخنگوی شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه نباید فقط به مونوریل نگاه حمل ونقلی 
داشته باشیم،گفت: مونوریل قم اگر با نگاه توریستی و مقصد گردشگری به بهره برداری 

برسد توجیه اقتصادی خواهد داشت. 
روح الله امراللهی در گفت وگو با خبرنگاران افزود: برخی از کلانشهرهای کشور نیز در 

تلاش هستند تا از مونوریل بعنوان یکی از مقاصد گردشگری استفاده کنند.
اجرای طرح مونوریل قم از سال ۱۳۸۹ در بستر رودخانه قمرود شهر قم آغاز شد که 

مرحله نخست این طرح از پارک سوار شمالی تا مصلای قدس است.
وی بیان کرد: باوجوداینکه قم و اردبیل تقریباً در یک دوره تاریخی به استان ارتقاء یافتند 
اما امروز اردبیل چهارمین شهر کشور ازنظر تعداد واحدهای اقامتی است اما قم به  رغم 
حضور میلیونی زائر اصلًا وضعیت مناسبی از نظر زیرساخت های جذب و ماندگار مسافر 

ندارد.
عضو شورای اسلامی شهر قم اهمیت حمایت از سرمایه گذاری را مورداشاره قرار داد 
و تصریح کرد: یکی از مؤلفه های مهم در امر سرمایه گذاری توجه به جاذبه های مردمی و 

توریستی آن است که در قم کمتر موردتوجه بوده است.
وی با بیان اینکه قم خاستگاه بسیاری از حرکت های فکری و معنوی جهان اسلام و 
بین الملل است، ادامه داد: باوجود اقبال زیاد گردشگران و مسافران غیر ایرانی، اما 

وضعیت واحدهای اقامتی و گردشگری قم تناسبی با این شهر تاثیرگذار ندارد.
وی یادآور شد: نگرش بدنه اجرایی و اداری شهر باید از وضعیت قبلی خود خارج شود 
و در مساله طراحی و سرمایه گذاری به سمت جاذبه های تفریحی اقامتی سوق داده شود 

و نگاه به سرمایه گذار نیز صمیمانه تر گردد.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: در کنار توسعه و تکمیل زیرساخت های 
جذب توریست لازم است تا فرهنگ توریست پذیری در بین عموم مردم از تاکسیرانان 

گرفته تا سایر شهروندان ارتقاء یابد.
امراللهی در ادامه بلوار پیامبر اعظم را از محورهای سرمایه گذاری قم دانست و تصریح 
کرد: برای به نتیجه رسیدن سرمایه های مشارکتی باید زمینه های اقتصادی آن نیز دیده 

شود تا این پروژه ها به خاطر مشکلات مالی شکست نخورد.
 

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی استان قم خبرداد:

اجرای بیابان زایی در۱۵ هزار هکتار
 از کانون های گرد و غبار

از  هکتار  هزار  تاکنون ۱۵  گفت:  قم  استان  طبیعی  منابع  کل  اداره  فنی  معاون 
کانون های گردوغبار این استان در راستای مقابله با بیابان زایی زیر کشت نهال کاری و 

بذرکاری رفته و مراقبت و نگهداری از آن ها انجام شده است. 
مرتضی داودی روز چهارشنبه در گفت وگویی افزود: در این زمین ها عمدتا نهال کاری 
صورت گرفته که نمونه بارز آن در مناطق حسن آباد میش مست، حسین آباد پل و کوه 

نمک قابل مشاهده است.
وی بیان کرد: در استان قم از ۹۵۰ هزار هکتار عرصه منابع طبیعی، ۲۰۰ هزار هکتار 
عرصه های بیابانی است که حدود ۱۰۵ هزار هکتار از آن جزو کانون های گردوغبار 
محسوب می شود و شامل حسین آباد میش مست،  منطقه مسیله، کوه نمک و اطراف 

شهر قم است.
وی اضافه کرد: در سال های گذشته علاوه بر کانون های خارجی که موجب گردوغبار 
در شهر قم می شود، کانون های داخلی هم منشا وجود گردوغبار در شهر است که در 
همین راستا اداره کل نسبت به اجرای طرح های بذرکاری، نهال کاری و مدیریت روان آب 
در این مناطق اقدام کرده است. داودی گفت: اداره کل منابع طبیعی هر ساله اقدام به 
اجرای عملیات توسعه جنگل و پوشش گیاهی در مناطق مختلف می کند که این طرح 

در چند سال گذشته با مشارکت مردم انجام می شود.
وی با اشاره به پویش های مردمی و همگانی در زمینه بذرکاری و نهال کاری، افزود: سال 
گذشته بیش از یک هزار و ۲۰۰ هکتار از عرصه های منابع طبیعی قم از طریق مشارکت 
مرتعداران و عموم مردم زیر کشت رفت که یک هزار هکتار از آن شامل عرصه های مرتعی 

بوده که زیر کشت گونه های دارویی و مرتعی از جمله باریجه و علوفه قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: امسال نیز در نظر داریم از عموم مردم و نهادهای دولتی و غیردولتی 

برای مشارکت در این طرح دعوت کنیم.
معاون اداره کل منابع طبیعی قم ادامه داد: در همین راستا و با هدف توسعه پوشش 
گیاهی، تفاهم نامه هایی با بخش های مختلف منعقد شده تا برای احیا و توسعه پوشش 

گیاهی عرصه هایی که مورد استفاده قرار می دهند، اقدام کنند.
 

رئیس مرکز جراحی محدود طهورا قم خبرداد:

درمان رایگان هزار زوج نابارور
 در مرکز طهورای 

رئیس مرکز جراحی محدود طهورا، گفت: پس از راستی آزمایی هزار زوج نابارور بی 
بضاعت برای قرار گرفتن در سیر درمان انتخاب شدند که مراحل تشکیل پرونده و درمان 

آن ها آغاز شده است.
دکتر طباطبایی، رئیس مرکز جراحی محدود طهورا با بیان اینکه بیش از یازده هزار نفر 
در دهه کرامت در طرح درمان رایگان هزار زوج ثبت نام کرده اند گفت: پس از راستی 
آزمایی هزار زوج نابارور بی بضاعت برای قرار گرفتن در سیر درمان انتخاب شدند که 
مراحل تشکیل پرونده و درمان آن ها آغاز شده است. آقای طباطبایی با اشاره به اینکه 
همه فرایند درمان شامل آزمایشگاه، سونوگرافی، دارو ها و یک دوره کامل ای وی اف در 
این طرح رایگان است تصریح کرد: همه هزینه ها برای هر زوج ۲۰ میلیون تومان درنظر 

گرفته شده که این مبلغ از طرف کادر درمان مرکز طهورا پرداخت می شود.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم گفت: در حال 
حاضر ۱۱ هزار و ۷۵۰ نفر در استان زیر پوشش حمایتی این صندوق قرار دارند و از 

خدمات متنوعی که به بیمه شدگان ارائه می دهد، استفاده می کنند. 
علی رحیمی روز چهارشنبه در نشست خبری به مناسبت هفته دولت در سالن 
جلسات صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم افزود: در این 
استان، تعداد کسانی که عضو هیچ بیمه ای نیستند و می توانند از خدمات این صندوق 

استفاده کنند، ۳۱ هزار و ۷۹۰ نفر است.  
وی با بیان اینکه ۳۷ درصد جامعه هدف ما در استان قم عضو این صندوق هستند، 
افزود: از این تعداد؛ حدود ۲۰ هزار نفر، افرادی هستند که می توانند به عضویت این 

صندوق درآیند و از خدمات آن بهره مند شوند.  
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر تعداد ۶۲۹ نفر مستمری بازنشستگی، ۶۷ نفر 
مستمری ازکارافتادگی و ۴۹۰ خانوار مستمری بازماندگان از این صندوق در استان قم 

دریافت می کنند.
مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم با اشاره به بُعد 
مسافت روستاها تا شهرها گفت: حدود ۹۰ درصد خدمات این صندوق از طریق اینترنت 

و به صورت الکترونیکی انجام می شود.  
وی با بیان اینکه خدمات این صندوق در استان قم از طریق ۱۳ دفتر کارگزاری انجام 
می شود و بیشتر در این دفاتر در مناطق روستایی قرار دارند، گفت: مردم برای دریافت 
نشانی این دفاتر و کسب اطلاعات درباره خدمات این صندوق و دریافت سوابق بیمه ای 
  http://roostaa.ir  خود می توانند به تارنمای )سایت( صندوق به نشانی اینترنتی

مراجعه کنند. 
وی درباره مزیت های این صندوق گفت: در صندوق بیمه اجتماعی، روستاییان، 
کشاورزان و عشایر؛ دولت کارفرمای مشمولان این صندوق است و بر همین اساس 
دوسوم از حق بیمه افراد توسط دولت پرداخت می شود و بیمه شدگان صندوق تنها 

یک سوم از حق بیمه خود را پرداخت می کنند.
مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم، افزود: پرداخت 
به  مستمری  پرداخت  و  کارافتادگی  از  مستمری  پرداخت  بازنشستگی،  مستمری 

بازماندگان از دیگر خدمات این صندوق است.   
وی داشتن حداقل ۱۸ و حداکثر ۵۰ سال سن را از شرایط اصلی عضویت در این 
صندوق اعلام و اضافه کرد: یک شخص ۱۸ ساله با عضویت در صندوق می تواند پس از 
۳۰ سال پرداخت حق بیمه، به صورت ماهانه حقوق کامل را از این صندوق دریافت کند.

وی ادامه داد: درصورتی که شخصی همزمان با رسیدن به ۶۵ سالگی دارای ۱۵ سال 
سابقه بیمه باشد، می تواند بازنشسته شود. 

رحیمی اعلام کرد: بیمه شدگان این صندوق؛ حق بیمه خود را می توانند به صورت 
سالانه و یا اقساطی پرداخت کنند. 

وی سکونت در مناطق روستایی و عشایری و شهرهای زیر ۲۰ هزار نفر؛ اشتغال 
در حوزه صنایع دستی و هنرهای سنتی؛ اشتغال در مشاغلی همچون زنبورداری، 
قالیبافی، گلیمبافی و جاجیم بافی؛ رانندگان حمل بار و مسافران بین شهری و نیز 
کارکنان مراکز و شرکت های وابسته به سازمان مهندسی کشاورزی، منابع طبیعی و نظام 

دامپزشکی می توانند به عضویت این صندوق درآیند. 
وی تصریح کرد: این صندوق دفترچه درمان مستقیم ندارد، ولی اشخاص زیر پوشش 

این بیمه، می توانند از خدمات سازمان »بیمه سلامت« استفاده کنند.
رحیمی اظهار داشت: سوابق بیمه ای در این صندوق؛ قابل انتقال به صندوق های 
دیگر از جمله سازمان تامین اجتماعی و بالعکس از سایر صندوق ها بیمه ای به این 

صندوق قابل انجام است.
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم در بلوار الغدیر، جنب 
هتل پارسیا، خیابان امام سجاد)ع( قرار دارد و مردم برای کسب اطلاعات بیشتر در قم 

می توانند با تلفن ۳۲۶۰۳۲۹۹ با پیش شماره ۰۲۵ تماس بگیرند. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با بیان 
پارکینگ  افزایش ظرفیت  به  نیاز شدیدی  اینکه قم 
دارد، گفت: شهر قم به دلیل موقعیت جغرافیایی و 
زیارتی خود سالانه شاهد حضور میلیونها مسافر و زائر 
است در حالی که فقط ۶ هزار جای پارک عمومی در 

هسته مرکزی شهر وجود دارد. 
آغاز  آیین  در  چهارشنبه  روز  نژاد  طبیبی  مسعود 
در  شهری  مدیریت  پروژه های  اجرایی  عملیات 
حوزه های عمرانی، حمل ونقل و ترافیک، اجتماعی 
از  یکی  پارکینگ  کمبود  افزود:  سبز،  فضای  و 
حمل  معاون  است.  قم  شهر  اساسی  چالش های 
ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به طرح نهضت 
ساخت پارکینگ، بیان کرد: وضعیت کنونی قم از نظر 

برخوداری از پارکینگ مطلوب نیست.
طبیبی نژاد با بیان اینکه توسعه پارکینگ یکی از 
مسائل ویژه شهرداری قم در سال جاری است، ادامه 
طرح  در  مصوب  پارکینگ های  لکه  بر  تمرکز  داد: 
تفصیلی شهر، عدم اعتماد کافی به بخش خصوصی 
در احداث پارکینگ و محدودیت تخصیص منابع مالی 
ملی و استانی از عوامل مهم در عدم توسعه مناسب 
بر  زمان  داد:  ادامه  بوده است. وی  قم  در  پارکینگ 
غیراقتصادی  و  شهری  عارضه های  تملک،  بودن 

بودن نرخ پارکینگ برای سرمایه گذاران بهمراه برخی 
ویژگی های خاص شهر قم را هم می توان از عوامل و 
موانع عدم توسعه پارکینگ نام برد. معاون حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری قم ابراز داشت: نبود زیرساخت و 
مقررات قانونی برای مشارکت بخش خصوصی توانمند 
در خصوص احداث پارکینگ، اصلاح آیین نامه برای 
ایجاد جذابیت و حمایت از سرمایه گذاران به همراه 
شده  احداث  پارکینگ های  از  مستمر  برداری  بهره 
باید با قدرت دنبال شود.  طبیبی نژاد افزود: یکی 
افزایش  و  پارکینگ  مدیریت  ریشه ای  راهکارهای  از 
ظرفیت های موجود، توسعه پارکینگ های مکانیزه در 

بلوار شهید سلیمانی است.
رییس کمیسیون حمل ونقل شورای شهر قم 

مطرح کرد:
شناسایی اراضی مستعد احداث پارکینگ در 

شهرقم
شورای  ترافیک  و  حمل ونقل  کمیسیون  رییس 
اسلامی شهر قم نیز در آیین گفت: در سطح مناطق 
شهر قم لکه ها و اراضی که امکان ایجاد پارکینگ در 
آن ها وجود دارد شناسایی شد و مطالعات اولیه در حال 

انجام است. 
سید محمدحسین دهناد بیان کرد: افزایش ظرفیت 

پارکینگ یکی از مطالبات همیشگی مردم است.
وی ادامه داد: باید تناسبی بین پارکینگ ایجادشده 

با هزینه کسر پارکینگ در قم وجود داشته باشد.
دهناد در ادامه، اهمیت برنامه محوری را موردتوجه 
قرار داد و بیان داشت: قبل از آغاز عملیات اجرایی 
طرح های عمرانی باید، هزینه و منابع اجرای طرح ها 
به صورت کامل پیش بینی و مشخص شود و از کندی و 

توقف پروژه ها جلوگیری به عمل آید.
این عضو شورای اسلامی شهر قم ابراز داشت: برای 
تأمین منابع پایدار باید از بخش خصوصی اهلیت دار 
برای عقب ماندگی های توسعه شهری مانند پارکینگ 
بهره بریم و برای ایجاد جذابیت در بین سرمایه گذاران، 

مدل های دارای جذابیت تعریف شود.
دهناد همچنین با اشاره به وضعیت نامطلوب قم 
که  است  شهرهایی  از  قم  گفت:  مسکن،  حوزه  در 
مدت زمان خانه دار شدن افراد در آن وضعیت نامطلوبی 
دارد؛ شورای شهر قم از نهضت تولید مسکن و تسهیل 

در عملیات اجرایی حمایت خواهد کرد.
آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه های مدیریت شهری 
در حوزه های عمرانی، حمل ونقل و ترافیک، اجتماعی 
و ۹۰۰  بر یک هزار  افزون  اعتباری  با  و فضای سبز 

میلیارد ریال با حضور  مدیران شهری برگزار شد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

 قم نیاز شدیدی به افزایش پارکینگ دارد

 معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: فاز دوم بوستان خضر در ۳۰ هکتار و کوثر 
در ۱۹ هکتار بعنوان بخشی از بوستان هزار هکتاری قم امسال مورد بهره برداری قرار 

می گیرد. 
عباس حلوایی زاده روز چهارشنبه در آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه های مدیریت 
شهری در حوزه های عمرانی، حمل ونقل و ترافیک، اجتماعی و فضای سبز، با بیان اینکه 
مسیر دوچرخه سواری ایمن و مسیر ویژه پیاده روی از ویژگی های بوستان هزار هکتاری 
شهرداری است، ادامه داد:  بوستان کوثر در ۲۰ هکتار، باغ پرندگان در ۴۵ هکتار، 
بوستان شهدای گمنام و بوستان کوهسار از لکه های بهره برداری رسیده این بوستان 

هزار هکتاری است.
وی افزود: سوله ورزشی منطقه هشت، بی آر تی، تکمیل اسکلت شهربازی معارفی، 
شهدای روحانیت و زیرگذر و تونل جمهوری از طرح هایی است که تا پایان سال در اختیار 

شهروندان قرار خواهد گرفت.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم در ادامه با اشاره به افزایش نجومی قیمت قیر، ادامه 

داد: تا پایان مردادماه ۵۰ هزار تن آسفالت در مناطق هشتگانه توزیع شده و تا سه ماه 
آینده شاهد بهبود توزیع آسفالت خواهیم بود.

حلوایی زاده با اشاره به اجرای تقاطع های غیر همسطح در شهر قم، تصریح کرد: 
بلوار شهید  در  آب های سطحی  و هدایت  بهسازی  این سازه ها، عملیات  نگهداری 

سلیمانی در دستور کار است.
وی خاطرنشان کرد: در بلوار آیت الله بروجردی به خاطر ویژگی های خاص این محور 
روسازی و زیرسازی محور به همراه تکمیل روشنایی و افزایش ایمنی تونل غدیر در دستور 
کار است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: روشنایی ۲۰۰ هزار 
مترمربع بوستان علوی یکی از طرح های شاخص شهرداری قم است که در دستور کار 

شهرداری قرارگرفته است.
وی با اشاره به کلنگ زنی پارکینگ امام خمینی، بیان کرد: این پارکینگ در زیربنایی 
افزون بر ۱۷ هزار مترمربع و زمینی در حدود ۲۱۰۰ متر مربع با اعتباری بالغ بر ۱۳۵ 

میلیارد تومان و ۴۰۰ جای پارک احداث خواهد شد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم: 

فاز دوم بوستان خضر و کوثر امسال افتتاح می شود

مدیر منطقه پنج شهرداری قم :

برای توسعه منطقه نیاز به همگرایی تمام ارگان ها و دستگاه ها داریم
مدیر منطقه پنج شهرداری قم از افزایش 61 درصدی 
بودجه منطقه 5 در سال 1401 خبر داد و گفت: برای 
توسعه منطقه نیاز به همگرایی تمام ارگان ها و دستگاه ها 

داریم.
به  که  مردمی  دیدار  در  قراچورلوی  زین العابدین 
مدیران  از  جمعی  حضور  با  و  دولت  هفته  مناسبت 
این منطقه شهری  اباذر  استانی و شهری در مسجد 
برگزار شد، گفت وگوی چهره به چهره با مردم را مهم 
در  حضور  زمانی  از  داشت:  اظهار  و  خواند  کارساز  و 
این منطقه تلاش شده دیدارهای هفتگی در مساجد 
مطالبات  مقررات،  و  قوانین  اساس  بر  تا  برگزارشده 

مردمی را پاسخ دهیم.
وی با یادآوری سخن امام حسین)ع( رفع مشکلات 
مردم را نعمت دانست و افزود: اقدامات انجام شده در 
سال ۱۴۰۰ تا امروز باید به مردم ارائه شود تا مردم بدانند 
چه کارهایی انجام شده که نخستین کار توسعه منطقه بر 

اساس استعداد و پتانسیل منطقه است.
باید  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  پنج  منطقه  مدیر 
بهزیستی خدماتی را در این منطقه ارائه دهد که هنوز 
حاضر  حتی  برسیم،  توافق  به  آن ها  با  نتوانستیم  ما 
هستیم زمینی را در اختیار آسایشگاه قرار دهیم و برای 
ساخت آن کمک کنیم تا امکانات خوبی داشته باشند، 
اما پاسخی به ما داده نشده است. وی جنبه های مثبت 
جابه جایی خانه سالمندان را موردتوجه قرارداد و گفت: 
این تغییر کاربری در خانه سالمندان می تواند بسیاری از 
کمبودهای منطقه مانند زمین ورزشی، کانون فرهنگی 
و فضای سبز را تأمین کند، اما هنوز این همگرایی اتفاق 
نیفتاده و امیدواریم به زودی به این توافق دست پیدا 
کنیم. قراچورلوی سپس گزارشی از پروژه های عمرانی 
ارائه داد و افزود: امسال بیش از ۳۰۰ میلیارد تومان 
سال  در  شد؛  داده  اختصاص  منطقه  این  به  بودجه 
گذشته بودجه عمرانی ما ۵۷ میلیارد تومان بوده و در 

اصلاحیه به ۱۲۴ میلیارد تومان افزایش یافت.
از ۹۴  بیش  امسال  عمرانی  بودجه  داد:  ادامه  وی 
عدد  این  قطعاً  اصلاحیه  در  که  است  تومان  میلیارد 
افزایش خواهد داشت؛ با همین عدد نیز امسال ۶۱ 
درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته و این بودجه 

تنها در این منطقه هزینه خواهد شد.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم خاطرنشان کرد: در 
سال گذشته هزینه رفت وروب منطقه ۱۳ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون تومان پیش بینی شده بود و امسال به ۱۸ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان افزایش پیداکرده و این بدون در 

نظر گرفتن افزایش حقوق کارگران است.
وی افزایش هزینه های نگهداری و نظافت منطقه را 
بودجه،  در همین  و گفت:  کرد  اعلام  ۱۰۰ درصدی 
احداث چند بوستان برنامه ریزی شده و بوستان انار برای 
نیز در  محدوده جمکران طراحی شده و یک بوستان 

خیابان شهید کلهری نیز ساخته می شود.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان قم:

۱۲ هزار نفر عضو صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان قم هستند

مدیر منطقه شش شهرداری قم از آغاز عملیات اجرایی بهسازی پیاده روسازی خیابان 
شهید رئیس کرمی با اعتباری بالغ بر 10 میلیارد ریال خبر داد.

احمد ترکمن در حاشیه دیدار مردمی مسئولان استانی و مدیریت شهری با شهروندان 
منطقه شش همزمان با هفته دولت، از آغاز عملیات پیاده روسازی خیابان شهید رئیس 
کرمی خبر داد و اظهار داشت: دغدغه مسئولان شهری علاوه بر تغییر پیاده روها، 

زیباسازی محورهای پیاده رو است.
وی با بیان اینکه حتی الامکان سعی شده تا با بهره گیری از متریال های مناسب و 
به روز و اجرای طرح های زیبا و جذاب، فضای پیاده روهای سطح منطقه برای شهروندان 
جذاب و تسهیل در عبور و مرور را داشته باشد، افزود: شروع عملیات پیاده روسازی در 

نقاط مختلف منطقه در دستور کار مجموعه شهرداری قرار دارد.
مدیر منطقه شش شهرداری قم ادامه داد: بخشی از پروژه های عمرانی شهرداری در 
فرآیند انجام مناقصه بوده و بخشی دیگر در مرحله عقد قرارداد است و طی هفته های 

جاری تمام پروژه های عمرانی شهر با مشخص شدن پیمانکاران در سطح شهر و 
محلات اجرایی خواهد شد.

وی خاطرنشان کرد: پیاده روسازی خیابان شهید رئیس کرمی به طول ۴۰۰ متر با 
اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال در حال انجام است.

ترکمن از توجه به زیباسازی شهری در انجام پیاده روهای شهر خبر داد و تصریح کرد: 
با وجود تلاش های انجام شده جهت ساماندهی فضاهای شهری، بیشتر این فضاها 
کسل کننده و غیر جذاب و به دوراز سرزندگی بوده که انگیزه ای برای عبور و مرور و یا 

مکث برای مخاطبین ایجاد نمی کنند.
وی اضافه کرد: دغدغه فعلی مسئولان شهری علاوه بر تغییر پیاده روها، زیباسازی 
با بهره گیری از متریال های  تا  محورهای پیاده رو است و حتی الامکان سعی شده 
مناسب و به روز و اجرای طرح های زیبا و جذاب، فضای پیاده روهای سطح شهر برای 

شهروندان جذاب و زیبا کند.

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

اجرای بهسازی پیاده روسازی خیابان شهید رئیس کرمی 
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مدیرعامل بازار متشکل ارزی :

هیچ کمبودی در منابع دلاری اربعین 
وجود ندارد

مدیرعامل بازار متشکل ارزی گفت: در تامین دلار هیچ مشکل خاصی وجود ندارد. 
تلاش ها برای تامین دینار مورد نیاز زوار نیز ادامه دارد.

هامونی مدیرعامل بازار متشکل ارزی در ارتباط تلفنی با شبکه خبر سیما، در 
خصوص تامین دینار برای زوار اربعین گفت: هم اکنون منابع دلاری با توجه به 
ذخایر کشور خیلی بیشتر از دینار است. مسئولان بانک مرکزی هم برای تامین دینار 
تلاش هایی انجام داده اند که به علت ناآرامی هایی که در کشور عراق بوده در بحث 

انتقال ارز به کشور دچار مسئله شده است.
مدیرعامل بازار متشکل ارزی ادامه داد: در تامین دلار هیچ مشکل خاصی وجود 
ندارد. در حوزه دینار قاعدتاً تلاش ها ادامه دارد و امیدواریم  بتوانیم طبق قولی که به 

مردم و زوار محترم دادیم دینار تهیه کنیم.
هامونی تصریح کرد: دلار و دینار در  کشور عراق قابل تبدیل و ریال هم قابل پذیرش 

است.
مدیرعامل بازار متشکل ارزی افزود: درسال های گذشته به علت نواسانات ارزی که 
داشتیم تجار عراق ریال را نمی پذیرفتند، اما امسال ریال هم با توجه به اینکه یک ثبات 
نسبی در بازار های ارز شاهد آن هستیم، قاعدتا ریال هم الان مورد پذیرش است و 
خیلی از مخارجی که زوار محترم اربعین حسینی دارند با ریال هم قابل تامین است. 
به لحاظ منابع دلاری هیچ کمبودی در منابع دلاری اربعین وجود ندارد فقط بحث 

تامین و مراکز تامین است.
هامونی با بیان اینکه مردم معمولا برای تامین ارز به میدان فردوسی و صرافی ها 
مراجعه می کنند افزود: ما تامین ارز را برای ۵ میلیون نفر برنامه ریزی کردیم، تا برای 
تامین و فروش ارز از شعب بانک ها هم کمک بگیریم، تا این فروش سراسری و ملی 
در شهر های مبدا هم بتوانیم انجام دهیم لذا بالغ بر ۹۰۰ شعبه بانک و صرافی در 
شهر های مختلف و در تهران ۱۸۰ بانک و شعبه خدمات فروش ارز اربعین را انجام 
می دهند. توصیه بنده این است که مردم علاوه بر صرافی ها شعب بانک ها را هم 

مدنظر قرار دهند.
هامونی ادامه داد: صرافی ها علاوه بر ارز اربعین، ارز مسافری، ارز دانشجویی و 
سایر مصارف را هم تامین می کنند. اما بانک ها طبق تکلیفی که به آن ها شده است 

فقط ارز اربعین می دهند.
هامونی تصریح کرد: لیست شعب، صرافی ها آدرس و تلفن شان که در  سایت بازار 
متشکل ارزي موجود است که مردم می توانند به آن مراجعه کنند و لیست تمام مراکز 
فروش در سراسر کشور را دریافت کنند و به آن شعبه های بانک ها و صرافی ها مراجعه 
کنند. من خواهشم این است که افرادی که مراجعه می کنند حتما در سامانه سماح 

ثبت نام کنند که ما بتوانیم خدمات بهتری را به زوار محترم بدهیم.
هامونی با اشاره به اینکه دلار توافقی دیروز میانگین به قیمت ۲۸.۶۰۰ تومان در 
بازار متشکل ارزی معامله شد افزود: صرافی ها و بانک ها یک درصد حداکثر می توانند 

با توجه به هزینه هایی که برای توزیع و فروش دارند بیشتر به مردم و زوار بفروشند.
هامونی در خصوص نرخ عرضه دینار در بازار گفت: به علت اینکه نتوانستیم منابع 
دیناری را تجهیز کنیم، حجم بسیار پایین است، ولی نرخ آن حول و حوش ۲۱ تومان 

به ازای هر دینار، قیمت می خورد و به دست زوار محترم می رسد.

خبر مهم معاون وزیر نفت درباره قیمت بنزین؛

 چرا سهمیه بنزین خودروها 
کاهش یافت؟

معاون وزیر نفت در امور پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: کاهش ۱۰۰ 
لیتری سهمیه آزاد کارت های سوخت شخصی، با هدف مبارزه با قاچاق بنزین 

صورت گرفته است.
جلیل سالاری در یک برنامه تلویزیونی افزود: با توجه به روند افزایشی مصرف بنزین 
در کشور از یک سو و افزایش اختلاف قیمت بنزین در داخل نسبت به کشورهای 
همجوار، به حدی که در برخی از کشورهای همسایه قیمت بنزین تا ۴۰ و ۵۰ هزار 

تومان هم می رسد، شاهد مهاجرت کارت های سوخت به مناطق مرزی هستیم.
تصمیم  سوخت،  قاچاق  از  جلوگیری  و  مدیریت  جهت  گفت:  همچنین  وی 
به کاهش سهمیه های آزاد گرفتیم؛ در کارت سوخت هر شخص، یک سهمیه 
۶۰ لیتری با قیمت ۱۵۰۰ تومان و یک سهمیه مازاد وجود دارد و مالکان خودرو، 

می توانند از کارت آزاد جایگاه ها نیز استفاده کنند.
این مقام مسئول تاکید کرد: ارزیابی تراکنش های سامانه در جایگاه های سوخت 
نشان می دهد، خودروهای شخصی بین ۲ تا ۳ درصد از سهمیه نرخ دوم خود 
استفاده و مابقی نیاز خود را با استفاده از کارت های آزاد موجود در جایگاه های 
سوخت، تامین می کنند که کارت جایگاه داران به وفور در جایگاه ها یافت می شود.
وی ادامه داد: با افزایش مهاجرت کارت های سوخت به مناطق مرزی، عمده این 
سهمیه آزاد در این مناطق تخلیه می شود که به افزایش قاچاق سوخت دامن زده 

است.
خودروها عملًا در طول یک ماه سه هزار کیلومتر جابجا نمی شوند که بخواهند از 
۲۵۰ لیتر سهمیه نرخ دوم استفاده کنند؛   این مسئله از گذشته مطرح بوده و تصمیم 

کاهش سهمیه نرخ دوم، چالشی را ایجاد نخواهد کرد.
سالاری درخصوص شرایط خاص مانند ایام افزایش مسافرت ها توضیح داد: هر 
تلمبه در جایگاه های سوخت، دو کارت آزاد دارد که ۱۰ هزار لیتر سهمیه دارند و افراد 

می توانند از کارت های آزاد موجود در جایگاه ها استفاده کنند.
معاون وزیر نفت در امور پالایش و پخش فرآورده های نفتی در پایان تاکید کرد: هیچ 
گونه افزایش قیمت بنزینی پس از کاهش ۱۰۰ لیتری سهمیه بنزین آزاد خودروهای 

شخصی، رخ نخواهد داد.
بر اساس اعلام شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی،   از ماه آینده سهمیه 

آزاد بنزین خودروهای شخصی از ۲۵۰ لیتر به ۱۵۰ لیتر کاهش خواهد یافت.

سازمان امور مالیاتی کشورخبرداد:

رشد ۵۸.۵ درصدی وصول
 درآمدهای مالیاتی 

دولت  در  مالیاتی  درآمدهای  درصد  رشد ۵۸.۵  از  کشور  مالیاتی  امور  سازمان 
سیزدهم نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته خبر داد.

به گزارش سازمان مالیاتی، این سازمان به مناسبت گرامیداشت هفته دولت، 
نمایشگاه مجازی دستاوردهای مالیاتی برای ارایه گزارش شفاف به مردم راه اندازی 

کرد که در آن اقدامات سازمان مالیاتی را در حوزه های مختلف ارایه شده است.
به  سازمان  این  عملکرد  از  شفاف  گزارش  ارائه  باهدف  مجازی  نمایشگاه  این 
مسئولین و مردم را از اولویت های این سازمان برپا شده است. در این نمایشگاه 
مالیاتی،  امور  سازمان  در  مردمی  دولت  یک ساله  دستاوردهای  اعلام  بر  علاوه 
بخش هایی برای اطلاع رسانی به مردم در خصوص قوانین پایه های جدید مالیاتی 
اعم از پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، خانه و خودروهای لوکس اطلاعاتی در 
نظر گرفته شده است. این نمایشگاه به صورت مجازی در سایت رسمی سازمان امور 

مالیاتی برای بازدید آماده ارائه خدمت است.

رئیس قوه قضاییه بازنگری در مقوله های ناظر بر اقتصاد از جمله قوانین این 
حوزه را ضروری دانست و گفت: باید سازوکار هایی متناسب با شرایط جنگ 

اقتصادی ایجاد شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، روز پنجشنبه  در جریان سفر به 
با تولیدکنندگان، صنعتگران و کارآفرینان  استان یزد، طی سخنانی در دیدار 
این استان، با بیان اینکه، امروز اقتصاد، مسئله اول کشور است، گفت: امروز 
در جنگ اقتصادی به سر می بریم لذا باید سازوکار هایی متناسب با این شرایط 
را ایجاد کنیم؛ بر همین اساس بازنگری در مقوله های ناظر بر اقتصاد از جمله 

قوانین این حوزه، ضرورت دارد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به نقش مقوله تقویت اقتصاد، تولید و اشتغال در 
تحکیم استقلال کشور و کاهش آسیب ها و ناهنجاری های اجتماعی و به تبع آن، 
تقلیل پرونده های قضایی، گفت: نظام ما یک نظام مردمی است؛ بر همین مبنا 

برای تقویت بنیه اقتصادی و تولیدی کشور باید از مردم کمک بگیریم و توأمان 
به مردم کمک کنیم؛ اینکه صرفاً از مردم کمک بگیریم و در مقام مساعدت و 
معاضدت آن ها برنیاییم و آن ها را در تصمیم گیری ها شریک نکنیم، درست نیست 

بلکه باید از ظرفیت و توانایی مردم بهره بگیریم و امور را به آن ها واگذار کنیم.
اعتقاد صددرصدی دارم که هر مقدار که  رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: 
با بهره گیری  را  باید مسائل و موضوعات هر صنف و قشر  می توان و می شود 
کل  رئیس  به  زمینه  همین  در  من  و  کرد  مرتفع  آن ها  درونی  ظرفیت های  از 
دادگستری استان یزد دستور می دهم که تشکیل شورا های حل اختلاف در 
اصناف مختلف اقتصادی و تولیدی استان را در قالب های ممکن اعم از رسمی 
یا غیررسمی پیگیری کند و دستگاه قضایی در این راستا حمایت های حقوقی 

لازم را به عمل می آورد.
آقای اژه ای خطاب به تولیدکنندگان و صنعتگران و کارآفرینان یزدی گفت: در 

هر مورد و مقوله ای احساس کردید که به قانون عمل نمی شود و یا قانون کامل 
اجرا نمی شود، موضوع را به دستگاه قضایی منعکس کنید تا ما پیگیری های لازم 
را به عمل آوریم؛ پیگیری اجرای کامل قوانین در همه دستگاه ها از اولویت های 

سازمان بازرسی ما است.
کارشناسی  مقوله  به  اشاره  با  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
متناسب با فناوری های روز که دغدغه برخی کارآفرینان و تولیدکنندگان یزدی 
و  افراد خبره  از  بهره گیری  اجازه  ما  به  قانون  امور،  از  بود، گفت: در بسیاری 
کارشناس را داده است؛ بر همین اساس، ما مبحث بهره گیری از کارشناسان 
متخصص در موضوعاتی با ماهیت جدید را در دستور کار داریم و در این راستا از 

شما کارآفرینان و صنعتگران، کمک می طلبیم.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به قدردانی های صورت گرفته از ناحیه کارآفرینان 
تردید،  بدون  داشت:  بیان  استان،  قضایی  دستگاه  از  یزدی  تولیدکنندگان  و 
برای  شما  می باشد؛  قضایی  دستگاه  متوجه  شما  ناحیه  از  هم  گلایه هایی 
رسیدگی سریع و دقیق و جامع به پرونده های حوزه تولید و صنعت انتظاراتی را 
از قوه قضاییه دارید؛ این انتظارات شما به حق است؛ اما متعاقباً باید کمک کار 
ما نیز باشید؛ برای نمونه، اعضای اصناف می توانند در شناسایی و اعلام افراد 

قاچاقچی، متقلب و کم فروش هر صنف به ما مساعدت دهند.
رئیس قوه قضاییه همچنین با اشاره به درخواست تولید کنندگان و فعالان 
اقتصادی استان یزد برای اختصاص شعب ویژه و تخصصی در هر صنف، تاکید 
کرد: امکان اینکه برای تمامی امور مربوط به حوزه تولید و صنعت، شعبه خاص 
درنظر بگیریم وجود ندارد، اما این مهم را در نقاط مختلف کشور متناسب با 
مقدورات خود، مدنظر داریم؛ کمااینکه در استان یزد نیز دادگاه های تخصصی 

ناظر بر امور تجاری دایر است.
در جریان این نشست، »فاطمی« استاندار یزد با اشاره به استقرار بیش از سه 
هزار و ۶۰۰ واحد و بنگاه خرد و کلان تولیدی و صنعتی در استان یزد، اظهار 
کرد: استان یزد دارای بالاترین نرخ مشارکت اقتصادی و نسبت نرخ اشتغال در 
کشور می باشد که این امر مرهون مجاهدت های تولیدکنندگان و صنعتگران و 
کارآفرینان یزدی و همچنین گره گشایی های مجموعه قضایی و ستاد اقتصاد 

مقاومتی دادگستری استان یزد است.
همچنین در این جلسه، نماینده کشاورزان استان یزد، نماینده اتاق اصناف 
استان، نماینده بخش گردشگری یزد، نماینده شرکت های دانش بنیان استان، 
نماینده صنایع نساجی یزد، نماینده شرکت های تعاونی، نماینده بخش صنایع 
شمال استان یزد، نماینده خانه معدن استان، نماینده کارآفرینان یزدی و نماینده 

صنایع دارویی استان یزد به ارائه دیدگاه های خود پرداختند.

رئیس قوه قضاییه:

باید سازوکار هایی متناسب با شرایط جنگ اقتصادی ایجاد کنیم

رئیس انجمن صنایع همگن قطعه سازی اظهار داشت: دولت باید دست از قیمت گذاری دستوری بردارد. ما از همان ابتدا 
مخالفتی با واردات خودرو نداشتیم و دلیل عدم واردات خودرو، نبود ارز در کشور بود، از همین روی بانک مرکزی مخالف 

واردات بود.
علیرضا نجفی منش در گفت وگو با ایلنا در مورد واردات خودرو گفت: دولت باید دست از قیمت گذاری دستوری بردارد. ما 
از همان ابتدا مخالفتی با واردات خودرو نداشتیم و دلیل عدم واردات خودرو، نبود ارز در کشور بود، از همین روی بانک مرکزی 
مخالف واردات بود. بنا بر صحبت های گفته شده، قرار است خودروهایی وارد کشور شوند که ۱۰-۲۰ هزار یورو قیمت داشته و 

توان ساخت در داخل برای آن ها وجود داشته باشد.
وی با اشاره به توان رقابت کالاهای تولید داخل با کالاهای وارداتی، افزود: رقابت از سوی خودروهای داخلی ما در حوزه 
کیفیت و قیمت با خودروهای در این رنج که بخواهند وارد شوند، وجود خواهد داشت که این موضوع ناشی از کیفیت کالاهای 
تولید داخل از یک سو و از سوی دیگر سودهایی در زمینه واردات است که افراد را به سمت مصرف خودروی داخلی هدایت 

می کند.
این عضو اتاق بازرگانی تهران در ارتباط با کیفیت احتمالی خودروهای وارداتی گفت: در حال حاضر انواع خودروها در دنیا 
وجود دارد و باید استاندارد ۷۵۰ را بگذارنند و این موضوع یک اجبار است. در کل، پیش بینی آینده بازار خودرو دشوار است و 

باید منتظر آمدن خودروها و استقبال از آن ها باشیم.
دولت دست از قیمت گذاری دستوری بردارد

رئیس انجمن تخصصی صنایع همگن نیروی محرکه و قطعه سازان خودرو کشور در خصوص بازار متنوع خودروها اذعان 
کرد: عده ای مایل به خرید خودروهای وارداتی هستند و بعضی تمایل دارند خودروی داخلی خریداری کنند. همواره خودروی 
خارجی در بازار بوده و در عین حال، خودروی داخلی نیز فروش خود را داشته است و این دو معارضتی با یکدیگر ندارند و 

تصمیم گیرنده خریدار نهایی است که معین می کند که چه خودرویی برایش مناسب است.
نجفی منش در ارتباط با قیمت خودروهای داخلی با ورود خودروهای وارداتی به کشور، بیان داشت: اگر آزادسازی قیمت 
ها صورت گیرد، قیمت کارخانه ای محصول تا حدی افزایش پیدا می کند اما در قیمت بازار کاهش را شاهد خواهیم بود؛ فقط 
دولت باید از قیمت گذاری دست بردارد. در حال حاضر که در بازار با سود ۱۵۰ میلیون تومانی )خودرو( عرضه می شود، ۶ 
میلیون داوطلب وجود دارد اما با عدم قیمت گذاری دستوری، فقط خریداران واقعی می آیند و میزان گفته شده نیز به چند صد 

هزار نفر کاهش پیدا می کند زیرا الان همه افراد بدنبال خرید خودرو کسب سود از طریق آن هستند.

رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی خاطر نشان کرد: نرخ مصوب مرغ گوشتی کیلویی ۵۹ هزار و ۸۰۰ تومان است؛ فروشندگان 
امیدوار هستند که با آغاز هفته جدید قیمت ها ریزش کنند چراکه با افزایش نرخ مرغ میزان مصرف حدود ۲۰ درصد از سوی مردم 

کاهش پیدا کرد.
مهدی یوسف خانی در گفت وگو با ایلنا، با تایید خبر  فروش مرغ کیلویی ۶۵ هزار تومان، خاطرنشان کرد: چند روزی است که شاهد 
افزایش نرخ مرغ در واحدهای صنفی هستیم؛ مرغ زنده کیلویی ۴۴ تا ۴۵ هزار تومان و مرغ عمده کیلویی ۶۰ هزار تومان شده است از 

این رو  نرخ فروش مرغ آماده طبخ در خرده فروشی به کیلویی ۶۵ هزار تومان رسید.
این فعال صنفی با بیان اینکه رعایت نرخ مصوب از سوی فروشندگان الزامی است، تصریح کرد: نرخ مصوب کیلویی ۵۹ هزار و ۸۰۰ 
تومان است فروشندگان امیدوار هستند با آغاز هفته جدید قیمت ها ریزش کنند چراکه با افزایش نرخ مرغ میزان مصرف حدود ۲۰ درصد 
از سوی مردم کاهش پیدا کرد. وی ادامه داد: مرغ کیلویی ۶۰ هزار تومان خرید گوشت قرمز را برای خانوارها اقتصادی تر کرده است؛ 
تفاوت نرخ مرغ و گوشت همواره ۵ برابر بود اما در حال حاضر این تفاوت قیمت ۲.۵ تا ۳ برابر شده است از این رو بخشی از خانوارها 

ترجیح می دهد به جای مرغ، گوشت قرمز خریداری کنند چراکه گوشت در سفره خانه های ایرانی کاربرد بیشتری دارد.
به گفته رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی؛ توان خرید مردم مشخص است و حتی نرخ مصوب کیلویی ۶۰ تومان نیز برای 
خریداران مورد قبول نیست؛ این در حالیست که تولیدکنندگان متقاضی نرخ جدید هستند و پیشنهاد فروش مرغ کیلویی ۷۰ تا ۸۰ هزار 

تومانی را به دولت می دهند البته بدون تردید این نرخ از سوی دولت تایید نخواهد شد.
در همین رابطه محمد یوسفی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با بیان اینکه تولیدکنندگان باهدف متعادل کردن قیمت مرغ 
گوشتی میزان تولید و جوجه ریزی را کاهش دادند، افزود: در ماه های اخیر تولید توجیه اقتصادی نداشت از این رو شاهد تعطیلی 
تعدادی از واحدهای تولیدی کوچک بودیم. وی با اشاره به افزایش نرخ جوجه یک روزه، تصریح کرد: کاهش جوجه ریزی قیمت جوجه 

یک روزه را از ۲ هزار تومان به ۱۰ هزار تومان افزایش داد.
به گفته یوسفی؛ قیمت  مرغ در بازار از کیلویی ۴۵ هزار تومان به کیلویی ۵۵ تا ۶۵ هزار تومان رسید این در حالیست که این نرخ باز هم  

نمی تواند رضایت تولیدکنندگان را جلب کند و امیدواریم که قیمت ها با آغاز هفته جدید واقعی تر شوند.
رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی در پاسخ به این پرسش که قیمت تمام شده تولید چقدر برای تولیدکنندگان تمام می شود؟ 
گفت: نمی توان درباره نرخ تمام شده مرغ اظهارنظر قطعی ارائه داد؛ چراکه نهاده ها نرخ ثابتی ندارد و بازارگاه سهمیه دان تولیدکنندگان 
را تحویل نداده است از این رو آنها برای تامین نیاز واحدهای تولیدی ناچارند که از بازار آزاد خرید کنند و این موضوع قیمت تمام شده را 

بالا می برد.

رئیس انجمن صنایع همگن قطعه سازی:

عدم واردات خودرو، نبود ارز در کشور بود
مصرف مرغ 2۰ درصد کاهش یافت؛

افزایش نرخ مرغ به ۶۵ هزار تومان

رئیس کل بانک مرکزی  خبرداد؛

کاهش ۲۰ درصدی نرخ تورم در دولت سیزدهم
سال  یک  اقدامات  تشریح  به  مرکزی  بانک  رئیس کل 
اخیر در کنترل رشد پایه پولی، نقدینگی، بازار ارز، فراریان 
مالیاتی و تأمین مالی دولت پرداخت که سبب کاهش نرخ 
تورم از نزدیک به ۶۰ درصد در پایان دولت گذشته به حدود 

۴۰ درصد در سال جاری شده است.
علی صالح آبادی، چهارشنبه شب با حضور در گفتگوی 
ویژه خبری، درباره وضعیت متغیرهای پولی و تفاوتی که 
در این دولت نسبت به گذشته اتفاق افتاده است، اظهار 
کرد: وضعیت رشد پایه پولی تا پایان تیرماه بهتر شده و 
رشد پایه پولی به ۲۶.۲ درصد و نقدینگی هم به ۳۷.۴ 
درصد رسیده است. وی ادامه داد: البته ۲.۵ درصد از این 
عدد مربوط به پوشش آماری بانک مهر اقتصاد است که با 
کسر آن نقدینگی به ۳۴.۹ درصد می رسد و به این ترتیب 
رشد نقدینگی بهبود پیدا کرده است. البته این وضعیت 
هنوز مطلوب نیست و بانک مرکزی برنامه هایی برای بهبود 

این وضعیت دارد.
جزئیات کاهش تورم

صالح آبادی در ادامه درباره آمار تورم نیز بیان کرد: تورم 
نیز از ۵۹.۳ درصد در ابتدای دولت به ۴۰.۱ درصد رسیده 

است.
وی یادآور شد: این آمار در شرایطی به دست آمده که در 
ماه های اخیر با تورم جهانی نیز مواجه بودیم به طوری که 
از اواخر سال قبل کشورهای اروپایی و آمریکایی با افزایش 
شدید تورم مواجه شدند. در داخل کشور نیز ما از ناحیه 
طرح مردمی سازی یارانه ها تورم داشتیم که به عنوان مثال 

تورم ماهیانه خردادماه به بیش از ۱۲ درصد رسید.
تورم حذف ارز ۴2۰۰ تخلیه شد

رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: البته این تورم 
طبیعی بود و هر وقت نیز طرح را اجرا می کردیم همین 
اتفاق رخ می داد، ولی بحمدالله آثار تورم این موضوع در 
مردادماه تخلیه شد و تورم ماهیانه مردادماه به ۲ درصد 

رسید و هم اکنون در روال عادی قرار گرفته ایم.
رئیس کل بانک مرکزی درباره اقدامات متنوعی که در 
زمینه کنترل نقدینگی و پایه پولی در دست اقدام است، 
توضیح داد: برخی از این اقدامات مربوط به اصلاح رابطه 

دولت و بانک مرکزی است که یکی از مهم ترین موضوعات 
در این زمینه استفاده دولت از تنخواه بانک مرکزی است. 
تلاش دولت این است که از این تنخواه استفاده نکند و از 

سایر منابع خود استفاده کند.
کنترل اضافه برداشت بانک ها

اضافه  کنترل  بعدی  موضوع  داد:  ادامه  صالح آبادی 
برداشت بانک ها بوده که به عنوان یک محور کلیدی در 
دستور کار ما بوده است و می تواند به کنترل نقدینگی 

کمک کند.
وی با اشاره به اینکه دولت بخشی از هزینه های خود را 
از ناحیه فروش اوراق تأمین می کند، یادآور شد: اوراقی که 
در گذشته صادرشده اکنون سررسید شده و دولت باید 
با فروش اوراق جدید آن ها را تسویه کند، ولی درمجموع 

منتشر  اوراق  همت   ۳۴ دولت  جاری  سال  ابتدای  آر 
کرده و فروخته است که ۱۲ همت از این رقم را بانک ها 
خریداری کرده اند و ۲۲ همت نیز به غیر از بانک ها فروخته 
شده و مثلًا صندوق ها و سایر سرمایه گذاران این اوراق را 
خریداری کرده اند؛ بنابراین اتفاق خوبی است که فقط 

بانک ها خریدار این اوراق نباشند.
البته بر اساس  رئیس شورای پول و اعتبار ادامه داد: 
از  درصد   ۳ باید  بانک ها  اعتبار  و  پول  شورای  مصوبه 
سپرده های خود را به اوراق دولتی اختصاص دهند، اما در 
سال جاری ۳۵ درصد از اوراق به بانک ها و ۶۵ درصد به 

سایر نهادهای مالی فروخته شده است.
با تاکید بر اینکه در حال تعمیق بازار بین بانکی  وی 
هستیم، گفت: به زودی امکانی فراهم می کنیم که بانک ها 

بتوانند اوراق مازاد خود را با یکدیگر معامله کنند.
پرداخت ۱۰۰۰ میلیارد تومان تسهیلات بانکی در 

۴ ماهه ۱۴۰۱
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه با اشاره به جلسه روز 
رهبر  کرد:  بیان  انقلاب  رهبر  با  دولت  هیئت  گذشته 
انقلاب اشاره مهمی داشتند که اقدام بانک مرکزی درباره 
سختگیری بر ترازنامه بانک ها اقدام خوبی است و باید 
ادامه پیدا کند، اما باید توجه شود که سرمایه در گردش 
بنگاه های تولیدی نیز تأمین شود که نکته بسیار مهمی 
بود. صالح آبادی تصریح کرد: رصد ما نشان می دهد که 
به  تسهیلات  همت  امسال ۱۰۰۰  ابتدایی  ماه  طی ۴ 
از خانوارها و بنگاه ها پرداخت  بخش های مختلف اعم 
شده که از این مقدار ۶۶ درصد به بخش سرمایه در گردش 
بنگاه ها پرداخت شده است. ۱۲.۸ درصد نیز برای ایجاد 
بنگاه های جدید پرداخت شده و مابقی نیز به سایر حوزه ها 
پرداخت شده است؛ بنابراین مورد نظر بانک مرکزی است 

که این موارد را تقویت هم کنیم.
تأمین 2۰ درصد سرمایه در گردش بنگاه ها با اوراق 

گام در سال آینده
راستای  در  مرکزی  بانک  ابزارهای  از  یکی  افزود:  وی 
اوراق گام است. در گذشته  از  بنگاه ها استفاده  تقویت 
بنگاه ها به بانک ها مراجعه می کردند و تسهیلات به صورت 
پول نقد دریافت می کردند، در حالی که ما از پایان سال 
گذشته با همکاری وزارت صمت تأمین مالی زنجیره ای 
را آغاز کردیم تا نیاز بنگاه ها به نقدینه خواهی را کم کنیم 
که یکی از ابزارهای مهم در زمینه تأمین مالی زنجیره ای، 

اوراق گام )گواهی اعتبار مولد( است.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: از اواخر سال گذشته 
که این اوراق راه اندازی شده تا تیرماه امسال حدود ۸.۸ 
از اوراق گام استفاده شده است. ما مقررات این  همت 
بسته  و  کردیم  تسهیل  اعتبار  و  پول  در شورای  را  اوراق 
تشویقی ایجاد کردیم و بانک های مختلف را دعوت کردیم 
اوراق  این  از  زیادی  بانک های  هم اکنون  که  طوری  به 
استفاده می کنند. خوشبختانه در دو ماه اخیر ۱۱ همت 

از این اوراق استفاده شده است.
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مجمع فوتبال به آقای تاج فرصت جبران داد؛  

چند پیشنهاد به رئیس جدید فدراسیون فوتبال
ایمان / علی محمدی / عضو هیات 

علمی دانشگاه
داغ  ومباحث  فراوان  حواشی  از  پس 
مجمع  کشوربالاخره  فوتبال  پیرامون 
فوتبال روز سه شنبه نهم شهریور  رای به 
حضورمجدد تاج داد این انتخاب تعابیر 
اما برنده این  وتفاسیر مختلفی داشت 
باشد  باید شاکرخداوند متعال  انتخاب 
وبا تلاش مضاعف و درسی که از تجربه 
گذشته آموخته است جبران ضعف ها 
وکاستی را به نحو احسن انجام وبا ایجاد 
هم افزایی بین اهالی فوتبال گام های 
اساسی برای موفقیت تیم ملی در آستانه 
جام جهانی بردارد.به نظر می رسد توجه 

به پیشنهادات ذیل می تواند چرخ فوتبال را بهتر بچرخاند.
نقش  خصوصا  فوتبال  ظرفیت  همه  از  استفاده  وتمرکزبرای  ریزی  ۱-برنامه 
الگودهی آن درجامعه با استفاده از اساتید علوم اجتماعی،علوم اقتصادی،علوم 

روانشناسی،علوم تربیتی و.....
شامل  فوتبال  هدف  جامعه  تمام  به  وزمان  منابع  اختصاص  در  ۲-عدالت 

بانوان،نوجوانان وجوانان
۳- گشودن حلقه افراد تصمیم گیردرفوتبال بروی همه متخصصین وعلاقمندان  با 
توجه به اثربخشی این ورزش در جامعه وپرهیز ازباند بازی ورفیق بازی های مرسوم 

در مدیریت کشور
۴- توجه به حوزه های اخلاقی وپهلوانی ورزش دربرنامه های پیش بینی شده با 

رویکرد بومی سازی فوتبال متناسب با ارزش های نظام جمهوری اسلامی ایران 
۵- بسترسازی جهت افزایش مشارکت مردمی در مدیریت ورزش فوتبال بجای 
تمرکز در تصمیم گیری واجرا توسط عده ای محدود )تشویق خیرین جامعه جهت 

سرمایه گذاری درفوتبال(
به  علاقمند  وجوانان  نوجوانان  یابی  واستعدا  شناسایی  برای  ریزی  برنامه   -۶
این رشته جذاب در سراسرکشوربا اولویت مناطق محروم از طریق حمایت مالی با 

مشارکت خیرین 
۷- برنامه ریزی برای کوتاه کردن دست واسطه ها ودلالان فرصت طلب در حوزه فوتبال 
۸-  توجه به آموزش های تربیتی واخلاقی ورزشکاران،مربیان،داوران ومدیران 

فوتبال بدلیل نقش الگو دهی این ورزش جذاب وپرطرفداربرای عموم جامعه
۹- تهیه طرح مناسب برای مطالبه بانوان جهت حضورقانونمند در ورزشگاه ها با 

رعایت ارزش های دینی ومذهبی 
با  این رشته ورزشی  ارزشی واخلاقی  برای قهرمانان  تهیه طرح تشویقی   -۱۰
همکاری صدا وسیما وبسترسازی برای حضورامثال دهداری ها درکنار باشگاهها 

وتیم های ملی 
۱۱- تدوین تفاهمنامه با مراکز آموزشی وتربیتی کشورمانند مدارس ودانشگاهها 

جهت کمک به توسعه فوتبال علمی وتربیتی در جامعه
افراد  توسط  باشگاهها  وعملکرد  فوتبال  برمدارس  نظارتی  بعد  افزایش   -۱۲

متخصص ودغدغمند 
۱۳-  افزایش دیپلماسی با محافل بین المللی فوتبال  با هدف تبین شرایط 
فرهنگی واجتماعی جامعه اسلامی ایران قبل از تهدید های که توسط عوامل داخلی 

وخارجی برای این رشته ورزش ایجاد می کنند
۱۴- شفاف سازی در قوانین وآئین نامه ها با هدف جلوگیری از فساد وپولشویی 

در فوتبال کشور
۱۵- توجه به فرهنگ سازی وایجاد نگرش صحیح نسبت به فوتبال نزد مسئولین 
جامعه وروشنگری برای معرفی ظرفیت های مهم این ورزش جذاب و دستاورد آشکار 

وپنهان آن برای جامعه
مربی  جذب  برای  باشگاهها  به  ابلاغ  و  مناسب  های  دستورالعمل  تهیه   -۱۶

وبازیکنان خارجی که شباهت فرهنگی بیشتر با ارزش های حاکم بر کشور مادارند.
۱۷- برگزاری همایش های علمی وفرهنگی در حوزه فوتبال با مشارکت اساتید 
دانشگاهها باهدف معرفی ابعاد مختلف وظرفیت های مختلف  ورزش فوتبال در 

حوزه های فرهنگی،اجتماعی واقتصادی
۱۸- اولویت دادن به استفاده ازمربیان داخلی در تیم های ملی درصورت ضرورت 
برای استفاده از مربیان خارجی شرایطی فراهم تا درجهت دانش افزایی مربیان 

داخلی از آنان استفاده شود
۱۹- برنامه ریزی برای کنترل حواشی ورزش فوتبال در قالب تدوین تفاهم نامه با 

صدا وسیما ورسانه های ورزشی 
۲۰- تدوین برنامه جامع وعملیاتی برای چشم انداز بیست ساله فوتبال براساس 

واقعیت ها با هدف حضوردربین بیست کشوربرتر فوتبال دنیا 

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی
ورزش سپاه از دیرباز درکنار سایرهیاتهای ورزشی توانسته 
وسپاه  بسیج  ورزش  وتلفیق  شود  ظاهر  آفرین  افتخار 
وقهرمانان برومند این ارگان مقدس در رشته های مختلف 
دربدنه تیمهای ملی موجب عزت وآبرومندی نام مفدس 
ایران درعرصه های جهانی شده اند .مدتها بود که ورزش 
درسپاه قم چراغ خاموش حرکت کرده واین همه افتخار 
درنزد ورزشکاران برومند سپاه در هیاتهای مختلف ورزشی 
انعکاسی رسانه ای نداشت  واز این بابت این عزیزان مظلوم 
واقع شدند. برآن شدم تا به دفتر کارسرگرد کوهی مسئول 
کوشا وتوانمند ورزش سپاه  امام علی  ابن ابیطالب استان 
قم رفته تا با وی وگفتگوی وی داشته باشم تا گوشه ای از 
درخشش و افتخارات ورزشکاران سپاه قم  اعم از کادر و 
وظیفه  را در مسابقات مختلف ورزشی در سطح استان و 

کشور را  به اطلاع خوانندگان عزیز برسانیم.
آغاز فعالیت  سرگرد کوهی دربخش ورزش سپاه قم

سرهنگ کوهی متولد ۱۳۶۲  واز ورزشکاران خوب شنای 
قم بوده و ازاستاد سالاری را بعنوان مربی ورزش واخلاق 
خود یاد می برد.درشنا وغریق نجات دارای کارت مربی گری 
را در ورزش  آرام روزگار خود  درجه یک میباشد ودرآبهای 

سپری کرده است.
وی در سال ۹۸ سکان هدایت ورزش سپاه را از دستان 
پرصلابت استاد یوسف حسنی که سالها دربدنه ورزش سپاه 
منشا خدمات شایسته بود تحویل میگرد واز آن سال  بصورت 

جدی فعالیت خود را در ورزش سپاه آغاز می نماید.
فعال نمودن 28 هیات ورزشی

سرگرد کوهی ابتدا به رسم وادب وجوانمردی از زحمات 
شایسته استاد یوسف حسنی مسئول سابق ورزش سپاه یاد 
می نماید.او می گوید درشروع کار لازم دیدم که با دراختیار 
گرفتن ورزشکاران باتجربه که دربدنه سپاه مشغول به فعالیت 
هستند هیاتهای ورزشی سپاه را فعال نمایم ودراین راستا 

موفق شدیم تا ۲۸ هیات ورزشی را راه اندازی نمائیم.
باتوجه به شرایط بسیار مطلوب اطراف کوه نمک کمیته 
ورزشهای هوایی سپاه را راه اندازی کردیم که برای اولین 
باز دراستان قم انجام میگیرد.ورزش هوگام که زیرمجموعه 
ورزشهای سه گانه وپنج گانه است باتوجه به بهره مندی از 
دریاچه جوان را توانستیم فعال نمائیم.این دو رشته جدید 
قم  شریف  مردم  برای  را  بسیاری  جذابیتهای  تواند  می 

دربرداشته باشد.
عناوین کسب شده توسط ورزشکاران سپاه درکشور

در رشته های رزمی،دومیدانی و کشتی درکشور عالی 
بودیم.تکواندو،کارته با فعالیت شایان خود نقش به سزائی 

اند. داشته  ما  برای  درکشور  ارزش  با  مقامهای  درکسب 
دربدنه هیات کاراته از وجود استاد حیدری وتکواندو از استاد 
علیخانی که از بزرگان این رشته محسوب میشوند استفاده 
کرده ایم.رشته دو ومیدانی را به استاد اسحاقی سپردیم که 

سابقه مربی گری تیم ملی نوجوانان کشور را دارد.
ملی  تیم  سابق  بازیکنان  از  که  میرزابابایی  مصطفی 
دانشجویان کشور بوده به سمت رئیس فوتبال حرکتهای 
جودو  در  اللهی  فرج  است.استاد  نموده  آغاز  را  خوبی 
فعالیت شایانی داشته وامید داریم با رفاق انجام گردیده در 
نزد مسئولان هیاتهای ورزشی سپاه بتوانیم حرفهائی برای 

گفتن در ورش کشور داشته باشیم

حمایت سردار موحد فرمانده سپاه قم از ورزش
سردار موحد تنها کسی است که عاشقانه به ورزش عشق 
می ورزد ودرتمامی موارد با دستورات وتوصیه های  خود را 
درمسیر و راه درست قرار داده اند.بودن چنین فرماندهان 
بزرگی که ورزش را بعنوان یک پدیده اجتماعی وپرورش 

نسل جوان می بینند خود می تواند نعمت باشد.
با  ایم  توانسته  مالی  ومشکلات  سختیها  همه  باوجود 
محبتهای سردار از امکانات بسیار خوبی در زمینه مالی 
وامکانات وتجهیزات ورزشی بهره مند شویم واز این بابت 
بدنه ورزش سپاه مرهون لطف فرمانده محبوب خود سردار 

موحد هستند.
هماهنگی وتعامل با ارگانهای مختلف برای پیشبرد 

ورزش قم
هماهنگی وتعامل بسیار خوبی با ارگانهای مختلف داریم.
دکتر سانی خانی که خود از بدنه سپاه به سمت مدیر کلی 
درخصوص  ای  شایسته  هماهنگی  رسیدند  قم  ورزش 
با سپاه دارند.همچنین سازمان  امکانات موجود ورزشی 
فرهنگی ورزشی شهرداری هم دربرگزاری کلیه مسابقات 

استانی وکشوری باما همگام میباشد.
امکانات ورزشی سپاه در خدمت مردم قم

۲۵ سالن ورزشی سپاه و۲ استخر درخدمت مردم شریف 
توسط  استان  درسطح  ورزشی  وفعالیتهای  میباشد  قم 
ورزشکاران با هماهنگی سپاه به خوبی صورت میگ یرد.۲۰ 
خط تیراندازی درسالن تیراندازی امکانات بسیار خوبی را 

برای ورزشکاران این رشته در استان تعریف می کند.
سرگرد کوهی در پایان صحبتهای خود ضمن تشکر از 
مسئولان  روزنامه وزین ایمان  که نگاه ویژه به توسعه ورزش  
و معرفی ورزشکاران و پیشکسوتان  دارند  گفت : امیدوارم 
با همکاری همه عاشقان واقعی ورزش در سطوح مختلف 
بتوانیم چرخ ورزش استان قم را همواره درحرکت  و پیشرفت 

نگاه داریم.

درگفتگو با »سرگرد کوهی«مسئول ورزش سپاه استان قم عنوان شد؛

درخشش ورزشکاران سپاه قم درسطح استانی و ملی

با حضور استاندار قم صورت گرفت؛

تجلیل از مدال آوران برون مرزی ورزش قم 
مدال آوران برون مرزی ورزش قم در سالجاری روز پنجشنبه طی مراسمی با حضور 

استاندار قم مورد تجلیل قرار گرفتند. 
 براساس این گزارش ،مراسم تجلیل از مدال آوران برون مرزی ورزش استان قم پیش از 
ظهر پنجشنبه با حضور استاندار قم، مدیر کل ورزش و جوانان و جمعی از ورزشکاران و 

مسئولین هیئت های ورزشی در محل استانداری قم برگزار شد.
معاون توسعه اداره کل ورزش و جوانان قم در این مراسم، گفت: بازی های آسیایی 
هانگژو چین که شهریورماه سال آینده برگزار خواهد شد، بزرگ ترین رویداد ورزشی 

است که ورزشکاران قمی در پیش رو دارند.
روح الله رمضانی ابراز داشت: در مراسم امروز از مدال آوران برون مرزی قم در شش ماه 
ابتدای سال تجلیل شد و به زودی در قالب مراسم دیگری از مدال آوران برون مرزی سال 

۱۴۰۰ تقدیر به عمل خواهد آمد.
وی خاطرنشان کرد: مدال های برون مرزی قم طی سالهای اخیر در تاریخ ورزش 
این استان بی سابقه بوده، این درحالیست که  روند به رشدی برای ورزش قم در حوزه 

همگانی و قهرمانی متصور است.
اختصاص۱۰۰ میلیارد تومان برای توسعه زیرساخت های ورزش قم 

استاندار قم دراین مراسم  گفت: در قالب سفر دی ماه سال گذشته رییس جمهوری 
به قم ۱۰۰ میلیارد تومان برای توسعه زیرساخت های ورزشی این استان اختصاص  یافته 

است. 
سید محمدتقی شاهچراغی  اظهارداشت: برای تکمیل سالن ورزشی ۴ هزار و ۵۰۰ 
نفری پردیسان ۶۰ میلیارد تومان و مناسب سازی ورزشگاه تختی برای استفاده بانوان 

۲۰ میلیارد تومان از محل سفر رییس جمهور اختصاص یافته است.
وی اضافه کرد: همچنین برای تجهیز خانه های ورزشی استان ۸ میلیارد و توسعه 

زمین چمن های مصنوعی نیز ۵ میلیارد تومان از این محل تخصیص یافته است.
وی یادآور شد: مجموعه مدیریت استان برای ارتقا و توسعه ورزش همگانی و قهرمانی 

نهایت تلاش و حمایت خود را به کار خواهد بست.
نگاه حمایتی مدیریت استان نسبت به تیم های لیگ برتری 

شاهچراغی اهمیت به ورزش و حفظ تندرستی را موردتوجه قرار داد و اظهار داشت: 
کسب قهرمانی در رویدادهای ملی و بین المللی سبب تزریق حس نشاط و شادی در 

جامعه می شود.
وی ادامه داد: در سال های گذشته به رغم اقدامات انجام شده اما فضای مطلوبی در 
ورزش استان حاکم نبود و امید می رود در دوره جدید نسبت به ساماندهی اوضاع و 

به روزرسانی خدمات اتفاقات خوبی رقم بخورد.
استاندار قم در ادامه یادآور شد: مجموعه مدیریت استان نسبت به حمایت از تیم های 

لیگ برتری فردوس قم در فوتسال و تیم بسکتبال شیمیدر نگاه مثبتی دارد.
ورزش قم روند رو به رشدی دارد

مدیرکل ورزش و جوانان  استان قم نیزدراین مراسم بابیان اینکه ورزش قم روند رو 
به رشد و توسعه ای دارد، گفت: برای توسعه زیرساخت های ورزشی نیز دولت توجه 

خاصی به این استان کرده است. 
ابراهیم سانی خانی اظهارداشت : ترویج فرهنگ عفاف و حجاب در عرصه های 

بین المللی و آسیایی یکی از ویژگی های بانوان ورزشکار قمی است.
وی خاطرنشان کرد: هم اکنون حدود ۳۰۰ ورزشکار قمی شرایط و آمادگی حضور 
در اردوهای ملی را دارند و امید زیادی می رود تا این استان ورزشکارانی در المپیک 

پاریس داشته باشد.
مدیرکل ورزش و جوانان قم ادامه داد: متفاوت بودن نوع پوشش و برخورد بانوان 

ورزشکار ایرانی در سطح جهان موردتوجه است و اثرگذاری زیادی دارد.
سانی خانی تصریح کرد: مجموعه مدیریت استان از ابتدای روی کار آمدن دولت 
سیزدهم در مسیر توسعه و پیشرفت قرارگرفته است و استاندار قم نگاه ویژه ای به ورزش 

دارد.
وی وضعیت برخی تیم های خصوصی را مورد توجه قرار داد و گفت: تیم های 
خصوصی باید با برنامه وارد عرصه شوند و مسئولان استانی نیز از آنها حمایت می کنند.
سانی خانی هندبال را یکی از رشته های موفق در قم دانست و تصریح کرد: با توجه 
به موفقیت های سالهای اخیر این رشته ورزشی در قم تلاش می شود استان با حمایت 

بخش خصوصی یک تیم در این رشته ورزشی را تشکیل دهد.
تجهیز خانه کشتی جعفرآباد

رییس هیات استان کشتی استان قم نیز دراین مراسم گفت : با حمایت مجموعه 
مدیریت استان تشک سالن کشتی شهرستان جعفرآباد قم خریداری و در اختیار 

علاقه مندان این رشته پرطرفدار ورزشی قرار گرفته است.
هادی علیایی اظهارداشت: کشتی یکی از رشته های پر مدال و درعین حال کم 
حاشیه استان قم است که طی سالهای اخیر تعداد مدال های ملی و جهانی ورزشکاران 

قمی در طول تاریخ این رشته ورزشی در قم بی سابقه بوده است.
فعالیت 2۶۰ باشگاه ورزشی بانوان در قم

معاون امور ورزش بانوان استان قم نیزدراین مراسم گفت: در بخش بانوان ۴۵ هیات 
ورزشی فعال است و ۲۶۰ باشگاه ورزشی نیز مشغول فعالیت هستند.

لیلا عنبری افزود:  همچنین در شهر قم ۶۰ باشگاه اختصاصی بانوان فعال است؛ 
در کمتر رویداد ملی و بین المللی است که بانوان اعزامی قم بدون مدال برگشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: هندبال،تیراندازی، ووشو، والیبال و رشته های رزمی همیشه 

برای استان قم دارای مدال بوده است.
دراین آیین از نسترن فراهانی و زهرا فتوتی از ملی پوشان تیم هندبال کشور به همراه 
شاهین میکاییلی، امیرمهدی سعیدی نوا، علیرضا نجاتی و روح الله نعمتیان کشتی 

گیران مدال آور قمی با اهدای لوحی تقدیر بعمل آمد.
گفتنی است از ابتدای سالجاری ورزشکاران قمی در رشته ورزشی هندبال ۲ مدال و 

کشتی نیز ۸ مدال برون مرزی به ارمغان آورده اند.

آگهی مزایده اتومبیل
مدل  پیکان-تیپ۱۶۰۰-  وانت  خودروی  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۰ ایران   ۶۴ ل   ۴۶۱ انتظامی  پلاک  شماره  ۱۳۸۵به 

۱۴۰۱۰۴۰۰۱۱۱۲۰۰۰۳۳۳
شماره  کلاسه)۱۴۰۱۰۴۰۰۱۱۱۲۰۰۰۳۳۳با  اجرایی  پرونده  بموجب 
بایگانی۱۴۰۱۰۰۹۸۱(، متعهد:مرحوم ذبیح الله محمودی)وراث ایشان:۱-سهراب 
محمودی،و ۲-فلامرز محمودی،و۳-جهانبخش محمودی،و۴-منیژه محمودی،و۵-
فاطمه حقانی(-متعهد له:فاطمه حقانی با موضوع لازم الاجرای تعداد ۵ عدد سکه ی 
طلای یک بهار ازادی عندالمطالبه به استناد سند ازدواج:شماره سند:۲۴۷۵۳،تاریخ 
سند:۱۳۹۳/۱۰/۱۵،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۲۴ وطلاق شماره 
۸ شهر ری استان تهران-یک دستگاه خودروی-وانت پیکان-تیپ۱۶۰۰- مدل ۱۳۸۵به 
شماره پلاک انتظامی ۴۶۱ ل ۶۴ ایران ۱۰ با مشخصات ذیل واقع در قم پارکینگ خلیج 
فارس متعلق به مرحوم ذبیح الله محمودی)ورثه مذکور( بازداشت گردیده و از طریق 

مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی وانت پیکان-تیپi۱۶۰۰- مدل ۱۳۸۵بشماره پلاک انتظامی ۴۶۱ ل ۶۴ 
ایران ۱۰ -شماره شاسی:۱۲۱۷۴۶۸۹ شماره موتور:۱۱۲۸۵۰۰۲۳۲۸

مشخصات بدنه براساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:
اتاق)بدنه(:

سمت چپ خودرو دارای زدگی وتورفتگی جزئی ودارای زنگ زدگی بوده ورنگ دار 
می باشد.سمت راست خودرو دارای خط وخش وگلگیر جلو تو رفتگی داشته ورنگ دار 
می باشد.عقب خودرو سمت راست آثار ضربه وتصادف دارد،درب موتور تعویض می 
باشد،شاسی جلو ضربه خورده می باشد.سپرها سپر جلو سالم،سپر عقب نیاز به تعمیر 

دارد.
چراغها:چراغهای جلو سالم،راهنمای جلو وعقب شکسته

آینه ها:آینه سمت چپ سالم،آینه سمت راست شکسته
شیشه ها:شیشه جلو ترک دارد.

موتور گیربکس:به نظر سالم در وضعیت خاموش بازدید شد
تودوزی وصندلی ها:نسبت به مدل سالم

تایرها:دوحلقه فرسوده ودوحلقه درحد قابل قبول
باتری:غیر فعال

داشبورد:سالم
توضیحات:خودرو فاقد بیمه نامه معتبر شخص ثالث می باشد.

کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۵۴۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )معادل 
پنجاه و چهار میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه ۱۴۰۱/۰۶/۲۹ 
درخیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش 

یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
چهار  و  پنجاه  )معادل  ریال   ۵۴۰/۰۰۰/۰۰۰ مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  تومان(شروع  میلیون 
سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در 

واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت 
پرونده  بستانکار  )حتی  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶
هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید(

و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف 
است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق 

مقررات وصول خواهد شد.  )م الف ۱۵۶۳۸(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۱/۰۶/۱2

-------------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو-پارس- به شماره شهربانی ۸۷۷ ه ۵۳ ایران ۱۴ 
مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۱۸۶

شماره  کلاسه)۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۱۸۶با  اجرایی  پرونده  بموجب 
بایگانی۱۴۰۰۰۰۱۹۶(، متعهد:محمد امیدی فر-متعهد له:فاطمه خداوردی،سند 
صادر  سند:۱۳۹۱/۰۸/۱۱،دفترخانه  ،تاریخ  سند:۳۳۶۳۳  ازدواج:شماره 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۶ شهرقم استان قم یک دستگاه خودروی پژو-پارس- به 
شماره شهربانی ۸۷۷ ه ۵۳ ایران ۱۴ با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمد امیدی 
فر واقع در پارکینگ مهر ایران سلفچگان)علیزاده( بازداشت گردیده و از طریق مزایده به 

فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

ایران ۱۴ -مدل  یک دستگاه خودروی پژو-پارس- به شماره شهربانی ۸۷۷ ه ۵۳ 
شماره   ۸۰۰۱۷۹E۰۹CA۰۱NAAN شاسی:  سفیدروغنی-شماره  ۱۳۸۷-رنگ 

موتور:۱۲۴۸۷۲۰۵۳۱۰
خصوصیات بدنه:

خودرو از ناحیه درب جلو وگلگیر عقب چپ،درب صندوق وسینی جاقفلی عقب،گلگیر 
ودرب عقب راست ودرب جلو راست دارای رنگ وسرشاسی عقب راست خوردگی دارد.
همچنین از ناحیه درب جلو راست ودرب موتور دارای تورفتگی،گلگیر جلو چپ خوردگی 
وزنگ زدگی،سپر جلو وعقب مالیدگی،زیربندی خودرو دارای پوسیدگی وچراغ جلو چپ 
شکسته،سقف سمت راست بالای درب عقب،دارای ۴ حلقه لاستیک حدود ۸۰ درصد 

آج ودارای بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ ۱۴۰۱/۱۲/۱۸ بیمه می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک 

میلیارد ریال معادل یکصد میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه ۱۴۰۱/۰۶/۲۹ 

در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه 
فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می 

شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک میلیارد ریال 
معادل یکصد میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد 
حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد. 
سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز 
پرونده  بستانکار  )حتی  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶
هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید(
و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف 
است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق 

مقررات وصول خواهد شد. )م الف ۱۵۶۴۰(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۱/۰۶/۱2

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای ابوالفضل زند با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل ۶۶۷۹۴۹ مربوط به پلاک ۲۰ فرعی از۱۴ اصلی واقع در شریف 
آباد که ذیل ثبت ۱۴۸۳ صفحه۳۳۱ دفتر ۱۲ صادر وتسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره یک 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۶۳۴(
محمدرضا خدایاری-رئیس ثبت شهرستان جعفرآباد

-------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

آی- ایکس  تی  پراید-تیپ:جی  سواری  خودروی  کارخانه  سند  و  سبز  برگ  سند 
شاسی  موتور:۰۱۰۱۳۹۶۰-شماره  شماره  به   ۱۳۸۳ شیری-مدل  رنگ:سفید  به 
:۱۴۱۲۲۸۳۳۹۳۷۵۷S – پلاک۲۸۲ه ۴۵ ایران ۱۶متعلق به محمد حسین سواعدی 
فرزند سعدی به شماره ملی:۱۷۵۷۵۹۶۷۵۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت 
جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی 
به استناد  و  بر اساس گزارش کارشناسان  را  قانون مذکور  طبق 

مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
 ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۰۵۵ شماره  رای   -۱
شماره  اصلاحی  رای  و   ۱۳۹۴/۰۲/۰۸ مورخ 
کلاسه   ۱۳۹۶/۰۱/۰۷ مورخ   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۳۰۰۰۰۰۱
کرمانی  مولائی  حسین  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۳۰۰۰۰۷۲
به کدملی ۰۳۸۱۱۸۹۸۳۱ نسبت به ششدانگ یک  فرزند رضا 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت ۲۵۰۰۰ مترمربع، 
پلاک فرعی از ۳۰۲ اصلی شهرستان جعفرآباد موسوم به اراضی 
رحمت آباد خریداری از مالک رسمی محمود سالم فرزند حاج علی 

آقا.
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد 
مقرر سندالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی، تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
واملاک جعفریه تسلیم، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند 
، لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول  : روز شنبه۱۴۰۱/۰۶/۱2
   تاریخ انتشار دوم  : روز یکشنبه۱۴۰۱/۰۶/27
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد
شناسه آگهی:۱۳72۴5۶
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کارشناس مسائل اروپا گفت: غرب با اعزام تیم آژانس بین الملل انرژی اتمی می خواهد به جهان بگوید که ما همچنان به حمایت 
از کی یف برای تامین منافعش ادامه می دهیم.

»مرتضی مکی« کارشناس مسائل اروپا در تشریح دلایل و پیامدهای خروج اوکراین از توافق هسته ای با روسیه در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا اظهار کرد: پس از اعلام استقلال اوکراین در ابتدای دهه ۹۰ میلادی، این کشور به یکی از دولت هایی تبدیل شد که 
در خاک آن کلاهک هسته ای وجود داشت و سپس قرار بر این شد که کلاهک های مذکور را به روسیه تحویل دهند. در این میان 
بحث همکاری هسته ای میان دو طرف شکل گرفت و از سوی دیگر چون برق اوکراین از طریق نیروگاه هسته ای تامین می شد، 
این همکاری برای اوکراین و همچنین برای روسیه بسیار مهم بود و دو طرف سعی می کردند همکاری های هسته ای را همانند 
گذشته با یکدیگر پیش ببرند. اما حالا که حمله روسیه به اوکراین صورت گرفته، تمام این همکاری ها به نوعی از بین رفته یا حداقل 

به پائین ترین سطح خود رسیده است. به همین دلیل شاهد یک جنگ تمام عیار میان دو طرف هستیم.
وی ادامه داد: واقعیت این است که ما علاوه بر جنگ نظامی در اوکراین شاهد یک جنگ روانی همه جانبه هم در این کشور 
هستیم. اینکه حالا اوکراین اعلام می کند از توافق همکاری هسته ای با روسیه خارج می شود، واقعاً یک امر مهمی به حساب 
می آید اما باید متوجه بود که رئیس جمهوری اوکراین با اعلام این خبر، می خواهد دولت های غربی و به خصوص آمریکا را هوشیار 
کند تا به هر ترتیب نگذارد که اوضاع به ضرر کی یف رقم بخورد. باید متوجه باشیم که تمامی کشورهای اروپایی همچنان از فاجعه 
چرنوبیل به عنوان یک مقطع تلخ از تاریخ خودشان یاد می کنند و به همین دلیل پس از آنکه تقابل در مورد پرونده نیروگاه هسته ای 

زاپوریژیا میان روسیه و اوکراین بالا گرفت، کانال های سیاسی هم فعال شد تا به هر ترتیب بتوانند مسکو را آرام کنند.
این تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: در این بین مسکو هم به دنبال آن است تا به هر ترتیب که شده اوضاع را کنترل کند؛ چراکه 
واقعاً اگر در زمان درگیری میان دو کشور یکی از راکتورهای نیروگاه اتمی زاپوریژیا مورد اصابت قرار بگیرد یا به هر ترتیب نشت مواد 
یا زباله های هسته ای را شاهد باشیم یک فاجعه عجیب به وجود خواهد آمد که نمی توان جلوی تبعات آن را در ابعاد گوناگون گرفت 
و حتی ممکن است چیزی مانند چرنوبیل را شاهد باشیم. بر همین اساس معتقدم روس ها می خواهند نشان دهند که سخنان 
ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهوری اوکراین تا چه حد متفاوت و غلط است و به همین دلیل سعی می کنند که پای بازرسان آژانس 

بین المللی انرژی اتمی را به پرونده نیروگاه زاپوریژیا باز کنند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: اینکه رئیس جمهور اوکراین اعلام می کند از توافق همکاری هسته ای با روسیه خارج شده، دقیقاً 
همان چیزی است که مسکو روی آن مانور رسانه ای و سیاسی انجام خواهد داد تا در نهایت اوضاع را تحت کنترل خود درآورد 
و کی یف را در میانه بحران کنونی مقابل غربی ها قرار دهد. اینکه می بینیم تیم آژانس بین المللی انرژی اتمی به رهبری رافائل 
گروسی وارد اوکراین می شود دقیقاً نشان می دهد که غرب در این مورد هم به دنبال آن است تا به جهان بگوید ما همچنان به 
حمایت از کی یف برای تامین منافعش ادامه می دهیم ولی در اصل غرب می داند که اگر اتفاقی برای نیروگاه زاپوریژیا بیفتد بدون 
تردید اروپا که در مجاورت اوکراین قرار دارد هم متضرر خواهد شد. از سوی دیگر باید متوجه بود که این نیروگاه بخشی از برق 
اوکراین را تامین می کند و در شرایط فعلی و با نزدیک شدن به فصل سرما نباید یک بحران جدید رخ دهد؛ چراکه طرفین درگیری 
توان یک به هم ریختگی تازه را ندارند. لذا باید منتظر بود و دید اوضاع چگونه پیش می رود و جامعه بین الملل چگونه می خواهد با 

این چالش خطرناک روبه رو شود.

فرمانده کل سپاه، دستاوردهای صنعت دفاعی کشور را شکوهمند، اقتدارآمیز و بازدارنده دانست و گفت: آماده پاسخ به تهدیدها 
در سطح هستیم.

سرلشکر پاسدار حسین سلامی روز پنجشنبه به مناسبت گرامیداشت روز صنعت اقتصادی کشور در بازدید از نمایشگاه پدافند 
هوایی و الکترونیک وزارت دفاع با قدردانی از متخصصان، دانشمندان و تلاشگران مومن، متعهد و جهادی وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، گفت: طی بارها بازدید از تجهیزات و سامانه های تولید شده در مجموعه وزارت دفاع با توانمندی های دفاعی و 
دستاوردهای این سازمان آشنا بودم؛ اما آنچه امروز حائز اهمیت است تغییر مسیر خطیِ روند قدرت به روند غیر خطی شتاب دار 

است و این به معنای جهش در پیشرفت فناوری های دفاعی است.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با توضیح دستاوردهای به نمایش درآمده با موضوعات جنگ الکترونیک، پدافند 
هوایی، پهپادها، موشک های کروز گفت: پیشرفت های رخ داده در عرصه دفاعی شکوهمند، اقتدارآمیز، بازدارنده و منطبق 
بر دو واقعیت پیشرفت های فناوری در سطح جهانی و ناتوانمندسازی اقدامات دشمن در حوزه پدافندی است. سردار سلامی 
با بیان اینکه ضروری بود در برابر توانمندی ها و سرعت تکنولوژی جهانی بتوانیم تجهیزات و سامانه های پدافندی خود را 
تقویت و فاصله تاریخی خود را با کشورهای پیشرفته کم کنیم، افزود: بحمدالله این اتفاق امروز رخ داده و نیروهای مسلح در 
زمینه های مختلف دفاعی از جمله حوزه الکترونیک به عنوان فناوری پیشرفته و سطح بالا به موفقیت های تصمیم ساز دست 

یافته است.
 وی با اشاره به اینکه نیروهای مسلح در حوزه تحقیقات دفاعی نیز فاصله با کشورهای صنعتی را پایان بخشیده است، تصریح 
کرد: این اتفاق در علوم و فناوری ها در یک نظام و منظومه هماهنگ روی داده است و در واقع دستاوردهای دفاعی پیشرفته که امروز 
می بینیم محصول پیشرفت در چند دانش و ترکیب هماهنگ این دانش ها با یکدیگر است. فرمانده کل سپاه خاطرنشان کرد: ترکیب 
و استفاده صحیح از فناوری ها نتیجه مدیریت، مهندسی و حتی معماری شکل ظاهری سامانه ها است. سردار سلامی با بیان اینکه 
در حوزه بردهای مخلتف پدافند از تنوع محصولات مختلف برخوردار هستیم، گفت: به برکت هوشمندی در این حوزه بحمدالله 

کمبود و خلایی نداریم و آماده پاسخ به تهدیدات در هر سطح هستیم.
پیشرفت های دفاعی ایران در شرایط تحریم های ظالمانه حاصل شده است 

وی با تاکید بر اینکه به رغم همه محدودیت ها، تحریم ها، بدعهدی ها و کارشکنی های بیگانگان امروز با تکیه بر جوانان نخبه همین 
مرز و بوم به توانمندی های مناسبی و افتخارآمیزی دست یافته ایم، یادآور شد: این شکوه و عظمت هم در سازمان جهاد و خود کفایی 

نیروهای ارتش و سپاه و هم در مجموعه وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح محقق شده است.
فرمانده کل سپاه، علوم و فناوری های بومی را »خودمولد« و منتج به رشد و پیشرفت و توسعه روز افزون توصیف و تأکید کرد: تنها 

قدرتی موثر و بازدارنده است که مبنا و منشأ بومی و ملی داشته باشد.
سردارسلامی با بیان اینکه مشاهده دستاوردهای نمایشگاه وزارت دفاع قابل تحسین و نمایانگر توانایی های بالای جمهوری 
اسلامی در حوزه دفاعی است گفت: امروز سیستم دفاعی و نظامی کشور صرفا یک توانمندی معکوس سازی، تقلیدسازی و 
شبیه سازی مدل های خارجی صرف نیست و مشاهده آرایه های متنوع نظامی و دفاعی، بیانگر اشباع نیروهای مسلح از روی آوری 

به بیگانگان است.

یک کارشناس مسائل اروپا  تشریح کرد:

دلایل و پیامدهای خروج اوکراین از توافق هسته ای با روسیه 
در بازدید از نمایشگاه پدافندی و جنگ الکترونیک وزارت دفاع

سردار سلامی: آماده پاسخ به تهدیدها در هر سطحی هستیم

یک کارشناس مسائل بین الملل در گفتگو با خبرآنلاین در تشریح دلایل عدم 
کنشگری چین در مذاکرات رفع تحریم ها، گسترش روابط ایران و چین و همچنین 
اجرای قرارداد ۲۵ ساله را منوط به رفع تحریم های بین المللی و برقراری توازن در 

روابط دو کشور دانست.
بالاخره پاسخ آمریکا به پیشنهادی که ایران در مورد متن اروپایی ها داده بود، اماده 
و ارسال شد. هنوز محتوای این پاسخ مشخص نیست. برخی رسانه های عربی می 
گوید امریکا با شروط اضافی که ایران گذاشته موافقت نکرده است. از سوی دیگر 
رژیم صهیونیستی همه تلاش خود را می کند تا بتواند از ایجاد یک توافق جلوگیری 
به عمل بیاورد. گانتس وزیر جنگ اسراییل توافق با ایران را بد توصیف کرده و کفش 
های خود را پوشیده تا به زودی به واشنگتن سفر کند. برای تلاویو هرگونه توافقی 
بین امریکا و ایران بد تلقی می شود. با همه اینها اگر توافقی صورت بگیرد، تهران 
ممکن است بتواند از مواهب بیشتری در ارتباط با متحدان فعلی خود برخوردار 

شود. ابراهیم رحیم پور معاون سابق آسیا و اقیانوسیه وزارت امور خارجه در مورد 
سناریوهای پیش رو در خصوص روند گفتگوهای رفع تحریم گفت: شواهدی که از 
دو طرف دیده می شود، نشان دهنده نیاز دو طرف به توافق است. علی رغم یک 
سری شعارهایی که همه طرف ها برای حفظ شئونات خود می دهند، مشخص 
است که احیای برجام برای ایران و امریکا و بعد از آن اروپایی ها و بعد هم روسیه و 
عربستان و ... مساله مهمی است. اگر طرف ما فقط امریکا بود، این معادله خیلی 
قابل کنترل تر بود. اما این معامله چند مجهولی شده و یک مقداری کار مذاکره 
کنندگان خود ما، سخت تر شده است. آنچه که در صحنه می بینیم، این است 
که توپ در زمین امریکا قرار دارد. واشنگتن مشکلات داخلی خود و بزن بزن های 
جناحی خود را دارد. برای واشنگتن هم علی رغم نیازی که دارند خیلی اسان نیست 
که افراد داخل دولت و جناح های رقیب را ترغیب کنند تا به خواسته های ایران 

تن بدهند.

اما نسبت به یک سالی که دولت جدید مذاکره کرده، در حال حاضر وضعیت به 
نظر بهتر می آید. افکار عمومی در ایران به دلیل حساسیت هایی که وجود دارد، 
خیلی در جریان مسایل اصلی مذاکرات نیست. حتی نمایندگان مجلس هم به این 

بی اطلاعی معترض بودند.
او در مورد فعالیت های رژیم صهیونیستی برای متوقف کردن روند رو به جلو در 
احیای برجام توضیح داد: در دنیا هر رژیم و کشوری به اندازه خود و اهرم هایی که 
در اختیار دارد، می تواند در صحنه بین المللی موثر باشد. از این جهت است که 
دیپلمات های دلسوز ما معتقدند هر چقدر تعداد کشورهایی که ما می توانیم با آنها 
لابی و گفتگو کنیم بیشتر باشد، سود بیشتری می بریم. در مورد اسراییل هم این 
موضوع صدق می کند. تعداد کسانی که با اسراییل مشورت و بده بستان می کنند، 
نسبت به سال های گذشته بیشتر شده است. حتی کشورهای عربی در خاورمیانه 
هم به این جمع پیوسته اند. به همین خاطر تل اویو در جهت استفاده از قدرت 
خود برای متوقف کردن روند احیای برجام حرکت کرده است. اما این اقدامات به 
این معنی نیست که اسراییلی ها بتوانند بایدن و امریکا را مجاب کنند تا به حرف 
هایشان در مورد ایران گوش بدهند. رژیم صهیونیستی به دنبال بهانه ها و نقطه 
ضعف هایی از سوی ایران است تا ضمن مخالفت با احیای برجام، بتواند با استفاده 
از ابزارهای خود یعنی قدرت بین المللی و مادی خود بده بستان های ویژه ای را 

انجام دهد.
رحیم پور در خصوص عدم کنشگری چین در گفتگوهای اخیر هسته ای نیز 
گفت: ذات چین و دیپلماسی اش ویژه و مخصوص است و قابلیت مقایسه با دیگر 
کشورها را ندارد. به عنوان مثال سفر اخیر نانسی پلوسی رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا به تایوان را مدنظر قرار دهیم. این موضوع برای پکن از جهات بسیاری 
حیثیتی بود. اما به چند بیانیه و مانور نظامی اکتفا کرد. وقتی یک کشوری شاکله 
اش به این صورت است، ما چه توقعی داریم که از ما حمایت کرده یا داد و ستدی 
کند که به ضررش تمام شود؟ قطعا چنین رویه ای را نداشته و در آینده نیز نخواهد 
داشت. به همین دلیل است که ایران نیز باید به همان میزانی که آنها پا جلو گذاشته 

اند به سمتشان حرکت کند و سیاست متوازنی را در پیش بگیرد.
او در مورد امکان برقراری توافق ۲۵ ساله ایران و چین اظهار کرد: ما اگر بخواهیم 
همین وضع موجود تحریمی خود را در دنیا ادامه دهیم، اوضاع به همین شکل 
فعلی پیش می رود. اما اگر بخواهیم روابط گسترده با کشورها داشته باشیم اوضاع 
فرق می کند. چین در حال حاضر با ۷۰ کشور شریک اول تجاری است و پتانسیل 
قوی دارد. حتی با ایالات متحده شراکت دارد. شریک اقتصادی است که می توان 
با آن کار کرد. در دوران تحریم هم ما با پکن کار کردیم. اما برای دوره غیر تحریم، 
اینکه بتوانیم با آنها مثل قبل کار کنیم و آنها هم موافق باشند، یا نه، باید ببینیم 
چه پیش خواهد آمد. به هر حال ما نبایستی قراردادی را پیش ببریم که خودمان را 
موظف بدانیم به چین تخفیفات دائمی بدهیم. باید وضعیت به حالت عادی برگردد 
و ضمن برقراری ثبات و ارامش و رفع تحریم های شدید بین المللی شرایطی فراهم 

شود تا در وضعیتی برابر، موضوع قرارداد ۲۵ ساله را دنبال کنیم.

رحیم پور کارشناس مسائل بین الملل: 

اجرای قرارداد ۲۵ ساله در گروی احیای برجام است
تهران نیازمند برقراری توازن در روابط با پکن است

یک تحلیلگر مسائل خاورمیانه پاسخ داد؛

آیا باز هم شاهد بازگشت مقتدی صدر
 به سیاست خواهیم بود؟

یک تحلیلگر مسائل خاورمیانه گفت: عجیب نیست مقتدی صدر مجددا با 
جایگاه، نقش و گفتمان جدیدی وارد سیاست شود و با توجیهات خاص خود در 

خصوص شرایط عراق و شرایط دینی، دوباره به عرصه سیاست بازگردد.
دکتر علی اکبر اسدی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به کناره گیری مقتدی صدر 
از سیاست که منجر به شکل گیری آشوب در عراق شد، اظهار کرد: صدر از جمله 
سیاستمدارانی است که دارای رفتارهای سیاسی پرنوسان، غیرقابل پیش بینی 
کناره گیری  از سیاست  که صدر  نیست  باری  اولین  این  است.  و شگفت انگیز 
می کند. قبلا هم در دوره های مختلف و بنا به شرایط مختلف اعلام کرده است که 
قصد کناره گیری از قدرت را دارد و مشارکت جریان سیاسی وی در روند سیاست 
متوقف می شود. وی با اشاره به اینکه این هفتمین بار است که مقتدی صدر 
اعلام کناره گیری از سیاست می کند، عنوان کرد: صدر هر بار پس از مدتی دوباره 
به سیاست برگشته و نقش آفرینی کرده است. در انتخابات سال گذشته، تعداد 
کرسی های طرفدار صدر در انتخابات زیاد شده بود و صدر تلاش های زیادی برای 
تعیین دولت عراق داشت، اما نمایندگان سیاسی طرفدار صدر به صلاحدید وی 
از پارلمان کناره گیری کردند. این تحلیلگر مسائل خاورمیانه با تاکید بر اهمیت 
نقش صدر و جریانش در عرصه سیاسی عراق ادامه داد: صدر بعد از کناره گیری از 
پارلمان به دنبال انحلال پارلمان بود و حتی شعارهایی با هدف تغییر نظام سیاسی را 
مطرح کرد. بنابراین شرایط این گروه خاص، حساس و بسیار اثر گذار است. اسدی 
با اشاره به انتقادات غیرمستقیم آیت الله حائری به صدر، بیان کرد: سخنان آیت الله 
حائری به صدر و جریانش شوک وارد کرد و از سوی دیگر متغیر جدیدی به عرصه 
داخلی عراق وارد شد. به طوری که اصلی ترین علت کناره گیری صدر را می توان 
توصیه ها و صحبت های آیت الله حائری دانست، زیرا در این شرایط دیگر صدر قادر 

به ادامه نقش آفرینی در عرصه سیاست نبود.
وی ادامه داد: صدر به دلیل اینکه مقلد آیت الله حائری بوده و پدر و خاندانش بر 
مرجعیت آیت الله حائری تاکید می کردند، از توصیه های آیت الله حائری تاثیر گرفته 
و مجبور به کناره گیری از سیاست شد. اما عجیب نیست او مجددا با جایگاه، نقش 
و گفتمان جدیدی وارد سیاست شود و با توجیهات خاص خود مبنی بر شرایط عراق 
و شرایط دینی، دوباره به عرصه سیاست بازگردد، زیرا اهدافی در خصوص در دست 
گرفتن رهبری سیاسی عراق دارد و همچنین از طرفداران زیاد و پایگاه اجتماعی 
بالایی برخوردار است. این کارشناس خاورمیانه با اشاره به تظاهرات طرفداران صدر 
و ورود آنها به منطقه سبز، تاکید کرد: صدر هیچگاه فرصت سازماندهی به چنین 
تظاهراتی را نداشته و احساس خشم ناشی از شوک کناره گیری مقتدی صدر در 

طرفداران وی، موجب شکل گیری اعتراضات و تظاهرات شده است.
اسدی خاطرنشان کرد: صدر با چنین مانوری سعی کرد که نشان دهد به رغم 
اینکه در سیاست حضور ندارد، اما هنوز می تواند در عرصه ثبات و امنیت عراق 
نقش تعیین کننده ای داشته باشد. در واقع کناره گیری صدر پایان ماجرا نیست و 
حتی اگر صدر کنار بکشد، با توجه به شکاف ها، ناکارآمدی ها، تنش ها و التهابات و 
سابقه  خراب مقامات عراقی در ذهن مردم، این تظاهرات و مخالفت ها به شکل های 

متفاوت و در سطح ملایم تری ادامه پیدا خواهد کرد.
وی افزود: درست است که بنابر شرایط موجود و تحت تاثیر اعلام کناره گیری 
به  بنا  هم  سپس  و  کردند  تظاهر  به  اقدام  شدتی  چنین  با  طرفدارانش  صدر، 
دستور صدر دست از ادامه تظاهرات کشیدند، اما در شرایطی دیگر و تحت تاثیر 
اختلافاتی که ممکن است رخ دهد، مجددا با اعتراضاتی در سطحی نسبتا پایین تر 
احساساتشان را بروز خواهند داد. این تحلیلگر مسائل خاورمیانه در خصوص 
ابهاماتی مانند همراهی مامورین حکومتی و الکاظمی با معترضین اظهار کرد: 
ممکن است الکاظمی در مقاطع و مسائلی با جریان صدر منافعی مشترک داشته 
باشد، اما اینکه به این شکل معترضین بخواهند وارد موسسات دولتی شوند و 
تهدید جدی برای شاکله دولت و حاکمیت در عراق ایجاد کنند، قطعا مورد پذیرش 
الکاظمی نیست و حتی باعث شده است الکاظمی از صدر درخواست کند که به 

طرفدارانش دستور دهد که از منطقه سبز خارج شوند.
اسدی در خصوص اینکه چه زمانی ثبات در عراق ایجاد می شود، تاکید کرد: باید 
منتظر ماند تا دید رویکرد گروه های شیعی، سنی و کردها چیست. با کناره گیری 
صدر شانس تشکیل دولت نسبت به گذشته بیشتر شده است، اما هنوز احتمال 

زیادی در خصوص انحلال پارلمان و تقاضای برگزاری انتخابات مجدد وجود دارد.
است،  جدی  گزینه های  جزو  مجدد  انتخابات  برگزاری  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
خاطرنشان کرد: ممکن است از طرف گروه های مدنی مانند جنبش دموکراتیک 
تشرینی تقاضای انتخابات مجدد صورت گیرد یا خود چارچوب هماهنگی به این 
نتیجه برسد تشکیل دولت با این وضعیت به دولتی با ثبات نمی انجامد و در مجموع 

شرایط به سمت برگزاری انتخابات مجدد پیش برود.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

باید همه جناح های سیاسی به برجام 
نگاه ملی داشته باشند

ایران  نام  به  بزرگ  کشتی  یک  در  ما  همه  گفت:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال 
نشسته ایم و اگر منافع ملی به آن مجموعه برسد همه نفع خواهند برد بنابراین باید 

از تیم مذاکره کننده حمایت کرد تا با احیای برجام منافع ملی کشور تامین شود.
علی باقری فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاسخ 
به سوالی درباره نگاه به برجام به عنوان یک پرونده ملی فارغ از جنا ح بندی های 
سیاسی گفت: برجام و تبعات آن در حوزه منافع ملی کشور قرار می گیرد و انتظار 
می رود جناح های سیاسی از این منظر به موضوع نگاه کنند. ما درباره این موضوع 
تاریخچه ای داریم. وقتی برجام در دوره آقای روحانی در حال انجام بود، جناح 
اصولگرا از زاویه ملی به آن نگاه نکرد و در نهایت آقای روحانی با بداخلاقی های 

سیاسی داخلی برجام را به نتیجه رساند.
رئیسی با برخورد منفی بخشی از جناح اصولگرایان با برجام مواجه است

وی افزود: چه قبل از برجام و چه بعد از امضای برجام، دولت آقای روحانی 
همواره تحت فشار بود و در داخل با بدترین شیوه ها با مخالفت هایی رو به رو شد. اما 
امروز دلیل نمی شود که چون همه چیز در اختیار اصولگرایان است اصلاح طلبان و 
اعتدالگرایان مقابله با مثل کرده و همان رفتار اصولگرایان در اوایل دهه ۹۰ را تکرار 
کنند. انتظار از همگان این است که به برجام نگاه ملی صورت گیرد. آنچه امروز من 
در عرصه سیاسی می بینم آن است که دو جناح اصلاح طلب و اعتدالیون عملکرد 
قابل قبولی در این زمینه داشتند و با در نظر گرفتن منافع ملی به آن نگاه کردند. 
آنچه امروز بیشتر به چشم می خورد دولت آقای رئیسی بیشتر از آنکه با جناح مقابل 
خود یعنی اصلاح طلبان رو به رو باشد با برخورد منفی بخشی از جناح اصولگرایان 
مواجه شده که امیدواریم آن  جناح هم به منافع ملی توجه بیشتری داشته باشد تا 
نتیجه مذاکرات به نفع ملت رقم بخورد. باقری در پاسخ به این سوال که پیامدهای 
سیاسی استفاده از برجام چه خواهد بود، گفت: من مقایسه دولت گذشته و 
فعلی را انجام دادم که عبرتی برای آینده باشد. نتیجه نگاهی که متکی به منافع 
ملی نباشد کشور را ناتوان می کند. درست است که ترامپ با خروج از برجام به آن 
ضربه زد اما گروه های داخلی برجام هم در این کارشکنی بی تاثیر نبودند. اگر نگاه 
ملی نسبت به برجام وجود نداشته باشد منافع احتمالی احیای برجام دستخوش 

مزاح های جناحی شده و از منافع ملی آن کاسته خواهد شد.

فرجی راد با اشاره به سفر امیرعبداللهیان به مسکو:

اروپا نیازمند کمک ایران در حل بحران اوکراین است
یک کارشناس مسایل بین الملل با بیان  اینکه ایران نمی تواند 
جنگ بین اوکراین و روسیه را پایان دهد اما می تواند کمک کند 
آتش بس اعلام شود افزود: الان مساله اروپا فقط انرژی و کمبود 
آن برای زمستان نیست بلکه موضوع مهم به خطر افتادن امنیت 

آن است.
عبدالرضا فرجی راد استاد ژئوپلیتیک و کارشناس مسائل 
بین المللی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به درخواست برخی 
کشورهای اروپایی از ایران برای میانجی گری میان اوکراین و 
روسیه و سفر وزیر خارجه کشورمان به مسکو در این چارچوب 
اظهار کرد: بین آمریکا و انگلیس از یک طرف و کشورهای 
اروپایی از طرف دیگر، بر سر مساله اوکراین اختلاف است، 
هرچند سعی می کنند که این اختلاف علنی نشود تا اتحادشان 
در ناتو بهم نخورد اما این مساله برای افکار عمومی کاملا مشهود 

است.
وی ادامه داد: تصور می کنم در همین گفت وگوهایی که در 
رابطه با موضوع هسته ای ایران و بازگشت به برجام وجود داشته 
است، بین ایران و اروپا و جوزپ بورل)مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا( و انریکه مورا )هماهنگ کننده اتحادیه اروپا در 
این  در  اروپایی بحث هایی  و دیگر کشورهای  وین(  مذاکرات 
رابطه صورت گرفته است و احساسم این است که آنها از ایران 
خواستند که با توجه به نزدیکی روابط ایران و روسیه در این رابطه 
تلاش کند. اروپایی ها خودشان جرات نمی کنند وارد گفت وگو 
شوند چون هم روسیه را تحریم کردند و هم روابط خصمانه 
بین آنها با فشار امریکا و انگلیس ایجاد شد و بعید است در این 

شرایط اجازه مذاکره با روسیه پیدا کنند و اگر یک یا دو کشور هم 
این تمایل را داشته باشند با توجه به فضای ایجاد شده امکان 
این کار را ندارند و تاثیر هم ندارد که یک یا دو کشور در این شرایط 

وارد گفت وگو شوند.
زمستان  فصل  به  گفت:  بین الملل  مسایل  کارشناس  این 
نزدیک می شویم، پیش بینی یک زمستان سخت برای اروپا 
می شود و نارضایتی مردم درحال تبدیل شدن به بحران است. 
اگر آلمان وارد رکود اقتصادی بشود این مساله به دیگر کشورها 

هم سرایت خواهد کرد.
فرجی راد گفت: اروپایی ها می دانند که ایران و روسیه به دلایل 
خاصی به هم نزدیک هستند. اروپا ایران را خوب می شناسد. 
آنها می دانند که اگر تحریم ها علیه ایران با بازگشت به برجام 
برداشته شود، فضایی برای کار ایران با اروپا باز می شود، به هر 
حال ایران نمی تواند در بسیاری از مسایل روی سرمایه گذاری 
روسیه در ایران با برداشته شدن تحریم ها حساب باز کند چون 

محدودیت هایی وجود دارد.
وی ادامه داد: مساله این است که هنوز اروپا باورش نشده 
است که ایران و روسیه یک اتحادی را علیه غرب و اروپا شکل 
داده اند و امیدوار است که بتواند با ایران کار سیاسی و اقتصادی 

و تجاری کند و مهم تر از همه انرژی از ایران بخرد.
این کارشناس مسایل بین الملل با تاکید بر اینکه مساله اروپا 
فقط انرژی نیست و اروپا می خواهد جنگ میان روسیه و اوکراین 
تمام شود اظهار کرد: این جنگ و تنشی که بین روسیه و آمریکا 
و اروپا ایجاد شده است، هزینه ها را به شدت بالا برده است. تورم 

و گرانی ها فقط قیمت نفت و گاز و بنزین را افزایش نداده است 
بلکه روی بسیاری از کالاها اثر گذاشته است، از این رو اروپا 
می خواهد به کل این بن بست و جنگ تمام شود. اروپا دلش 
می خواهد تمام شود، ولی نمی خواهد روسیه برنده اعلام شود، 

چون این مساوی است با عدم امنیت اروپا.
با  ایران  واسطه گری  از  اروپا  اینکه  به  پاسخ  در  فرجی راد 
روسیه چه انتظاری دارد و اساسا ظرفیت ایران در این رابطه 
چقدر است؟ گفت: در درجه اول آتش بس اعلام شود و بعد 
گفت وگوهایی میان دو طرف شروع شود. ممکن است سالها 
مذاکره طول بکشد اما مساله این است که نمی خواهند تنش 
و درگیری شدت بیشتری پیدا کند و در این بن بست بمانند. نه 
روسیه نه اروپا نمی توانند سالها در این وضعیت بمانند. از طرفی 

این خطر وجود دارد که در این شرایط یکی از طرف از سلاح 
غیرمتعارف استفاده کند که عواقب آن غیرقابل کنترل شود.

وی تصریح کرد: ایران نمی تواند جنگ را بین اوکراین و روسیه 
پایان دهد اما می تواند کمک کند که آتش بس اعلام شود.

این کارشناس مسایل بین الملل خاطرنشان کرد: الان فقط 
مساله انرژی و کمبود آن برای زمستان نیست بلکه موضوع مهم 
برای اروپا به خطر افتادن امنیتش است. به هر حال اروپا تصمیم 
دارد نیاز ۴۰ درصدی  خود به انرژی روسیه را از منابع متنوع 
تامین کند اما الان نگرانند که جنگ به سلاح های غیرمتعارف 
کشیده شود چرا که آمریکا و انگلیس دارند سلاح های پیشرفته 
به اوکراین می دهند و ممکن است که روسیه هم به این سمت 

کشیده شود.
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گذشت به همان اندازه که شخص 
بزرگوار را درست می کند، شخص 

فرومایه را تباه می گرداند.
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اجرای حکم قصاص فرد منتشرکننده فیلم اززندان قم  
دادستان عمومی و انقلاب قم درباره اجرای حکم قصاص فردی که از زندان قم فیلم منتشر کرده بود، توضیحاتی 
ارائه کرد.حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب دادستان قم در گفت وگو با میزان درباره خبر کذب منتشر شده 
در فضای مجازی مبنی بر اعدام یک فرد به اتهام انتشار فیلم از زندان قم گفت: حکم قصاص این فرد قبل از انتشار 
فیلم از زندان صادر شده بود که روز پنجشنبه این حکم اجرا شد.وی با بیان اینکه خبر اعدام این فرد به اتهام انتشار 
فیلم از فضای زندان قم صحت ندارد، افزود: این فرد اوایل سال ۱۴۰۰ مرتکب قتل شده بود و حکم قصاص وی در 
دیوان عالی کشور تایید شده بود.دادستان قم بیان کرد: مسئولان قضایی استان اجرای حکم را مدتی برای مصالحه 
و صلح و سازش به تعویق انداختند و تلاش زیادی برای دریافت رضایت انجام شد اما متاسفانه اولیای دم حاضر به 
رضایت نشدند.حجت و المسلمین غریب بیان کرد: طبق روال قانونی حکم قصاص این فرد روز  پنجشنبه اجرا شد.

یک نماینده مجلس :پیشنهاد ما ایجاد استان اصفهان ساحلی است 
 نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی یکی از سیاست های استراتژیکی را که جمهوری اسلامی 
می تواند برای توزیع متناسب جمعیت به کار گیرد، استفاده از سواحل دریای عمان و خلیج فارس دانست و گفت: 
پیشنهاد ما ایجاد استان اصفهان ساحلی است. حجت الاسلام حسین میرزایی ادامه داد: با ایجاد نمونه استان ها 
در سواحل و انتقال جمعیت به این نقاط می توان توازن جمعیت را برقرار کرد و مشکلات موجود را نیز حل کرد. 
ضمن اینکه برای حل مشکلات آینده استانی مثل اصفهان باید به دنبال صنایع های تک برویم که نیاز به نیروی 
متخصص دانشگاهی دارد. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی بالاترین درصد بیکاران اصفهان 
را تحصیل کردگان دانشگاهی دانست و گفت: برای حل مشکل تحصیل کردگان بیکار باید سرریز جمعیت را به 
سواحل دریا منتقل کنیم تا مشکلات اساسی حل شوند، در غیر این صورت حتی اگر قوانینی همچون هوای پاک 

را هم اجرا کنیم، مشکلات حل نخواهند شد.

ملاقات وزیربا اژه ای برای حل مشکل مدیردیوار !
زارع پور وزیر ارتباطات از ملاقات با رئیس قوه قضاییه برای حل مشکل مدیر دیوار خبر داد. او گفت: اخیرا به دیدار 
آقای اژه ای رفتم تا شفاعت مدیران یکی از پلتفرم ها که با مشکل قضایی مواجه شده و حکمش برای اجرای احکام 
رفته است، حل شود. امیدوارم خبر خوش آن را تا یکی دو روز آینده بشنویم. با اینکه اسمی از این شخص برده نشد، 
اما احتمالا منظور زارع پور، »اشکان آرمندهی« مدیرعامل دیوار بوده که چندی پیش به حبس محکوم شده بود. 
اشکان آرمندهی در دو سال گذشته درگیر پرونده ای بوده که گروهی کاربر با عنواین جعلی و آگهی های پوششی 

تخلفاتی را انجام داده اند که مدیرعامل این پلتفرم را، دچار مشکلاتی کرده است.

همایون شجریان به کنسرت های کانادا نرسید 
همایون شجریان اعلام کرد که زمان برگزاری کنسرت های کانادای او، به دلیل آماده نشدن ویزای تعدادی از 
اعضای ارکستر سیاوش به ماه ژانویه تغییر کرد. همایون شجریان که پیشتر اعلام کرده بود قرار است ۱۱ تا ۲۰ 
شهریور )دوم تا ۱۱ سپتامبر( در شهرهای تورنتو، مونترال، ونکوور و کلگری کشور کانادا به روی صحنه برود، اکنون 
یک روز پیش از آغاز این کنسرت ها، از تغییر زمان برگزاری آنها خبر داده است. عزیزانی که بلیط تهیه کرده اند 
می توانند بر اساس همان بلیط و همان شماره صندلی در روز های جدیدی که متعاقبا اعلام خواهد شد در کنسرت 

شرکت نمایند و حقشان تمام و کمال برای حضور محفوظ است
 

نامه گلایه آمیز تاج به رییس صداوسیما
نامه سرگشاده و گلایه آمیز به رییس صداوسیما اولین حرکت مهدی تاج در سمت رییس جدید فدراسیون فوتبال 
است. در متن پیام مهدی تاج، به پیمان جبلی، رییس صدا و سیما به نکاتی عجیب اشاره شده از جمله دستور 
شورای سیاستگذاری ورزش صداوسیما به همه شبکه ها درخصوص حمله به او. تاج ضمن بی ثر خواندن این 

تحرکات از جبلی خواسته باتوجه به در پیش بودن جام جهانی همه کنار هم باشند.

تعطیلی برنامه دست خط و گلایه تهیه کننده
محمد حسین رنجبران: اراده تصمیم سازان کنونی رسانه ملی بر خالی کردن انتن تلویزیون از هرانچه پسندیده 
نمی شمارند، قرار گرفته و »دستخط« هم بی نصیب از این اقدام نمانده است. محمد حسین رنجبران، تهیه کننده و 
مجری اصول گرای تلویزیون برای تعطیلی برنامه دست خط در پستی اینستاگرامی از مدیران صدا و سیما گلایه کرد.

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم:

اعضای بدن نوجوان قمی به چندین بیمار
 زندگی دوباره بخشید

کارشناس مسوول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اعضای بدن نوجوان ۱۲ ساله 
قمی به نام علیرضا جهانگیری به نیازمندان اهدا شد.  ولی الله صمدی در این زمینه افزود: این نوجوان 
به دلیل تصادف با یک خودرو دچار ضربه مغزی شد و در ICU بیمارستان فرقانی بستری بود. وی با بیان 
این که این پیوند دهمین اهدای عضو ماندگار سال ۱۴۰۱ در قم است، اضافه کرد:  با وجود تلاش پزشکان 
و کادر درمان متاسفانه به علت شدت حادثه و خونریزی شدید مغزی، وی دچار مرگ مغزی شده بود. وی 
ادامه داد: با رضایت خانواده نوعدوستش، اعضای حیاتی این نوجوان، به چندین بیمار بدحال زندگی و 
امید دوباره بخشید. صمدی خاطرنشان کرد: از زمانی که مرگ مغزی بیماری اعلام می شود، می توان 
بیمار را با پیشرفته ترین تجهیزات پزشکی حداکثر تا ۱۴ روز نگهداری نمود، ولی در این مدت ارگان های 
حیاتی زیست پذیری خود را از دست می دهند و قابلیت فعالیت و توانایی ارگان ها ضعیف می شود. به 
گفته وی، بیمار مرگ مغزی قبل از فوت می تواند ارگان های حیاتی مانند قلب، کلیه، پانکراس، ریه ها 
و روده و تا ۴۸ ساعت پس از فوت نیز می تواند نسوج و بافت ها مثل پوست، قرنیه، استخوان، پاندون و 
عضلات دریچه های قلب را اهدا نماید. وی بیان کرد: هر اهداکننده می تواند با اهدای اعضایی از جمله 
قلب، ریه، کبد، پانکراس، روده و کلیه، یک تا هشت بیمار را از مرگ نجات دهد. از سال ۱۳۸۵ تاکنون 

اعضای بدن ۱۴۶ بیمار که به دلایل مختلف دچار مرگ مغزی شده اند، در این استان اهدا شده  است.
 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم: 

کلاهبرداران رسیدساز جعلی در قم دستگیر شدند 
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم از دستگیری زن و مردی در استان که با نرم افزار رسیدساز 

جعلی از ۱۰ تن از افراد کلاهبرداری کرده بودند خبر داد. 
سرهنگ علی موالی در گفت و گویی اظهار داشت: به دنبال شکایت تعدادی از شهروندان مبنی بر 

کلاهبرداری از آن ها با رسیدهای جعلی، موضوع در دستور کار مأموران پلیس فتا استان قرار گرفت.
وی افزود: با اقدامات فنی و پلیسی و پیگیری مستمر پلیس فتا، در نهایت زن و مرد کلاهبردار شناسایی 
که پس از هماهنگی با مقام قضائی هر دو در مخفیگاهشان دستگیر شدند. موالی افزود: با انتقال آن ها 
به پلیس فتا و در تحقیقات مشخص شد که هر دو با همکاری یکدیگر پس از خرید اجناس از طریق سایت 
دیوار با رسیدساز جعلی اعلام می کردند که هزینه را واریز کرده اند در حالی که اصلا پولی به حساب واریز 
نشده بود. وی با بیان اینکه اگر فردی به این شیوه مورد کلاهبرداری قرار گرفته نسبت به طرح شکایت 
اقدام کند، از اعتراف متهمان به کلاهبرداری از ۱۰ تن از شهروندان خبر داد و افزود: افراد ارسال پیامک 

های بانکی خود را فعال کرده تا از هرگونه جابجایی پول در حساب خود آگاه باشند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم :

هشت خرده فروش مواد مخدر دستگیر شدند
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با ورود مأموران انتظامی کلانتری ۱۷ شهید بهشتی به پاتوق خرده 

فروشان مواد مخدر، هشت نفر سوداگر مرگ دستگیر شدند.
 سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر پاتوق خرده فروشان مواد مخدر در یک 
منزل مسکونی، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران انتظامی کلانتری ۱۷ شهید بهشتی قرار گرفت. 
وی افزود: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و هشت تن از افراد را 
در محل مذکور دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه از متهمان مقادیری مواد مخدر 
آماده توزیع اعم از هروئین، حشیش و شیشه کشف شده است، تصریح کرد: در نهایت افراد مذکور به همراه 
پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. مختاری ضمن قدردانی 
از همکاری مطلوب مردم، تاکید کرد: شماره تماس ۱۱۰ مرکز فوریت های پلیسی استان، به صورت ۲۴ 

ساعته آماده خدمت رسانی به مردم شریف قم است.
 

به همت پلیس راه استان قم صورت گرفت ؛

اهداء کلاه ایمنی به راکبان موتورسیکلت 
به  ایمنی  اهداء کلاه  با  رانندگی  برای کاهش سوانح  پلیس  این  از جدیت  استان  راه  پلیس  رئیس 
موتورسواران و ارتقاء ایمنی راکبان موتورسیکلت با آشکار سازی این وسایل)نصب شبرنگ( بر روی آن ها 
خبر داد  سرهنگ مختار پناهی اظهارداشت: در راستای ارتقاء ایمنی موتورسواران و کاهش تصادفات در 
حاشیه محورهای حادثه خیز، به همت مسئولان دایره راه روستایی و اداره آموزش پلیس راه استان طی ۵ 
ماهه سال جاری ۱۰۰ عدد کلاه ایمنی به موتورسواران اهداء و شبرنگ های هشداری بر روی این وسایل 

نصب شده که هم اکنون نیز این طرح ها در سطح استان در حال انجام است.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:

اجرای ۸ پروژه مشترک بین شهرداری 
و میراث فرهنگی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از اجرای ۸ 
پروژه مشترک بین شهرداری و اداره کل میراث فرهنگی قم خبر داد و گفت: آرتا، 
پارک آبی، مجموعه پرشین، مجموعه باهم، مجموعه کهکشان و سه شهربازی از 
پروژه های اجراشده بوده و در حال حاضر نیز سه پروژه بزرگ مشارکتی در مرحله 

سرمایه گذاری داریم.
میراث  کل  اداره  بین  همکاری  و  ارتباط  گفت وگویی  در  ارجمندی  علیرضا 
فرهنگی و شهرداری را امری لازم و ضروری خواند و اظهار داشت: در تمام دنیا 
تصدی امور گردشگری با شهرداری بوده و با توجه به امکانات مالی که این نهاد 

داشته می تواند خدمات زیادی را به گردشگران داده و در این حوزه فعال باشد.
وی حوزه اختیارات و فعالیت میراث فرهنگی را تشریح کرد و افزود: اداره کل 
میراث فرهنگی در سه حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فعالیت 

داشته که در هر سه حوزه می تواند تعاملات خوبی با شهرداری داشته باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم ادامه داد: در 
حوزه میراث فرهنگی رویکردهای خوبی در استان ایجادشده و در سنوات اخیر با 
حضور دکتر سقائیان نژاد تعاملات خوبی در حوزه میراثی بوده و پروژه های خوبی 

در این حوزه انجام شده است.
وی مهم ترین تعامل میراث فرهنگی و شهرداری را در حال حاضر اجرای بازار 
کهنه دانست و ابراز کرد: کف سازی بازار کهنه توسط شهرداری انجام شده و 
میراث فرهنگی ترمیم سقف را انجام می دهد و به دنبال جدار سازی این بازار بوده 

تا به مکانی گردشگری تبدیل شود.
ارجمندی، سپس تعاملات شهرداری با میراث فرهنگی در حوزه گردشگری را 
موردتوجه قرارداد و ابراز کرد: در حوزه گردشگری نیز پروژه های خوبی تعریف شده 
و با توجه به پتانسیل شهر قم برای زیارت، باید به مکمل های گردشگری توجه 

کنیم.
وی افزایش زمان ماندگاری زائران و مسافران را برای رونق اقتصادی شهر لازم 
دانست و خاطرنشان کرد: مکمل های گردشگری می تواند تفریحی، پذیرایی، 

برگزاری جشنواره، مسائل موردتوجه جهان و زیارتی باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از اجرای ۸ پروژه 
مشترک بین شهرداری و میراث فرهنگی در حوزه گردشگری خبر داد و گفت: آرتا، 
پارک آبی، مجموعه پرشین، مجموعه باهم و سه شهربازی از پروژه های اجراشده 
بوده و در حال حاضر نیز سه پروژه بزرگ مشارکتی در مرحله سرمایه گذاری داریم.

وی در خصوص به افتتاح پروژه سرمایه گذاری کهکشان غدیر توضیحاتی را 
ارائه داد و اظهار داشت: پروژه کهکشان غدیر و هتل طوبی دو پروژه بسیار خوب 
بوده که به زودی افتتاح می شود و هتل طوبی نخستین هتل پنج ستاره شهر قم 

خواهد بود.
ارجمندی ادامه داد: در حوزه سرمایه گداری گردشگری از شهرداری تقاضا 
از  و  داریم  زیادی  سرمایه گذاران  ما  زیرا  کند،  توجه  مشوق ها  به  کمی  داریم 

شهرداری انتظار دارند همکاری داشته و قراردادها را سهل تر کند.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

اتمام فاز نخست پروژه لوله گذاری 
بلوار جمهوری 

مدیر منطقه دو شهرداری قم از اتمام فاز نخست پروژه دفع آب های سطحی 
بلوار جمهوری اسلامی خبر داد. 

رضا رحیمی با بیان اینکه فاز نخست پروژه لوله گذاری بلوار جمهوری اسلامی 
حدفاصل خیابان جوادالائمه)ع( تا رودخانه قم به اتمام رسیده اظهار داشت: این 
پروژه با هدف انتقال آب های سطحی خیابان جوادالائمه)ع(، خیابان طباطبایی 
و شوارع بالادست و همچنین رفع مشکل آب گرفتگی معابر محدوده طرح در زمان 

بارندگی و جلوگیری از ورود آب به منازل شهروندان اجراشده است.
ابراز  گرفت،  صورت  روش  دو  به  پروژه  این  در  لوله گذاری  اینکه  بیان  با  وی 
کرد: روش اول لوله گذاری به روش روباز در مسیرهای بدون مانع و روش دوم، 
لوله گذاری به روش پایپ جکینگ در بخش هایی از بلوار امام رضا)ع(، ریل راه آهن 

و خیابان رسول دادخواه بوده است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم ادامه داد: در بخش عمرانی پروژه از ۸۰۰ متر 
طول لوله ۱۲۰۰ بتنی کلاس ۴ جهت انتقال آب به حجم ۶۳۰۴ مترمکعب در 
ساعت استفاده شده که این پروژه با هزینه ای بالغ بر هشتاد میلیارد ریال اجرا شد.

وی خاطرنشان کرد: فاز دوم این پروژه از ابتدای خیابان جوادالائمه)ع( آغاز و تا 
میدان امام حسین)ع( ادامه خواهد داشت که به زودی اقدام خواهد شد.

 
مدیر منطقه هفت شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم واگذاری اراضی ۳۲ و ۴۸ هکتاری 
برای پشتیبانی بافت فرسوده 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم با بیان اینکه شهرداری به دنبال اقداماتی در 
حوزه بافت فرسوده است، گفت: برای حرکت در این زمینه نیازمند زمین های 

پشتیبان ۳۲ و ۴۸ هکتاری پردیسان هستیم.
محمد رمضانی در دیدار مردمی مسئولین استانی و شهری در مساجد سطح 
استان که به مناسبت هفته دولت، در مسجد ابوالفضل)ع( خیابان امام موسی 
صدر برگزار شد، با اشاره به اینکه منطقه هفت هسته مرکزی و قلب شهر قم 
است، اظهار کرد: این منطقه به صورت خدماتی اقدام به زائرین حرم حضرت 

معصومه)س( عمل می کند.
وی با بیان اینکه شهرداری به دنبال اقداماتی در حوزه بافت فرسوده است، 
عنوان کرد: برای حرکت در این زمینه نیازمند زمین های پشتیبان ۳۲ و ۴۸ 

هکتاری پردیسان هستیم.
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به اینکه این زمین ها برای تملک 
بافت فرسوده استفاده می شوند، مطرح کرد: احیا و بهسازی میدان مطهری 
نیز از طریق همین زمین ها دنبال می شود و به زودی طرح مطالعاتی و بهسازی 
آن انجام می شود. وی از احداث بوستان در کوچه ۴۷ محله خاکفرج خبر داد و 
گفت: این موضوع در طرح تفصیلی نیز دیده شده و در سال گذشته نیز مقداری 
از تملکات آن انجام شده است. رمضانی با تأکید بر اینکه مخازن زباله در معابر 
خودشان آلودگی زا هستند، خاطرنشان کرد: وجود این مخازن موجب می شود 
عابرین و ساکنین محل در تمام ساعات شبانه روز زباله های خود را در آن ها قرار 

دهند و ماندگاری بالای آن در مخازن موجب آلودگی می شود.
وی ادامه داد: تله گذاری هایی نیز برای موش ها انجام شده ولی این مشکل به 

معضل امروز شهر قم تبدیل شده و نیازمند اقدامات جدی است.
 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم:

پردیسان ۳۳۸ هکتار فضای سبز دارد
مدیر منطقه هشت شهرداری قم،پردیسان را یکی از مناطق استاندارد در حوزه 
فضای سبز دانست وگفت: پردیسان در حدود ۳۳۸ هکتار فضای سبز داشته و 

این نشان دهنده نشاط و استانداردهای لازم در حوزه فضای سبز است.
محمدحسین علی اکبری در دیدار مردمی و چهره به چهره مسئولان استانی 
و شهری به مناسبت هفته دولت در مسجد امام حسن عسکری)ع( شهرک 
پردیسان، به ارائه گزارشی از عملکرد شهرداری در این منطقه پرداخت و اظهار 
داشت: منطقه پردیسان با وسعت بیش از ۳ هزار هکتار یکی از مناطق فعال و 
درحال توسعه در شهر است. وی با یادآوری مشکلات و چالش های منطقه هشت 
قم افزود: با تغییر مدیریت استانی در شهر اتفاقات خوبی در حال رقم خوردن بوده 
و در حوزه مسکن تصمیم های خوبی گرفته شده و بیش از ۴ هزار و ۸۰۰ واحد 

مسکونی برای شهروندان ساخته می شود که پروانه های آن در حال صدور است.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم دغدغه های مقام معظم رهبری در حوزه 
مسکن را موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: شهر قم در حوزه ساخت مسکن پیشتاز 

بوده و یک وحدت خوبی بین مدیران شهری و استانی وجود دارد.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در خصوص عملکرد اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: از زمانی که مدیریت این اداره کل 
عوض شده است؛ اقدمات بسیار خوبی صورت گرفته و شاهد هستیم که 
مدیرکل جدید »وحید وزیری راد« مدیریت پشت میز نشینی را کنار گذاشته و 
به صورت میدانی از وضعیت تعاونی ها، روستاها و کارگاه های تولیدی دیدن 

می کند.
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری پیش از ظهر روز پنجشنبه در 
مراسم تجلیل از تعاون گران برتر استان قم، طی سخنانی اظهار کرد: در قانون 

اساسی اقتصاد به سه بخش دولتی، خصوصی و تعاونی تقسیم می شود.
وی افزود: اگر بخواهیم ریشه مشکلات اقتصادی کشور را در یک جمله بیان 
کنیم، مشکل این است که دولت در آن جایی که نباید سرمایه گذاری کند این 
کار را انجام می دهد و در جایی که نیاز به حضور دولت است این اتفاق نمی افتد.

دولت با ضابطه گذاری در تعاونی ها از فسادهای کلان جلوگیری کند 
 ذوالنوری ادامه داد: حضور پر رنگ تعاونی ها در اقتصاد کشور بخشی از 
مشکلات اقتصادی را رفع می کند، هر چند برخی از تعاونی ها مشکلاتی در 

زمینه های مختلف دارند که باید حل شود و به عملکرد آن ها نظم داده شود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: نظارت دولت بر 
بخش خصوصی باید افزایش یابد، دولت با ضابطه گذاری در بخش خصوصی 
و تعاونی ها می تواند از فساد های کلانی که به اقتصاد کشور لطمه می زند 
جلوگیری کند. عضو کمسیون امنیت ملی مجلس ادامه داد: گاهی اوقات 
فساد های مالی در بخش خصوصی و تعاونی ها رخ می دهد که اعتماد مردم را 
نسبت به دولت مردان از بین می برد و این به ضرر کشور ما است، در جلسات 
متعددی که با رئیس جمهور و وزیر کشور داشته ایم بارها تاکیدمان بر لزوم 

افزایش حمایت و نظارت دولت بر تعاونی ها و بخش خصوصی است.

در مراسم تجلیل از تعاون گران برتراستان قم مطرح شد؛

تمجید» ذوالنوری« نماینده قم ازعملکرد » وزیری راد«

شهردار قم از افتتاح ۵ هزار میلیارد تومان پروژه شهری در قم تا پایان سال جاری خبر داد و 
گفت: سال ۱۴۰۰ نزدیک به ۱۳ هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شد و امسال تا امروز نزدیک 

به یک هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان پروژه اجراشده است.
 سید مرتضی سقائیان نژاد در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به هفته دولت و برنامه 
شهرداری قم در افتتاح پروژه های عمرانی اظهار داشت: در ادامه افتتاح و بهره برداری از 

پروژه های شهرداری قم، در این مرحله  نیز ۴۰ پروژه افتتاح خواهد شد.
وی افتتاح ۴۰ پروژه عمرانی را در بخش های مختلف مدیریت شهری عنوان کرد و افزود: 
ترافیک،  و  و مؤثر در بخش های  فرهنگی اجتماعی، حمل ونقل  پروژه شاخص  این ۴۰ 
تفریحی، عمرانی، خدماتی، زیست محیطی و فضای سبز و بااعتباری بالغ بر هزار میلیارد 

تومان خواهد بود.
شهردار قم افتتاح پروژه تفریحی خدماتی کهکشان را نمونه ای پروژه ای اجراشده و شاخص 
خواند و تصریح کرد: این پروژه با مساحتی برابر یک هزار مترمربع و بااعتباری بالغ بر ۲۸۵ 

میلیارد تومان اجراشده و همکاری با بخش خصوص و جلب مشارکت اقتصادی ویژگی بارز 
این پروژه است.

وی همکاری و مشارکت با بخش خصوصی را از راهبردهای مهم دانست و تأکید کرد: باید 
بستر مناسب برای سرمایه گذاری و مشارکت مردم در پروژه فراهم شود و شهرداری بر حضور 

پررنگ بخش خصوصی در توسعه شهر تأکید دارد.
سقائیان نژاد از افتتاح  ۵ پروژه بزرگ تا پایان سال خبر داد و ابراز کرد: پروژه تقاطع نماز، تونل 
بلوار جمهوری اسلامی در منطقه دو، خط اتوبوس تندرو بلوار مرجعیت، پارکینگ خیابان امام 

خمینی)ره( و بوستان خضر نیز تا پایان سال افتتاح می شود.
شهردار قم اعتبار پروژه های قابل افتتاح تا پایان سال را مبلغی برابر ۵ هزار میلیارد تومان 
اعلام کرد و گفت: سال ۱۴۰۰ نزدیک به ۱۳ هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شد و امسال تا 
امروز نزدیک به یک هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان پروژه اجراشده و تا پایان سال به مبلغ ۵ هزار 

میلیارد تومان می رسد.
وی اولویت شهر در سال های آینده موردتوجه قرارداد و بیان کرد: در حوزه فضای سبز، 
عمران شهری و حمل ونقل عمومی کارهای انجام شده که بخشی از نیازهای ما را رفع می کند 

اما یکی از مشکلات اصلی شهر در مورد پارکینگ است.
سقائیان نژاد اجرای پروژه پارکینگ ضلع شرقی حرم مهر را مطرح کرد و افزود: با اجرای 
پارکینگ شرقی در حدود یک هزار رو ۱۰۰ پارکینگ برای خودرو و بیش از ۲ هزار پارکینگ 
برای موتورسیکلت  در اختیار شهروندان قرار می گیرد که امیدواریم تا یک ماه آینده اجرای 

پروژه کلید بخورد.
وی یکی دیگر از اولویت های مهم شهر را اتمام فاز ۵ عمار یاسر مطرح کرد و یادآور شد: فاز 
۵ عمار یاسر به عنوان پروژه ای در مرکز شهر یکی از پروژه های مهم شهر بوده و امیدواریم با 

اجرای این پروژه شرایط مطلوبی ازنظر ترافیکی در مرکز شهر ایجاد شود.
شهردار قم ادامه داد: افزایش مشارکت با بخش خصوصی یکی دیگر از برنامه های مهم 
شهرداری بوده و امیدواریم بتوانیم با فراهم کردن شرایط مطلوب و تعریف بسته های تشویقی 

برای بخش خصوصی شاهد حضور پررنگ تر مردم در توسعه شهر باشیم

شهردار قم خبرداد:

افتتاح ۵ هزار میلیارد تومان پروژه شهری تا پایان سال  

پیروز, نماد یوزپلنگ ایرانی 

عکاس :عرفان کوچاری 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: اعتبار 
مورد نیاز برای تکمیل فاز نخست کمربندی شهید 
سلیمانی معروف به کمربندی قم- سلفچگان ادامه 

کریدور شرق به غرب است، تامین شد. 
به گزارش ندای قم به نقل از ایرنا،محمد صادقی 
در گفت وگو با خبرنگاران، افزود: این طرح حدود دو 
سال و نیم است آغاز شده و با مشارکت ۷۰ درصد 
انجام  خصوصی  بخش  درصد   ۳۰ و  سرمایه گذار 

می شود.
وی اضافه کرد: با توجه به این که دولت به تعهدات 
خود عمل نکرد، مدتی طرح تعطیل بود و یکی از 

سرمایه گذاران نیز کار را رها نمود.
وی ادامه داد: در سفر سال گذشته رییس جمهور 
به قم ،  وام بانک ملی به مبلغ یک هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان به عنوان سهم دولت به صورت مشارکت مصوب 

شد که با پیگیری مسئولان به زودی اخذ می شود.
صادقی با اشاره به این که مابقی سهم دولت نیز 
امیدواری  ابراز  می شود،  پرداخت  نقدی  به صورت 
کرد: ۱۲ کیلومتر ابتدایی این طرح که تاثیر بسزایی 
در کاهش ترافیک استان و تصادفات دارد را در مدت 

۲ سال آینده به مرحله بهره برداری برسد.

وی گفت: با تکمیل کمربندی شهید سلیمانی 
ترافیک و تصادفات محور ۷۲ تن به سمت امامزاده 
جمال)ع( حل و کمربندی امام علی)ع( تبدیل به 

محور مجهز شهری می شود.
قاسم  حاج  شهید  سردار  کمربندی  افزود:  وی 
سلیمانی ۱۱۴ کیلومتر است که فاز نخست آن از 
کیلومتر ۱۱ آزادراه قم- تهران به طول ۳۲ کیلومتر 
آغاز می شود و بعد از گذر از محور قم- سلفچگان در 
کیلومتر هفت محور قم- نیزار خاتمه می یابد؛ طول 
مسیر فاز دوم و سوم نیز به ترتیب در حدود ۴۵ و ۳۰ 
کیلومتر است. صادقی بیان کرد: اعتباراتی که به قم 
تخصیص داده می شود همانند اعتبارات یک استان 
معمولی است، در حالی که قم را به دلایل مختلف از 
جمله قرار گرفتن در محور مواصلاتی ۱۷ استان باید 

فرا استانی در نظر گرفت.
وی گفت: به عنوان مثال فقط ۱۵ درصد ترددها 
در اتوبان قم- تهران، پلاک قم هستند و ۸۵ درصد 
تردد در محوری که ترانزیتی نیست، پلاک غیربومی 

می باشد.
قم  برای  خوبی  اعتباراتی  این که  بیان  با  وی 
پیش بینی شد ولی می توانست بهتر شود، به یکی 

دیگر از طرحهای راه سازی اشاره کرد و  ادامه داد: 
عملیات اجرایی محور پردیسان- ورجان- کهک در 
خردادماه سالجاری آغاز شده که در انتهای جاده 
غیرهمسطح  تقاطع  نام  به  پلی  ورجان  پردیسان- 
شهدای جبهه مقاومت قرار دارد و برای احداث آن 
قراردادی به مبلغ ۴۷ میلیارد ریال منعقد شده است.

ورجان  پردیسان-  محور  اول  فاز  افزود:  صادقی 
از بیمارستان خاتم تا تقاطع غیرهمسطح شهدای 
مقاومت و فاز دوم نیز از بیمارستان خاتم تا میدان 
آیت الله بهجت است و تا چند روز دیگر وارد مرحله 

مناقصه می شود.
وی ادامه داد: فاز سه نیز از ورجان تا دو راهی کهک 
است که آزادسازی زمین ها به عهده شوراهای شهر 
نشود طرح  انجام  آزادسازی  تا  و  روستا می باشد  و 

اجرایی نخواهد شد.
وی با بیان این که قرارداد جاده پردیسان- ورجان به 
طول ۱۳ کیلومتر با مبلغ ۱۷۲ میلیارد منعقد شده 
است، گفت: با توجه به این که حدود ۳۵ هزار واحد 
باید در ابتدای محور پردیسان- ورجان احداث شود،  
مسیر میدان مرجعیت تا ۴ کیلومتر به سمت ورجان 

چهار باند طراحی شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

تامین اعتبار برای تکمیل فاز اول کمربندی شهید سلیمانی 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم با 
اشاره به فعالیت هزار و 170 تعاونی در قم گفت: 
چرخه  از  و  و  شناسایی  را  منفعل  تعاونی های 
دریافت تسهیلات خارج می کنیم و تا سه ماه آینده 

پرونده های باز برخی تعاونی ها بسته می شود. 
به  اشاره  با  گفت وگویی،  در  وزیری راد  وحید 
برگزاری مراسم تجلیل از تعاون گران برتر استان قم 
به مناسبت فرا رسیدن هفته تعاون، اظهار کرد: 
و  فعال  تعاونی های  میان  که  است  این  ما  تلاش 

غیرفعال تفاوت قائل شویم. 
وی بیان کرد: در حال حاضر دو هزار تعاونی در 
استان قم داریم که از این تعداد هزار و ۱۷۰ مورد 

فعال هستند و بیش از ۶۹۰ هزار نفر عضو دارند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم 
گفت: تعاونی هایی در قم وجود دارند که در گذشته 
هیچ  اما  می کردند  استفاده  دولتی  تسهیلات  از 
اقدام عملیاتی انجام نداده و منفعل بوده اند؛ ما نیز 
در نظر داریم که این تعاونی ها را از گردونه دریافت 
میان  عدالت  تا  کنیم  حذف  دولتی  تسهیلات 

تعاونی های فعال برقرار شود.
ساخت هزار واحد مسکونی برای کارگران قم 
وی تصریح کرد: تعاونی ها در قم دچار مشکلاتی 
هستند و برخی از پرونده ها چندین سال باز مانده 
است اما با نشست ها و مذاکراتی که داشتیم این 

امید را می دهیم که تا ۳ ماه دیگر مشکلات بخش 
قابل توجهی از آن ها رفع شود.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم 
خاطرنشان کرد: در چند ماه گذشته موفق شدیم 
۲ هزار و ۶۰۰ واحد که توسط تعاونی های مختلف 

ساخته شده اند را تحویل مردم دهیم.
وی در پایان گفت: خبر خوبی هم که می توانیم 
به جامعه کارگری قم دهیم این است که بر اساس 
توافقی که با مدیرکل بنیاد مسکن استان داشته ایم، 
مقرر شده دو فاز ۵۰۰ واحدی که در مجموع هزار 
واحد می شود در طرح نهضت ملی مسکن برای 

کارگران ساخته شود.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم :

تعاونی های منفعل از چرخه دریافت تسهیلات خارج می  شوند


